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• Izobraževanje za 
podjetništvo, str. 6 

• Protest Vidmovih 
delavcev, str. 7 

• Dnevi Prforcenhausa 
v Kostanjevici, str. 8 

• Grozdje bo plačano 
po dvanajstinah, str. 11 

• Srečanje sadjarjev 
v Artičah, str. 11 

• Kulturni dogodki 
v krajevnih skupnostih, str. 12 

• Mali oglasi, str. 14 

Tiskovna konferenca po zborovanju 

Rešitve se vendarle kažejo za Papir in Celulozo?! 
Na tiskovni konferenci, ki stajo dan za protestnim shodom sklicala 

član upravnega odbora Damir Cibic in direktor Rolf Norman, smo 
slišali, da sta bila izmed vodilnih mož suspendirana Branko Žibret 
in Miloš Medved, da pa UO ni zahteve delavcev razumel kot njihovo 
absolutno nepripravljenost, da bi še dalje delali pod njegovim vod
stvom. Gospod Cibic je prepričan, da bi ekipa domačih strokovnja
kov pod Normanovim vodstvom delala uspešno. 

Zaradi dolgoletnega poslova- Celulozo in Papir. Slednji ima 
nja z izgubo se je minus tovarne 
zelo povečal in taka, kakršna je, 
nima več možnosti za uspešno 
delo! Zato so Videm ločili na 

možnosti za tržno uspešno poslo
vanje, razmišljajo o nabavi novih 
strojev, povečanju kapacitet in 
dvigu kakovosti, tu naj bi v krat-

.cMUkkurfr 
AtViUvOMJt' FlflhfR —v 

\tHO» 

Mirjana Fink dipl. ing. arh. 

CKŽ 23. 68270 KRŠKO tel.-fax. 0608 22-260 stanovanje tel. 0608 33-073 

kem bilo dela za 200 delavcev. 
Celuloza ob sedanjih pogojih na 
svetovnem trgu nima nobenih 
možnosti. Njen obstoj je stvar 
strateške odločitve narodnega 
gospodarstva. Ponovno smo sli
šali vse mogoče argumente za 
vlaganje v Celulozo in proti nje
mu in kaže, da so prevladali ar
gumenti »za«. Celulozo so ponu
dili v najem, izmed številnih in
teresentov se je potem resno pri
javil le Videm D'Arcy (»gospod 
s Prešernove«), ki je poslal sicer 
pomanjkljivo ponudbo, a ta obe
ta možnost, da se pogajanja med 
UO Vidma in bodočim najemni
kom uspešno zaključijo v treh 
tednih. 

Damir Cibic je pribil, da mini
ster Maks Tajnikar ne bi nikoli 
sprejel takšnega zakona, kot je 
bil tisti o železarstvu. Je pa zago
tovil, da odpuščanja delavcev ne 

bo, da bo ministrstvo zagotovilo 
sredstva za ustanovitev posebne 
agencije, ki bo v Krškem iskala 
ideje za zagon majhnih podjetij, 
v katerih bodo našli delo presež
ni kadri. 

Kaj pa ekologija? Ne, nobene
mu najemniku se ne izplača inve
stirati v čistilno napravo za brez-
klorno beljenje celuloze. Ta de
nar bo morala zagotoviti država, 
če se bo za tako rešitev, nacio
nalno strateško, odločila. Pred 
leti, ko je bila nabavljena opre
ma za belilnico III, so bile razli
ke v ceni med celulozo, beljeno 
s klorom, in tisto s kisikom tolik
šne, da se je naložba lahko pov
rnila. Danes so ti časi mimo. to
rej rešitev z najemom celuloze v 
sedanji obliki lahko velja le do 
leta 1995, ko bo pokazala zobe 
ekološka zakonodaja. 

V krški skupščini 

Razrešen predsednik, izvoljen podpredsednik 
V krški skupščini se je končala doslej najdaljša seja. Začela se je s 
precej burno in dolgotrajno razpravo 9. julija lani, ko je bilo pred
lagano glasovanje o (ne)zaupnici izvršnemu svetu in predsedniku 
skupščine, in se z nasprotujočimi si mnenji o tem, ali se je vse 
zgodilo po zapisanih pravilih ali ne, nadaljevala v jesen in zimo. 
Zaključila se je mimo, delno z izvolitvijo novega izvršnega sveta 
pred dvajsetimi dnevi, dokončno pa z razrešitvijo predsednika skup
ščine 24. februarja. (»Prošnja« V. Omerzuja za razrešnico je objav
ljena na naslednji strani.) 

člana, podpredsednika za gospo
darstvo. Za to funkcijo je bil iz
voljen Robert Kerin, isti kandi
dat, ki ob prvem glasovanju (4. 
februarja) edini ni dobil podpo
re. 

Sedem članov novega izvršne
ga sveta je skupščina imenovala 
za sekretarje upravnih organov: 
Franca Jeniča za prostor, okolje 
in upravne zadeve, Franca Glin-
ška za infrastrukturo, Danila Si-
teVja za družbene dejavnosti, 
Branka Kovačiča za finance, Da
mjana Laha za obrambo, Franca 
Češnovarja za kmetijstvo, go
zdarstvo in veterino, Miloša Ku-
kovičiča za notranje zadeve in 
občo upravo. 

Niko Žibret. delegat KS 
Krško, ki seje po dolgi odsotno
sti zdaj udeležil obeh februarskih 
sej, je predlagal, naj skupščina 
novemu izvršnemu svetu nakloni 
običajnih 100 dni brez kritike. 
Vsi delegati se s tem niso povsem 
strinjali, Jože Stibrič na primer, 
ki je zatrdno obljubil, da bo »no
ve« res pustil pri miru, »starih« 
(iz prejšnjega IS) pa nikakor ne. 

Vojko Omerzu, do včeraj pred
sednik SO Krško, kije prepri
čan, da se ta funkcija lahko 
opravlja nepoklicno; direktor 
Centra za razvoj Posavja, ki je 
na svoj način razrešil vprašanje 
o (ne)združljivosti opravljanja 
javne funkcije s podjetniško de
javnostjo. 

Valvasorjeva knjižnica Krško 
in Literarni klub Krško 
vas v mesecu kulture 
vabita na 

LITERARNI VEČER, 
ki bo v petek 
26. februarja 1993, 
ob 19. uri v Valvasorjevi knjižni
ci Krško. 

Svoja novejša dela bodo predsta
vile 

Slavica Jarkovič 
Marija Mirtič 
Tatjana Vertovšek 
Jožica Vogrinc 
Sodelujejo učenci Glasbene šole 
Krško. 

Bralci Valvasorjeve Knjižnice, 
ki so v letu 1992 prebrali največ 
knjig, bodo ob tej priložnosti 
prejeli knjižna darila knjigarna 
Opus. 

Robert Kerin, podpredsednik IS 
za gospodarstvo. Zanj je tokrat 
glasovalo 35 od 54 delegatov. 

Novega predsednika naj bi vo
lili najkasneje čez štirinajst dni. 
Pred volitvami se bodo morda 
odločali tudi o tem, ali bo ta fun
kcija odslej poklicna ali nepo
klicna, eden od predlogov pa je, 
da naj prednost oziroma potreb
nost ene ali druge možnosti ute
meljijo kandidati za predsedni
ka, ko se bodo predstavili v 
skupščini. 

Na včerajšnji seji je novi izvr
šni svet dobil še svojega zadnjega 

Pustno leto je mimo? 
i^atanko leto dni je minilo od lanskega pustnega torka, 

ko so na vhodu v Videm odprli t. i. Bonačevo ulico podjet
ništva. Odstranili so vrata. ISa letošnji pustni torek so rešetke 
pritrdili nazaj. ISa zahtevo članov sindikata Pergam. 

V knjigarni Opus bodo odprli klubski center 

"SVET KNJIGE" POSLEJ 
TUDI V KRŠKEM 

Na tržnicah (ta je brežiška), se je že pokazala spomlad: teloh, 
motovileč... 

INajbrž bi težko našli pre
bivalca Slovenije, ki še ni slišal 
za prvi slovenski knjižni klub 
Svet knjige. V petnajstih letih 
delovanja je z njegovo pomočjo 
v slovenske družine prišlo na mi
lijone knjig različnih žanrov. Po
nudba in prodaja poteka v glav
nem s pomočjo kataloga, ki ga 
dobivajo člani vsako četrtletje. 
Nakup knjig preko Sveta knjige 
je v povprečju za četrtino cenejši 
od nakupa v redni prddaji, kar 
je še zlasti v sedanjih časih po
memben prihranek. 

Dodatno prednost članstva v 
Svetu knjige prav gotovo pome
nijo klubski centri, ki so jih do
slej odprli v dvanajstih sloven
skih mestih. Z nakupom v klub
skem centru imajo člani vse 
ugodnosti, poleg tega pa jim 
obisk v centru omogoči, da si 
knjigo pred nakupom dobro 
Ogledajo, da jo dobijo takoj in 
hkrati s tem že izpolnijo obve
znost nakupa najmanj ene knjige 
v četrtletju. 

Ko izbiramo darilo, se Sloven
ci še vedno pogosto odločimo za 
knjigo, zlasti pa jo radi kupimo 
otrokom. Poseben dogodek za 
otroka je. ko ga pripeljemo v 
knjigarno, da si sam izbere knji
go. Pogosto se zgodi, da se šele 
zadnji hip spomnimo na prazno

vanje ali obisk, ki nas čaka zve
čer. Iz zadrege nas lahko reši 
obisk v klubskem centru, kjer 
čaka preko 400 različnih knjig 
po občutno nižji ceni. 

Čeprav ima knjižni klub tudi 
na našem področju precej čla
nov, je bilo Posavje doslej edina 
slovenska regija brez klubskega 
centra. S tem so bili člani kluba 
prikrajšani za tiste dodatne pred
nosti, ki smo jih že omenili. Nam 
najbližja klubska centra sta bila 
doslej v Novem mestu in Celju, 
kar pa je taka oddaljenost, da 
so jo le redki zmogli (samo) za
radi knjige. Prihodnji mesec pa 
bo začel poslovati nov klubski 
center tudi v Krškem. 

Krška knjigarna Opus si je na
mreč po nekajmesečnih prizade
vanjih uspela pridobiti soglasje 
Mladinske knjige d.d. Ljubljana 
in vodstva knjižnega kluba Svet 
knjige, da bo lahko z drugim 
četrtletjem ponudila članom klu
ba celoten knjižni izbor. Knjigar
na se je obvezala, da bo do takrat 
izpolnila nekatere dodatne po
goje in pripravila vse potrebno 
za otvoritev, ki bo že 19. marca 
letos. V knjigarni pričakujejo, da 
bodo člani z veseljem izkoristili 
novo pridobitev, ki pomeni tudi 
majhen prispevek za (kulturno) 
osamosvajanje posavske regije. 

S. M. 
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Spoštovano predsedstvo, 
delegatke in delegati j 
SO Krško! i 

V četrtek, 4. februarja 1993, smo izvolili nov IS SO Krško. 
Program, ki ga je predstavil mandatar oziroma predsednik IS 
pa tudi člani IS, zelo optimistično napoveduje razvoj občine 
Krško, zato sem ga tudi podprl v večini točk. Program in spre
menjena sestava IS sta lahko garancija, da se negativni gospo
darski trendi v občini spremenijo ali za začetek vsaj ustavijo. 

Politična situacija v naših Delo predsednika skupščine 
skupščinskih klopeh se s tem ni je tako moč opravljati neprofe-
nič spremenila. Sam sem pred 
dobrega pol leta predlagal, da 
se glasuje o moji zaupnici ali ne
zaupnici, kakor pač kdo to razu
me. Iz znanih političnih razlogov 
do tega ni prišlo, sam pa sem 
vztrajal na mestu predsednika 
SO Krško vse do sedaj, in sicer 
zato, da ne bi prišlo do krize tudi 
v predsedstvu skupščine. Poli
tični dogodki v preteklosti so 
znani. Tri stranke, ki so postavile 
prejšnji izvršni svet, so želele za
menjavo tudi v predsedstvu 
skupščine. To jim je uspelo v 
DPZ, pripravljen scenarij v ZKS 
se zaradi politične treznosti še 
ni izšel, ker je bila seja zbora 
prekinjena. Danes vsi vemo, da 
so bili razlogi, zaradi katerih je 
bila zamenjana predsednica 
DPZ, popolnoma neargumenti-
rani in neosnovani, kar so potrdi
le tudi ustrezne republiške insti
tucije. Sam sem član opozicijske 
stranke v naši skupščini in kot 
takšen lahko upravičeno samo 
pričakujem, da bodo akteme 
stranke, ki imajo večino v naši 
skupščini, priznale svoje zmote, 
prevzele odgovornost za to in 
tudi popravile krivice. Čas za to 
še je, nič ni zamujenega, le gre
nak priokus bo v tej skupščini 
ostal do konca našega dela. 

Vloga predsednika skupščine 
se je iz majskih dni 1990 pa do 
danes bistveno spremenila -
beri zmanjšala. Znane so pristoj
nosti in naloge, ki jih je predsed
nik skupščine imel na obram
bnem področju, v preteklem ob
dobju pa tudi v Svetu posavskih 
občin. Vse te pristojnosti so pre
nesene na druge ravni, tako gle
de dela kot tudi glede odločanja. 
Podobno se sicer dogaja s po
sameznimi, do nedavnega ob
činskimi službami, kar pa je vse
kakor posledica organizacije ali 
bolje reorganizacije mlade drža
ve Slovenije. 

sionalno, še posebej sedaj, ko 
smo sprejeli profesionalni izvršni 
svet, samo z dvema nepoklicni
ma članoma. V razgovoru s 
predsednikom IS sva tudi ugo
tovila, da želi preseči vse tiste 
zapore, ki so kalile odnose med 
prejšnjim izvršnim svetom in 
predsedstvom skupščine, kar je 
vsekakor za delo skupščine in 
počutje naših občanov nadvse 
pomembno. Predsedstvo skup
ščine že nekaj časa dela v okr
njeni sestavi, bodisi zaradi neu
pravičeno izrečene nezaupnice 
predsednici DPZ, bodisi zaradi 
izrečenih ali najavljenih odsto
pov nekaterih svojih članov. Z 
zadnjo sejo skupščine smo tudi 
zaključili z gradivi, ki jih je prejš
nji IS posredoval v skupščinsko 
proceduro. 

Dobri dve leti in pol mojega 
vodenja skupščine je za nami. 
Prepričan sem, da ga je vsak 
izmed vas vseskozi kritično oce
njeval in prav je tako, zavedam 
pa se tudi, da je vsako delo mo
goče opraviti še bolje. Prav za
radi tega smatram, da je sedaj 
pravi trenutek, da prepustim 
mesto drugemu članu naše 
skupščine, ki bo skupaj s pred
sedstvom in IS vnesel nov de
lovni elan. 

Predsedstvo in skupščino ob
čine Krško zato prosim, da me 
razreši funkcije predsednika SO 
Krško. Predsedstvo skupščine 
še posebej prosim, da čimprej 
skliče skupno sejo skupščine s 
točko dnevnega reda, na kateri 
bi obravnavali mojo vlogo o raz
rešitvi s funkcije predsednika 
SO Krško. 

Prisrčen pozdrav! 
Vojko Omerzu 

Krško, 5. februar 1993 
V vednost: 
- vsem strankam občine Krško 

Občinska skupščina v Sevnici: 

Radeška čistilna naprava 
skoraj v lastnem dvorišču 

"Če hočem v lastni hiši prebiti okno v steni, kjer ga prej ni bilo, moram za to urediti potrebno 
dokumentacijo in imeti privoljenje soseda, kateremu bom gledal na paradižnik na vrtu," je malodane 
vzrojil predsednik sevniškega izvršnega sveta Marjan Kurnik na seji občinske skupščine (16. februarja), 
„pa da ne bi Sevničani mogli ničesar ukreniti, ko hočejo sosedje postaviti svojo čistilno napravo tik 
ob našo občinsko mejo! Niti političnega protesta!?" Revolt je zbudila namera sosedne občine Laško, 
ki je prestavila lokacijo za gradnjo čistilne naprave za Radeče z desnega na levi breg Save, in to skoraj 
ob mejo s krajevno skupnostjo Loka. 

Loka je že v sevniški občini, 
ki seveda ne bo izdajala lokacij
ske dokumentacije in gradbene
ga dovoljenja za omenjeno čistil
no napravo in katere prebivalci 
se tudi ne bodo mogli udeleževati 
zborov krajanov, javnih razgrni
tev in zbiranja pripomb na nač
rtovani poseg v njihovo okolje. 
Poseg pa sploh ni majhen, saj bi 
od naprave, ki bi stala na desnem 
bregu Save. veter pline odnašal 
mimo prebivalcev Loke, sedaj pa 
bi ta izpuh bistveno poslabšal ka
kovost življenja v omenjenem 
kraju. Prvi bodo na udaru varo
vanci doma za ostarele občane, 
nato gostilna in njeni gostje, za 
njimi pa celo naselje. Zato so de
legati sevniške občinske skupšči
ne sklenili, da sprožijo politično 
protestno akcijo in se niso stri
njali s predlogom: Počakajmo, 
da o tem izvemo kaj uradnega! 
"Ko bo uradno, bo v to vloženih 
že preveč sredstev, da bi še lahko 
terjali prestavitev lokacije." 

Sicer pa smo o točkah z dnev
nega reda omenjene seje sevni
ške občinske skupščine podrob
neje pisali že v prejšnji številki 
Našega glasa (NG št. 3, str. 4, 
IS SO Sevnica), zato jih ne kaže 
ponavljati. Delegati so vse pred
loge svojega izvršnega sveta spre
jeli. Seveda pa sta največ besed 
spodbudili točki o renominaciji 
proračuna za leto 1992 in osnut
ku izhodišč proračuna za leto 
1993. Že v razpravi o renomina
ciji je delegat SKD Miro Gačnik 
terjal, naj se sredstva, namenjena 
SDP, ne pripišejo samo tej stran
ki, ampak Združeni listi, v okvi
ru katere je SDP nastopala na 
zadnjih volitvah. Ob osnutku iz
hodišč za letošnji proračun pa je 
temu stališču pritegnil še Jože 
Kunšek iz SLS, češ da so razmer

ja delegatov sedaj bistveno dru
gačna, kot so bila po volitvah 
pred dvema letoma, in daje temu 
treba prilagoditi delitev sredstev, 
namenjenih financiranju strank. 
Jože Kovač, sekretar za razvoj, 
predsednica skupščine Breda Mi-
jovič in Julij Jeraj (delegat LDS) 
so zatrjevali, da je SDP nastopila 
v okviru Združene liste šele na 
letošnjih državnih volitvah, med
tem ko je na prvih, za občinske 
skupščine, nastopala samostoj
no, in tako še vedno deluje v 
občinah. Hkrati so opozorili na 
to, da skupščina in izvršni svet 
nimata nikakršne pravice pose
gati v delitev omenjenih sred
stev, pač pa se lahko o prerazpo
reditvi med seboj pogovorijo 
samo stranke, ki so nekoč nasto
pile na skupnih listah. Pri prvih 
volitvah je namreč bila LDS Sev
nica v koaliciji z združeno opozi
cijo DEMOS iz Sevnice. Skup
ščina je torej samo varuh zakoni
tosti, stranke pa so sklicale neke 
vrste usklajevalni sestanek za 16. 
februar zvečer. 

Bolj nevaren je bil sprva videti 
zaplet okrog gradnje športne 
dvorane pri sevniški osnovni šoli 
Sava Kladnika. Jože Kunšek je 
posvaril pred zadolževanjem (in 
blokado) občinskega proračuna 
zaradi postavitve še enega (kot 
je rekel) spomenika ter opozoril 
na dosedanje težave v nekaterih 
slovenskih občinah. Jože Rošto-
har iz KS Blanca je predlagal, 
naj v Sevnici izglasujejo referen
dum za samoprispevek, s katerim 
bodo gradili športno dvorano. 
"Tako, kot si morajo s samopri
spevki zgraditi vse, kar potrebu
jejo, v nemestnih krajevnih skup
nostih," je dodal. Predsednica 
Mijovičeva je v obrambo projek
ta pojasnila, da ne gre za sporno 
dvorano - spomenik, ampak za 

nujno potrebno telovadnico, in 
da v osnovno šolo v Sevnici ne 
hodijo samo otroci iz te krajevne 
skupnosti. Samoprispevek bo v 
občinskem merilu sicer potre
ben, ni pa nujno, da ga bo ta 
skupnost zmogla izpeljati, je do
dala. Nujno bo treba namreč 
zbrati sredstva za dokončanje 
zdravstvenega doma. 

IVlarjan Kumik: "V Sloveniji 
so 104 čistilne naprave in med 
njimi samo štiri delujejo v skladu 
s predvidenimi parametri emisij 
v okolje. Torej je zelo velika ver
jetnost, da tudi radeška ne bo 
delovala najbolj kakovostno. 
Zato bo čistilna naprava, postav
ljena tik ob meji krajevne skup
nosti Loka, kjer so že tako priza
deti z gradnjo savske verige, nje
nim prebivalcem bistveno po
slabšala kakovost življenja." Po
litično stališče (protest) naj bi 
poslali občini Laško in sosedni 
KS Radeče. Tudi če čistilna na
prava deluje normalno, se na
mreč iz nje sproščajo plini, kot 
sta amoniak in žveplov dioksid, 
ki se ju ne zajema in ob nizkem 
zračnem pritisku obremenjujeta 
okolje. 

Danijel Bevc. predsednik sveta 
KS Loka: "Radeče morate jema
ti kot lijak, kjer se zračni tokovi 
združijo in potujejo nad Savo 
proti Sevnici. Tako bomo prvi 
na udaru ravno v Loki. Problem 
je rešljiv politično in strokovno. 

Povezal sem se s krajani Pobre-
žja. to je vaški odbor v sestavi 
KS Radeče, krajani, ki so na tej 
strani in ki smatrajo, da jih je 
izdala lastna krajevna skupnost. 
Radeče. Predlagali smo jim, naj 
ukrepajo po strokovni plati. Pi
smeno so se pritožili dr. Jambre-
ku in sprožili ustavni spor. Nji
hovo lokacijsko dovoljenje je 
bilo izdano že zdavnaj, gradnja 
bi morala biti že v zaključni fa
zi...". Gospod Bevc ne verjame 
v možnost, da bo naprava na pr
votni lokaciji, ker bo za gradnjo 
zmanjkalo denarja, varianta na 
desnem bregu pa je bistveno ce
nejša. 

A n i c a Pipan, ravnateljica sev
niške osemletke v obrambi svo
jih učencev in njihove pravice do 
kolikor toliko urejenih razmer 
pri pouku telovadbe. 

Andrej Čebular 
1906-1993 

V petek, 5. februarja 1993, 
smo se na krškem pokopališču 
poslovili od pokojnega Andreja 
Čebularja. Glede na njegovo 
opravljeno življenjsko delo - v 
relativno majhnem krogu, pred
vsem tistih, ki smo ga poznali, 
z njim delali in previharili težke, 
a dinamične čase v nastajanju 

kovinske predelovalne industri
je v občini Krško. 

Naj uporabim že izrečene be
sede: So ljudje, ki jim je dano 
roditi se ob pravem času na pra
vem mestu, so ljudje, ki jim je 
dano imeti sposobnost ustvar
jati, in so ljudje, ki vse to znajo 
izkoristiti ter ustvarjati. In to za 
pokojnega vsekakor v polni meri 
velja. Rojen je bil v obrtniški dru
žini ključavničarja v Krškem. 
Oče je bil strog in nepopustljiv 
ter je zahteval pri delu akcijo in 
ustvarjalnost. V takem okolju je 
živel in odraščal Andrej, v teda
njem malem in dremavem 
Krškem brez industrije ter brez 
posebnih možnosti razvoja in 
napredka. Zelo zgodaj se je za
vedal, da je čas zlato, da hitro 
mine, in če hočeš v življenju kaj 
doseči, moraš to storiti takoj, 
danes - jutri bo lahko že prepo
zno. 

Predvsem iz notranjih potreb 
in sle po spoznavanju in dožive

tjih novega sveta, novih znanj in 
ne nazadnje tudi želje, dokazati 
se tujemu svetu, je krenil v tuji
no. Poizkusil je v nizozemskih 
rudnikih kot vzdrževalec rudni
ških naprav. Pridno je srkal vse, 
kar je bilo vredno znati in spo
znati. Trud se je poplačal, hitro 
je napredoval in kmalu so mu 
zaupali odgovorno vidnejše me
sto. Zakaj? Imel je izredno las
tnost, da je k vsakemu opravilu 
pristopil s pozitivne plati, nikdar 
se ni zadovoljeval s tistim, kar 
je bilo znano in rešeno, vedno 
je hotel iz sprejetega dela na
praviti nekaj pomembnega, ne
kaj boljšega, nekaj več. 

Poln takih izkušenj se je vrnil 
v rodno Krško leta 1945, da bi 
pomagal porušeni in izčrpani 
domovini pri obnovi in napred
ku. Bil je v krogu tistih krških 
entuziastov, ki so združevali 
svoje izkušnje in znanja, da bi 
napravili načrt obnove. Prav za
radi takšnih vzpodbudnih idej je 

postal prvi povojni predsednik 
občine Krško. 

Po zadovoljitvi političnih am
bicij pa je spoznal, da je vendar
le koristnejši domovini kot go
spodarstvenik, da tu lahko do
seže več trajnejših gospodar
skih in zaposlitvenih uspehov. 
Ambiciozno in brez predsodkov 
je iskal tisto, kar bi omogočilo 
delo in razvoj kovinarstva. Po
vojni čas razvoja je potreboval 
take ljudi. Pridobil je nekaj somi
šljenikov in leta 1954 so ustano
vili obrtno kovinsko zadrugo, ki 
je ob uspešnem poslovanju in 
naglem razvoju v naslednjih letih 
postala nosilka razvoja kovinar
stva v občini Krško. To potrjuje
jo podatki, da je bilo po 25 letih 
na področju občine v več podje
tjih skupaj čez 1500 kovinarjev. 
Težko bi trdili, da sta Kovinarska 
in Andrej Čebular edina zasluž
na za vse to, vendar pa so bili 
ravno ta dva vodilo in vzor, kako 
se lahko iz skoraj nič ustvari 

mnogo, če se hoče. Moto nje
govega dela so bili dinamika, 
inovativnost in pozitivni ter od
mevni rezultati. 

Kakor je bil neizprosen do se
be, tak je bil tudi do sodelavcev. 
Bil je zahodnjaško poslovno na
ravnan, šele današnjemu času 
primerno. Vedno je bil njegov 
cilj s čim manj ljudmi in stroški 
doseči največ. Mnogi njegove
mu načinu dela niso uspeli sle
diti. Mnogi prepočasni niso do
jeli bistva njegovih misli in po
tez. Le tisti, ki so to dojeli, so 
sodelovali z njim z veseljem kot 
somišljeniki, sodelavci pa tudi 
prijatelji. Vsem, ki smo šli skozi 
njegovo šolo, je to bila dobra 
osnova in napotek za prosperi-
teto kovinarstva v občini. 

Po desetih letih uspešnega, a 
pri koncu tudi zagrenjenega 
dela se je poslovil od kolektiva 
Kovinarske. Reči moramo, da je 
bil za marsikaj kot petelin, ki 
prezgodaj poje. Čas je pokazal, 

da za njim ni bilo naslednika, ki 
bi dosegal bleščeče rezultate. 

Njegov živahni in ustvarjalni 
značaj pa je sprejel nov izziv, 
postal je uspešen prisilni upravi
telj Trima Trebnje. Zatem je us
pešno in z veseljem sodeloval 
s trboveljskim Rudisom na Ni
zozemskem, kjer so prišle do 
izraza njegove bogate izkušnje, 
poznavanje jezika in mentalitete 
Flamcev. 

Čas poznih let pa je Andrej 
posvetil svojim najbližjim, prija
teljem ter veseli družbi. Ohranil 
je čvrsto zdravje v pozna leta. 
Vse do zadnjega ga je spremlja
la živahnost duha, vedno je ob
vladoval situacijo, dolgočasja in 
melanholije ni poznal. Postal je 
in ostal bo legenda ustvarjalne
ga organizatorja kovinarstva. 
Žal pa ugotavljamo, da so on in 
njemu podobni pionirji vse pre
malo trajno zapisani v našem 
prostoru in času. 

Hvala, Andrej! 
Mirko Avsenak 
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Ravnateljica OŠ Sava Kladnika 
Anica Pipan je kar učinkovito 
pomirila nasprotovanje delega
tov, ki so v objektu očitno videli 
nepotreben spomenik. Poudari
la je, da nosi investicija naziv 
"športna dvorana " in ne telovad
nica, kar dejansko bo, zato ker 
bo to upra vijaku močno olajšalo 
kasnejše odnose z izvenšolskimi 
uporabniki. Sicer pa šola sama 
krvavo potrebuje telovadnico. 

Samo z "lastnimi" otroki bodo 
stoodstotno zasedli telovadnico 
vsak dan tja do sedemnajste ure. 
Sedaj pride vsak izmed razredov 
na vrsto v obstoječi telovadnici 
le vsako tretjo uro, medtem ko 
morajo ostali dve uri otroci opra
viti kar na prostem, ali pa jim 
delo narekuje vreme. Šola tudi 
krši zakon, ker pri telovadbi ne 
more razdeliti učencev sedmih 
in osmih razredov po spolu, pri
sluhniti bo treba zahtevam po 
ustanovitvi športnega oddelka... 

Razen za obvezno telovadbo po
trebuje šola prostor še za celo 
vrsto interesnih dejavnosti, otro
ci v malih šolah bi verjetno tudi 
vsaj občasno morali imeti mož
nost, da okusijo slast razgibava
nja v pravi telovadnici, saj so jim 
sedaj na voljo samo polivalentne 
blazine, kijih po potrebi name
stijo v igralnico... Tu so še inte
resi po večernih športnih dejav
nostih raznih delovnih kolekti
vov in ostalih skupin... Skratka, 
gospa Pipanova je svoje besede 
sklenila s stavkom: "Telovadni
co šola vsekakor potrebuje, ne 
spuščam pa se v to. kaj je bolj 
in kaj manj potrebno. 

Slavko Vilčnik 

Zamisel, da ostane investicija 
v telovadnico znotraj proračuna, 
sta utemeljevala tudi obrtnik 
Slavko Vilčnik in Marjan Kur-
nik. Vilčnik je poudaril, da je 
bilo tudi v zvezi z gradnjo bazena 
veliko besed in še več težav, se
daj pa, ko marsikomu nadomesti 
obmorski dopust, nihče ni v dvo
mih o tem, ali je bil potreben. 
Opomnil je tudi na pomen tele
sne vzgoje za razvoj mladih, do
dal pa je, da si končno tudi obr
tniki želijo prostora, kjer bi lah
ko občasno organizirali predsta
vitev svojega dela in dosežkov in 
telovadnica bi bila za te namene 
kar primeren prostor. Marjan 
Kurnik je pri predstavitvi novega 
objekta povedal, da bi ta stal ob 
Soli Sava Kladnika, kar sicer ni 
najbolj idealna, je pa kar uporab
na rešitev, da bo trdno grajen, 
ker ima ta način prednosti tako 
pred rešitvijo s šotorom kot z 
montažo, da bo v prvi fazi meril 
50 x 30 metrov, nato pa bo "na
rasel" na 50 x 40 m. V dveh do 
treh letih bo treba zbrati milijon 
DEM tolarske protivrednosti, 
kar sploh ni malo, predvsem pa 
ne dovolj. Ostanek sredstev 
bodo dobili od republike, poma
gati pa si nameravajo tudi tako, 
da bodo k sponzorstvu povabili 
podjetja in obrtnike v občini. 

Usode preobremenjenih šol 

^ e niso daleč časi, ko so 
otroke iz odročnih krajev prepri
čevali, da so osnovne šole v me
stih boljše kot njihove podruž
nične. Sedaj se v velikih šolah 
pojavljajo vsi spremljajoči pro
blemi, med katerimi je tudi po
manjkanje telovadnic. Nobeno 

načelo o zdravem duhu v zdra
vem telesu ne pomaga, če otroci 
nimajo kje telovaditi. Zato so se 
v sevniški občini vendarle odlo
čili ugrizniti v to jabolko. Gradili 
bodo telovadnico pri svoji 
osnovni šoli. Lokacija sicer ni 
najbolj idealna, a za silo bo mo
rala ustrezati. 

. . ' : • • . . . ' • ' ' ' . • 

Tudi asi niso več, kar so bili? 

Nadaljevanje gradnje HE 
Vrhovo 
Ali investitor namenoma pozablja na težke kovine v 
muljih? 

Delegati sevniške občinske skupščine so med ostalim gradivom 
za sejo (16. 2. '93) dobili tudi odgovor direktorja Savskih elektrarn 
Jureta Brguljana na vprašanja, ki so jih v zvezi z nadaljevanjem 
gradnje HE Vrhovo zastavili na svoji prejšnji seji. 

V bifeju sevniškega gasil
skega doma visi podoba kvarto-
pircev, ki jo zlobneži primerjajo 
s sevniško kardrovsko kuhinjo. 

Bojda zaradi aduta v rokavu. 
Nekoga pa je ondan zanimalo, 
zakaj neki je lastnik sliko presta
vil z leve na desno steno! 

V odgovoru, ki nosi naslov 
"Dograditev HE Vrhovo", je za
pisano, daje Skupščine Republi
ke Slovenije na svoji avgustovski 
seji sprejela Zakon o državni ga
ranciji pri najetju kreditov za do
graditev HE Vrhovo. S tem je 
zagotovila pogoje za nadaljeva
nje izgradnje elektrarne, kjer so 
dela že dolgo bila zaustavljena. 
Ustrezne službe namreč sedaj te
koče pridobivajo potrebna kre
ditna sredstva. Sicer pa ing. 
Brguljan odgovarja na ključna 
vprašanja sevniške skupščine: 

1. Izboljšanje kakovosti reke 
Save in s tem povezana izgradnja 
komunalnih in industrijskih či
stilnih naprav ne sodi v obvezno
sti HE Vrhovo. Zanjo so odgo
vorni vsi onesnaževalci ob reki 
in Ministrstvo za varstvo okolja 
ter njegove vodne direkcije. 

2. Zavarovanje brežin in prio
balnih zemljišč izvajajo v skladu 
z gradbenim dovoljenjem in teh
nično dokumentacijo. Novelira
ni projekt za zavarovanje levega 
brega Save dolvodno od HE Vr
hovo, ki zajema tudi naselje Šen
tjur na Polju, so v Savskih elek
trarnah prejeli ob koncu decem
bra '92, dela pa še izvajajo. Dela 
izvajajo pospešeno in opraviti jih 
nameravajo v zimskih mesecih, 
ko je gladina Save nizka. 

3. Po izkušnjah na drugih pre
točnih hidroelektrarnah se na re
šetkah zaustavi zelo malo napla
vin. Uporabne naplavine, kot je 
les, odpeljejo okoličani, za osta
le pa se v fazi obratovanja sklene 
pogodbeni odnos za odvoz z eno 
od pooblaščenih organizacij na 
njeno urejeno odlagališče. Pred 
obratovanjem bo zato upravlja-
lec hidroelektrarne z razpisom 
izbral najugodnejšega partnerja. 

4. Ureditev pravnopremo-
ženjskih zadev poteka v skladu 
z odgovornostmi. 

Investitor ureja odškodnine za 
vsa zemljišča, ki jih prizadene 
stalni poseg. Praviloma to obve
znost opravijo pred samim pose
gom. Pooblaščena služba ima 
navodilo, naj te zadeve ureja čim 
manj boleče za okoliško prebi
valstvo. 

Izvajalci del opravljajo vse 
ostale premoženjske in odškod
ninske zadeve. To so služnostne 
pravice poti in zemljišč, potreb
nih za prevoze, deponije in delo-
višča. Če pri delu prihaja do raz
nih neodgovornih posegov posa
meznikov (šoferji, strojniki...), 
vodstvo po vsakem posredova
nju zadeve ureja disciplinsko in 
materialno. Ljudje se lahko (po 
navodilih g. Brguljana) obračajo 
na vodstvo gradbišča, oz. na ing. 
Filipiča. tel. 0601/82-188. 

5. Stanovanjska hiša Cirnski 
po projektu in lokacijskem nač
rtu ni pod vplivom hidroelek
trarne. Odgovorni projektant je 
po ponovnem pregledu stanja 
"podal ureditev dvorišča, pred
vsem na strani ob reki". Investi
torje po raziskavah ugotovil, da 
ni razlogov za rušenje objekta, 
zato pričakuje sodelovanje nje
govega lastnika pri urejanju dvo
rišča. Po zajezitvi Save bodo 
objekt redno opazovali in ga v 
primeru nepredvidenih vplivov 
uredili po zahtevah Odloka o lo
kacijskem načrtu za HE Vrhovo. 

6. Investitor HE Vrhovo bo 
uresničil vse svoje obveznosti, 
nima pa vpliva in ni odgovoren 
za obveznosti ostalih investitor
jev izven vplivnega območja 
elektrarne. Pri tem pismo ome
nja zlasti cestno in vodno gospo
darstvo ter onesnaževalce reke 
Save in njenih pretokov. 

Polnitev bazena HE Vrhovo 
nikoli ni bila predvidena za de
cember '92, preizkusi opreme že 
potekajo, ker pa je gradnja dol
go časa stala, bo testiranje dol
gotrajno. Obe prizadeti občini 
sta obveščeni o planu dograditve 
in o vseh ključnih dogajanjih na 
objektu. 

Poročilo so delegati sevniške 
skupščine sprejeli brez posebne 
razprave, naknadno pa je svoje 
mnenje izrazil Alfed Železnik: 
"Odgovor g. Brguljana je preveč 
pavšalen. Pogodba o odlaganju 
z eno izmed lokalnih komunal
nih deponij nikakor ne rešuje za
deve. Ne gre samo za tisto, kar 
se nabira na rešetkah, ampah za 
mulje in suspenzije, ki se kopiči
jo pred branami in jih je treba 
odvažati, ker dvigujejo dno kori
ta. Gre za stotine kubikov. G. 
Brguljan bi moral sedaj, v fazi 
preizkušanja elektrarne že vede
ti, s katero konkretno organiza
cijo bo sklenil pogodbo o sodelo
vanju. Vemo, da sedaj Krčane 
mečejo ven iz Sp. Starega Gra
da, v Zasavju se šele dogovarja
jo. Na tem konkretnem primeru 
vam skušam dokazati, kako ti 
gospodje pri investiciji, vredni 
ok. 150 milijonov DEM. pristo
pajo neresno! Žrtve bomo pa mi. 
Zato mislim, da je skrajni čas. 
da rečemo ne! Mi smo za to. da 
se projekt savskih elektrarn vodi 
resno, da ga vodi stroka, ne pa 
da se kar tam eni najdejo..." 

ffi 

Po čem bo kvadrat Tržnična luknja 

J-Nesojeni novi hotel v Sevnici 
še vedno sameva. Na zadnji 
skupščinski seji smo slišai očitek, 
da je vzrok za to odločno previ
soka cena kvadratnega metra, ki 
jo postavlja prodajalec (Beton) 
za prostore v njem. Po besedah 
delegata Jožeta Kunška naj bi 
bila cena kvadratnega metra v 
tej stavbi postavljena na 2.200 
DEM. medtem ko v Ljubljani 
lahko kupite prostor (lokal) že 
za 700 DEM za kvadrat. 

M. ržnice v Sevnici še ne 
bodo gradili take. kot si jo je 
zamislil projektant, ker je treba 
najprej rešiti vrsto problemov. 
Tako je na predlog izvršnga sve
ta sklenila občinska skupščina. 
Treba pa je tole luknjo, kjer naj 
bi tržnica stala, urediti tako. da 
bo vendarle uporabna za posta
vitev prodajnih stojnic, intere
sentom, ki bi kupili lokale v od
loženem objektu tržnice, pa po
nuditi druge možnosti (v HTC). 

Priprave? 

V pavzi (za volitve in ka
vo) sevniške občinske skupščine 
so se tisti, ki jim je podvig uspel, 
nagnetli v Nikov bife gasilskega 
doma. Med njimi je bil tudi pred
sednik izvršnega sveta s svojim 
sekretarjem za razvoj Jožetom 
Kovačem in delegatom, obrtni
kom Slavkom Vilčnikom. Člo
vek bi si mislil, da je Kurnik pač 

še tešč. da je spil že dovolj kave, 
da ga muči želodec zaradi seje 
ali kar tako. Kje pa! Gospe pri 
sosedni mizi so ugotovile pravi 
vzrok: Marjan Kurnik pričakuje 
naraščaj in se privaja na mleko! 
Nekdo je dodal, da bi sedaj lah
ko pričel uro nositi v žepu. da 
bi lahko nanjo ugotavljal pravš
njo temperaturo, "budilka" bo 
pa itak vedno navita... 

Horoskop 
iNovinarska srenja med 

sejo sevniške občinske skupšči
ne: seje tečejo po svoji notranji 

logiki (pa ne samo v Sevnici), 
ponavljajo se vedno iste ali po
dobne teme. ljudje imajo pogo
sto ista izhodišča za svoja stališča 
in dolgoletni opazovalci vsega 
tega pač lahko predvidijo, kje 
bo treba biti pozoren in kje si 
lahko nekoliko oddahnejo. Mi
mogrede človek pogleda še v ho
roskop in se znebi kake pikre, 
saj so taki trenutki kaj borno na
domestilo za sicer uničujoče delo 
in življenje novinarjev. Problem 
nastane le takrat, ko se kdo iz
med nenovinarjev usede prebli
zu novinarski loži in se mora po
tem za sproti odločati, koga bo 
poslušal: uradni ali neuradni tok 
dogodkov. 
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KS Veliki Trn 
Da bi ljudje ostali in se odseljeni vračali 

Veliki Trn je bil nekoč Sveti Duh. Pa bi zdaj hoteli, da se vrne staro ime? Trn naj ostane Trn, fara 
se pa tako že ves čas imenuje Sv. Duh; za spreminjanje imena je škoda denarja, pravijo tu gori, raje 
ga damo za cesto. Gospod župnik, ki tudi poprime za vsako delo, se z njimi strinja. 

Ceste so njihova velika, prva 
skrb. Zato je leta 1989 kar 73 % 
krajanov pristalo na 2-odstotni 
samoprispevek po programu, v 
katerem je zapisano, da bo šlo 
štiri petine zbranega denarja za 
ceste, tako za gradnjo novih kot 
za prenovo že zgrajenih. Samo
prispevek se bo iztekel prihodnje 
leto, že do sedaj pa so s pomočjo 
zbranega denarja uredili preko 
13 kilometrov poti v krajevni 
skupnosti in zraven še spravili 
pod streho novo mrliško vežico. 

zaslužka in tudi zaradi nesmisel
nih gradbenih omejitev, ko si sin 
ni smel zgraditi hiše na očetovi 
zemlji. "Mi nismo tu gori pozida
li nobene njive, v dolini so jih 
pa veliko; Griča niso začeli gra
diti v hosti," pripomni predsed
nik z Velikega Trna. Zdaj naj bi 
se vendarle obrnilo na bolje, ko 
je ta krajevna skupnost, ki ima 
z manj kot 40 prebivalci na kva
dratni kilometer najredkejšo po
selitev v občini, zapisana med 
demografsko ogrožena območ 

ja. Vendar je najprej potreben 
konkreten program, ki pa se ga 
za te kraje ni še nihče lotil. Mor
da bodo vztrajni Franc Lekše in 
njegovi sodelavci v poskusih kra
jevnih skupnosti Zdole in Ko
privnica odkrili kaj uporabnega 
tudi zase. In morda se bo našla 
tudi kakšna skupina (da ne reče
mo stranka), ki bo spoznala: tudi 
na Velikem Trnu so naši ljudje. 

(ig) 

Franc Lekše je bil pred šestimi 
leti izvoljen za predsednika sveta 
krajevne skupnosti. Kmalu je 
spoznal, da je najprej treba pre
pričati domače ljudi, da bodo 
vztrajali pri skupnem programu, 
sprejetem v krajevni skupnosti, 
ne pa da vleče vsak po svoje, saj 
se je potem tudi z občino težje 
dogovarjati. Njegov naslednji 
cilj je bil samoprispevek. Odloč
no ga je predlagal, čeprav z dvo
mi pri samem sebi, saj časi takrat 
niso bili več rožnati, in izid je 
bil res presenetljiv. 

Zadnji dve leti sta bili še po
sebno uspešni. Franc Lekše, zdaj 
tudi delegat v občinski skupščini, 
se je zavzel za to, da krajevna 
skupnost dobi njej namenjen de
nar za ceste v svoje roke, pa bo 
z njim naredila dvakrat več. Da
nes je zadovoljen s tedanjim izvr
šnim svetom in njegovim pred
sednikom Černeličem, ki sta to 
podprla in njegovi želji ustregla. 
Z denarjem, ki naj bi zadostoval 
za dve cesti, so uredili štiri. 

Krajani pohvalijo svojega 
predsednika, ker drži besedo in 
ker se pri njem ve, kako se po
rablja denar. Sam pa se zanese 
na svoje sodelavce, da bodo 
opravili vse, za kar se skupaj do
govorijo. Pri takih akcijah, kot 
je bila gradnja cest, ni malo poti 
in formalnosti in pri tem sta ve
liko bremena prevzela Janez in 
Jernej Žarnova, vse odločitve pa 
so sprejemali vsi člani sveta KS. 
Ljudje so ves čas pomagali z de
narjem, delom in stroji, skrbeli 
so za hrano - dobra volja je pri 
tem prišla sama od sebe in je 
vzradostila tudi druge: "Boš imel 
letos spet kaj dela?" sprašujejo 
Lekšeta šoferji, ki so gor navaža-
li material. 

Dela seveda bo, če ne takšne
ga, pa drugačnega. Vsaj še dva 
velika problema sta nerešena: 
zaprta šola in oskrba z boljšo pit
no vodo. Projekt za krajevno 
omrežje bo letos dokončan in na 
Velikem Trnu 'bodo vztrajno 
opozarjali, da se za njegovo ure-

• sničitev že kar hudo mudi. 
Ves ta trud ima en sam cilj: 

da se vrne življenje v te kraje. 
Pred tridesetimi leti je tu živelo 
okoli 900 ljudi, danes jih je kak
šnih 650. Odseljevali so se zaradi 

Škodova otroka, ki še ne hodita v šolo, sta doma pri babici, ko je 
mama v službi. In ata, kadar Celuloza dela. 

Franc Škoda je vodil gradbeni 
odbor za cesto Apnenik-Nova 
Gora (do Raka). Samo tri doma
čije so ob tem odseku, pa so 
vseeno zbrali čez petsto tisoč. 
Odzvali so se tudi drugi lastniki 
parcel, vikendaši. "V začetku je 
bila med ljudmi negotovost, ali 
to sploh lahko uspe. Potem so 
vsi dobro sodelo vali, "je po vedal 
skromni Franc z Nove Gore. 

Tone Stare, tudi delavec Celulo
ze, je vodil gradbeni odbor za 
cesto med Gornjo in Dolnjo 
Lepo vasjo. Samo štiri hiše so 
tu in strošek na vsako je bil res 
velik, kajti tu ni bilo pomoči 
ostalih lastnikov zemljišč (pa če
prav so vsi domačini). Tone zdaj 
misli na vodovod: "Omrežje je 
staro, na tem našem kraškem 
svetu pride preko hudournikov 
v izvire vse, česar ne bi bilo tre
ba. Kmetje zlivajo gnojnico brez 
odgovornosti. Zakaj ne bi v 
skupščini sprejeli odloka o tem, 

J. a lepa stavba je šola samo še po imenu. Nekoč je bila osemletka, kJe se sme "nat' gnojnica." 
potem štiriletna podružnica, od letu 1976 \ njej ni teč pouku. Pred tKjjSp 
vojnoje bilo šolarjev čez 250, pred dvema desetletjema 120, danes 
za majhen razred. Krajani si močno želijo, da bi bila pri njih spet 
šola, vendar so možnosti trenutno majhne. Zato naj bi se v hišo 
naselila vsaj kakšna druga dejavnost, da stavba ne bi propadala. A 
najprej je treba dognati, kdo je sploh lastnik: ali občina ali morda 
krajevna skupnost... "Najtežje je, ko grem vsak dan mimo propada
jočega objekta in sem brez moči," je v svoje beležke o krajevni 
skupnosti zapisal Franc Lekše. 

V družbenem domu nasproti šole si bo čez čas mogoče ogledati 
nekaj najdb in izsledkov iz Ajdovske jame. Vse je pravzaprav že 
nared, Vida Laknerjeva iz krajevnega urada je pripravljena odpirati 
vrata obiskovalcem, le domači mizar mora še narediti mizo, da bodo 
lahko predmete postavili nanjo... 

Legaliziranje mejnega prehoda 
Kanalizacijski kolektor naj bi bil skupen 

Mejni prehod Obrežje, ki je nastal naglo, kot je nastala država 
Slovenija, je še vedno državna črna gradnja, občina Brežice pa je 
od države dobila pooblastilo, da ta objekt legalizira. O njegovem 
lokacijskem načrtu (v osnutku) se je z ljudmi iz KS Jesenice na 
Dolenjskem preteklo sredo pogovarjal Dušan Blatnik, direktor Za
voda za prostorsko načrtovanje iz Brežic. 

Lokacijski načrt zajema poleg no ni plačala vse odškodnine. 
že zgrajenega kompleksa mejne
ga prehoda še dodatnega pol 
hektara zemlje, na kateri naj bi 
bil prostor za špedicijsko službo, 
ki je zdaj na glavnem platoju, 
fitopatološko službo in kanaliza
cijski kolektor. Ob slednjem so 
se krajani na razpravi zavzemali. 

Zato je domačin Leskovec pred
lagal, naj prizadeti kar takoj po
vedo, kdo še česa ni dobil. Du
šan Blatnik je bil pri volji, da to 
zapiše in odnese izvršnemu sve

tu, in odzvali so se trije iz dvora
ne. Kasneje smo izvedeli, da se 
nihče med njimi ne pritožuje za
radi odškodnine za zemljo, am
pak vsi za povzročeno škodo. 
Odškodnina za zemljo je bila 
vsem tamkajšnjim lastnikom že 
plačana. Enim z zamudo, drugi, 
ki so jo dobili ob prvem izplačilu, 
pa so lahko zanjo kupili precej 
večji kos zemlje od tistega, ki so 
ga izgubili. 

V sejni sobi Gasilskega doma na Obrežju je bilo lepo število doma
činov, med povabljenimi s seznama pa je precej oseb manjkalo. 

Mrliško vežico so zgradili do strehe s svojim denarjem, dali so les 
in še sami delali. Tako so tudi tu z manj denarja naredili več. V 
tej stari stavbi poleg vežice je bila nekoč šola pa krajevni urad in 
še kaj. Zdaj je v njej verouk. Hudo seji pozna, da je potrebna 
obnove in na Trnu o tem že resno razmišljajo. 

Od trgovine navzdol pelje najbolj strma pot v celem Velikem Trnu, 
in tudi ta je zdaj asfaltirana. Na koncu te poti je hišica, ki stajo 
kupila Jože Vajdič in njegova žena. Iz Lepe vasi, kjer seje rodil, 
je Jože po dveh letih dela v krški Celulozi odšel za osem let v 
Trbovlje, nato pa do konca delovne dobe rudaril v Velenju. Od 
leta 1986 živi na Velikem Trnu - eden redkih, ki so se doslej vrnili. 

naj bi bil tak, da bi se nanj lahko 
priključile še vasi Obrežje, Nova 
vas in Slovenska vas (Bregansko 
selo) skupaj z nekdanjim remon
tnim zavodom. To pripombo bo
sta Zavod za prostorsko načrto
vanje in izdelovalec dokumenta
cije, krški Savaprojekt, vzela v 
razmislek, uresničljiva pa bo, 
kot je na Obrežju dejala pred
stavnica Republiške uprave za 
ceste, če bo z ministrstvom za 
finance dosežen sporazum o so
financiranju. Po besedah Maksi
milijana Pavleka iz sekretariata 
za varstvo okolja in urejanje pro
stora bo brežiški izvršni svet to 
poskušal doseči, enako tudi za 
vse druge objekte, ki so skupne
ga pomena za državne službe in 
lokalno prebivalstvo; za prvega 
med njimi, vodovod, so dogovo
ri v teku. 

Čeprav to tokrat ni bilo na 
dnevnem redu, je razprava zašla 
tudi k zemlji, na kateri je zrasel 
mejni prehod. Odločne so bile 
slišati pritožbe, da občina še ved-

Jeseniška centrala se veča 

i n pošti na Jesenicah na Dolenjskem naj bi v dveh mesecih, 
to je do 25. marca, zgradili prizidek za povečanje telefonske centrale. 
Z razširitvijo bo priključek dobilo 170 naročnikov iz KS Jesenice 
in Velika Dolina, ki so svoj prispevek že plačali, in še okoli 200 
novih, tako zasebnikov kot podjetij in služb na tem območju ob 
meji. Centrala pa bo omogočala kasnejšo razširitev za še nadaljnjih 
dvesto priključkov. Naložbo bodo pokrili naročniki iz krajevne skup
nosti in PTT podjetje. Na gradbišču je pretekli teden ponagajal 
sneg, a delavcev ni pregnal. 
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SENOVSKI POGOVORI Podbočje v javni razpravi: 
Tudi tokrat z gospodom 

Knapičem. 
Gospod Knapič me je tokrat 

sam poiskal in takoj naročil 
oštirju: "Pivo za gospoda!" 
Srknil je požirek in preden sem 
lahko karkoli rekel, začel: 

"Ker si že zadnjič objavil najin 
pogovor, ga pa še sedaj. Poslu
šaj. Tekmovanja v kegljanju in 
tenisu ob krajevnem prazniku 
resda ni bilo, so pa zato mlade
niči le podili žogo z istim name
nom. Smo pa bili zato vsi krajani 
vabljeni, da po proslavi v soboto 
nazdravimo ob prazniku. Pa veš, 
da nisem šel. Če smo se doslej 
vedno pohvalili s kakšno prido-

kar naenkrat zaslišim vesele 
vzklike in pesem. Sem jo že mi
slil ucvreti, pa me je le premaga
la radovednost. Približal sem se 
oknu in pogledal, kaj se dogaja. 
Pa veš, kaj je bilo? Duhovi lan
skoletnih in letošnjih dobitnikov 
krajevnih priznanj so si veselo 
nazdravljali.' Če ne bi zaključil 
s smehom, bi mislil, da gleda 
preveč grozljivk. Kdo pa naj bi 
sploh dobil ta priznanja, saj ra
zen planincev, gasilcev, svobo-
dašev, upokojencev in aktivistov 
Rdečega križa že ni drugih kan
didatov. Pri teh pa tako ni kra
jevnih veljakov in se zanje ne 
zanimajo." 

bitvijo za kraj, letos pa razen te
me, uničene ceste in propadajo
čih objektov v 'lasti' krajevne 
skupnosti ni ničesar 'novega', 
tudi nazdravljal ne bom. No ja, 
vem, da župnik zida kapelico na 
pokopališču, ampak on že ni 
krajevna skupnost. Pa da ne boš 
mislil, da sem samo jaz jezen. 
Mi je zadnjič kolega položil na 
naslednji način. 'Veš,' mi je re
kel, 'sem se zadnjič prekleto us
trašil, ko sem šel mimo kantine. 
Že tako je hudo v temi mimo 
takšne bajte, ki je prazna. Pa 

Pa sem ga le moral prekiniti. 
"Sem pa slišal, da turistično dru
štvo že pripravlja 'elaborat' o 
vključitvi senovsko-brestaniške 
ozkotirne železnice in separacije 
kot tehniškega spomenika v turi
stično ponudbo Senovega." 

"Ti si pa res za hece," me je 
lopnil g. Knapič po rami. Izpil 
je do dna in se poslovil z vabi
lom: "Prihodnjič boš pa ti kaj 
več povedal." 

Seveda, do prihodnjič lep po
zdrav! 

Vaš 
PERKMANDLC 

Iz Koprivnice 
V^csta med Senovim in Koprivnico je bila "pri Bukovinskem" 

veliko let problematična zaradi plazovitega zemljišča. Zdaj je na 
novo asfaltirana in - upajmo - plazenje sanirano. Popravilo je bilo 
do novega leta v glavnem dokončano, nekatera drobnejša dela pa 
bodo opravljena, ko bo za to spet primerno vreme. (B. S.) 

r regled opravljenega dela in sprejemanje načrta za tekoče leto 
člani DPM Koprivnica vedno zaključijo z družabnim delom. Tako 
je bilo v koprivniški šoli tudi letos. Skupaj so se usedli za klepet in 
še zaplesali. Povabili so Mirana in Levčka za glasbo, prinesli prigri
zek, poskrbeli za pijačo po minimalnih cenah in za srečolov. Kar 
ostane, je za društvo. Vsak drobiž pride prav. (B. S.) 

iS krb za okolje naj se ne bi nehala za domačim plotom. V Koprivnici 
so dobili kontejner posebej za pokopališče, za odvoz pa ni najbolje 
poskrbljeno. Smeti prinašajo ljudje iz širše okolice in zbiralnik, tako 
prenapolnjen, zdaj že nekaj časa čaka, da se bo kdo spomnil nanj. 
(B. Sotošek) 

Kaj uveljavlja kraj: ime ali dejavnost?! 

Med 10. januarjem in 10. februarjem '93 je potekala v Podbočju 
javna razprava o pobudi in možnosti za vrnitev imena Sv. Križ 
sedanjemu Podbočju. Javna razprava je bila po vseh potrebnih 
postopkih objavljena, začeli in končali smo jo v opredeljenih rokih. 

Zaradi aktualnosti in demo
kratičnosti smo poleg možnosti 
pismenega vlaganja mnenj in pri
pomb organizirali tudi javne raz
prave v Gasilskem domu Pod
bočje. Sestali smo se petkrat, ob 
nedeljah med 8.30. in 10. uro. O 
vseh javnih nastopih smo vodili 
zapisnik, na podlagi katerega bo 
Svet KS izdelal sintezo in se 
skupno s skupščino odločil o 
spornih vprašanjih. Na javnih 
razpravah je bilo precej vroče kr
vi, saj nekateri nikakor niso do
jeli, da javna razprava z udele
ženci ne odloča o spremembi 
imena. Ta razčiščuje le nejasnosti 
in nakazuje probleme, ki v zvezi 
z vračanjem imena nastajajo. 

Udeleženci razprave so izrazili 
predvsem naslednje dileme: 

Koliko so pomembni stroški, 
ki bi ob vračilu imena padli na 
pleča davoplačevalcev? 

Ali sta Svet KS Podbočje in 
njegova skupščina še legitimna, 
ker je že zdavnaj potekel rok za 
nove volitve? Vendar te niso bile 
opravljene nikjer v Sloveniji, ra
zen tam, kjer so imeli izredne 
volitve. 

Kaj pridobimo ali izgubimo s 
spremembo imena? Ali naj se 
kraj imenuje Sv. Križ - Podboč-
je? 

Ali začeti postopek ne povzro
ča sprtosti med krajani? Ali je 
postopek ideološki ali ne? 

Kdo naj odloča o novem ime
nu na novoletnem referendumu? 
Samo prebivalci vasi Podbočje ali 
celotne krajevne skupnosti Pod
bočje? 

Ali se lahko vas preimenuje, 
naziv krajevne skupnosti pa osta
ne Podbočje? Ali o nazivu KS 
odločajo vsi krajani KS Podboč-
je? 

Ali imajo mladi, ki bodo živeli 
v kraju, več pravice do odločanja 
kot starejši? 

O teh in še nekaj drugih, manj 
pomembnih vprašanjih morata 
sedaj odločati Svet in Skupščina 
krajevne skupnosti. Slišali pa 
smo tudi povsem nedemokratič
ne pripombe, kot na primer: po
stopek naj se takoj ustavi, kazno
vati je treba tiste, ki so sprejeli 
pobudo, gradivo je zanič, zato je 
potrebno vse skupaj začeti zno
va, nihče nima pravice opravljati 

Območna organizacija sindikatov Posavja - Brežice, Krško, Sevnica 

Postajamo pravi jug 
Ob že tako visoki brezposelnosti, ki je dosegla skoraj 15 % 

aktivnega prebivalstva, nam grozi po nekaterih podatkih še 
odpust približno 1000 delavcev. Praktično ni panoge, kjer ne 
bi padala zaposlenost. 

Vzrokov za take razmere je 
kar precej. V javnosti je največ 
objektivnih: izguba trgov v repu
blikah bivše Jugoslavije, neli
kvidnost, tečaj tolarja, neurejen 
status, recesija, padec standar
da itd. Mi pa mislimo, da so po
leg teh še: zastarela miselnost 
vodilnih, neprilagodljivost pro
gramov, s tem v povezavi pa 
tudi nestrokovne odločitve, pri
svajanje pooblastil in privilegi
jev, vzvišenost in še kaj. 

Pa še ena značilnost Posavja 
nam dela preglavice. To je veli
ko število dislociranih poslovnih 
enot s sedeži v drugih regijah, 
kjer se praktično sprejemajo vse 
poslovne odločitve. 

Čeprav nimamo statusa, smo 
obmejna pokrajina, ki je bila v 
veliki meri vezana na bližnji Za
greb. Zaradi bližine meje pa 
imamo še eno značilnost. Zapo
slovanje delovne sile iz drugih 
republik na črno, za zelo majhne 
denarje. Pa ne samo pri zaseb
nikih. Ob tem pa so institucije 
sistema le nemi opazovalci, ki 
pojave samo registrirajo, ukre
nejo pa praktično ničesar. 

Povejmo nekaj konkretnih 
številk: 

Negotovo dela 280 delavcev 
v lesno predelovalni industriji, 
250 v tekstilni, 300 v kovinsko 
predelovalni in elektro industriji, 
80 v trgovini; kmetijci ne vedo, 
kako se bo končalo udejanjanje 
zakonov o zadrugah, denacio
nalizaciji in kmetijskih zemljiš
čih; nerešen je status Žage 
(TOZD GG Brežice), saj nima 
gospodarja. Podjetja, ki so se 
prijavila Skladu RS za razvoj, 
zaenkrat le ugotavljajo presežne 
delavce, nič pa niso naredila za 
dejansko sanacijo. Agonija je 
ponekod še hujša (Adria Cara-

van - obrat Brežice). Poleg teh 
pa je velik problem tudi največji 
posavski bolnik, tovarna VIDEM 
iz Krškega. 

Strah za socialno varnost de
lavcev in razmere, ki smo jih za
pisali, pa so eden izmed mnogih 
kvazi vzrokov, da so delavcem 
kratene tudi temeljne pravice iz 
dela in delovnega razmerja. 
Zato se ni čuditi, da je naša 
pravna služba samo v lanskem 
letu obravnavala več kot tisoč 
primerov kršitev delovne zako
nodaje, da je Sodišče združene
ga dela v Brežicah zatrpano z 
zahtevami za varstvo pravic de
lavcev, da strokovnjaki bežijo ali 
v zasebne sfere ali drugam. 
Vedno bolj smo prepričani, da 
je Slovenija v razvojnih progra
mih samo še severno od diago
nale Koper-Murska Sobota. Se
verni del namreč potrebuje Jug, 
pa četudi bo le greznica Slove
nije. To logiko občutimo na svoji 
koži, zato je naše delo toliko te
žje. Poleg delovnopravnega 
varstva delavcev pa se ubada
mo tudi z nalogami, ki jih naš 
sindikat zagotavlja na hrbtni 
strani izkaznice: 
- 285 delavcev iz enajstih po
djetij je dobilo 3,5 mio posojil, 
- naši člani lahko kupujejo blago 
v solastniških trgovinah z ugod
nostmi, 
- Terme Čatež nam dajejo po
pust pri svojih paketih za kopa
nje in rekreacijo. 

Dela nam seveda ne zmanjka. 
Zmanjkuje pa nam denarja, da 
bi lahko delo normalno opravlja
li, kar se seveda pozna zlasti pri 
tistih sindikatih, ki ne opravljhjo 
svoje dolžnosti v skladu z dogo
vori. 

Jože Černoša 
Marjan Urbane 

Lado Rožič 

anket, odboru, ki ga je imenova
la skupščina KS. je potrebno od
vzeti legitimnost in v kraju dolo
čiti lastnega... Prave vročekrvne, 
razprave na vseh straneh raje pu
stimo le spominu prisotnih. 

Sprememba imena kraja, ki je 
istočasno še sedež krajevne skup
nosti, ni lako preprosta, kot je 
preimenovanje kake ulice. Zato 

je prav. da se odloča v skladu z 
zakonitim postopkom in premi
šljeno. Neizbežno je odločanje 
ljudi. Svet ali skupščina KS sta 
kljub temu. da soju izvolili obča
ni, premalo reprezentativni telesi 
za tako pomembno odločitev. 
Predsednik odbora /a vodenje javne raz
prave o vračanju imena Sv. križ kraju 
Podbočje: 

Ing. Kranc Černelič 

Anja tke nogavice 

A.na Radkovič. ki je bila 
doslej le začasno zaposlena, po
tem pa 4 leta kot nezaposlena 
prijavljena na zavodu, se je odlo
čila za lastno obrt, iz previdnosti 
najprej le začasno. Doma na 
Čretežu od lanskega novembra 
izdeluje ženske in otroške hlačne 
nogavice. A ker začetek dobro 
kaže. bo njena delavnica postala 
podjetje. 

Konkurenca je v Sloveniji pre
cejšnja. Polzela je s svojimi izdel
ki dobro usidrana na trgu. poleg 
nje že tudi nekaj zasebnikov. 
Kljub temu sedanje količine iz 
Anine- Anjine delavnice niso 
več zadostne. Prodaja v trgovini 
Alja na Vidmu in Leskovcu. v 
Pajku v Krškem, v ljubljanskih 
in domžalskih zasebnih trgovi
nah. Hitro je spoznala, da izde
lek poleg kakovosti prodaja tudi 
čedna embalaža. Sandi Švigelj ji 
je predlagal in izdelal papigo. 

_ « 

Pod tem ovitkom Anja ponuja 
tanke ženske nogavice v desetih 
barvah in velikostih od I do 6. 
ki pa so malo večje od standar
dnih. Nogavice niso oblikovane, 
zato se tudi na tankih gležnjih 
ne "nabirajo". 

Dela na dveh strojih, še dva 
je naročila. Stari izdela 150-160 
parov na dan. drugi, bojši. 200-
250. Zaenkrat je stalno zaposle
na le sama, pomaga ji seveda 
cela družina. Ko bo registrirano 
podjetje, bo lahko zaposlila še 
koga. finomehanika. na primer, 
in delavke "dobrega očesa in 

spretnih rok", kot pravi. Zdaj je 
za skoraj vse sama, tudi mehanik 
za svoje stroje. Kako se temu 
streže, se je učila v Polzeli. 

Kje nas lahko dobite? 

V trafikisevniškega hote
la Ajdovec prav gotovo: proda
jalke pravijo, da jim Saš glas 

prav pridno odnašate. Dobite 
nas tudi v Blagovnici v Brežicah 
in v brežiški občinski upravni 
zgradbi. 
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PODJETNIŠTVO IN SAMOZAPOSLOVANJE 
Konec lanskega leta sta podje

tje ETOS Krško in Zavod za za
poslovanje podpisala pogodbo o 
sodelovanju pri projektu samo
zaposlovanja. Tako je podjetje 
ETOS lahko pristopilo k načr
tnemu vzpodbujanju samozapo
slovanja začasno nezaposlenih 
oseb, ki so prijavljene na zavodu 
za zaposlovanje. 

V prostorih enote zavoda v 
Krškem smo nalepili obvestilo o 
tem, kako lahko brezposelne 
osebe, ki imajo željo in minimal
ne sposobnosti za samozaposli-
tev, dobijo brezplačne osnovne 
informacije o podjetništvu, kak
šni so pogoji in druge za začetek 
pomembne informacije. Poleg 
tega pa še informacije o načinih 
pridobitve začetnih sredstev in 
raznih drugih ugodnosti. 

Na osnovi te informacije se je 
v podjetju ETOS Krško oglasilo 
27 nezaposlenih oseb in kar 15 
se jih je že odločilo, da bodo 
svoj problem, vezan na zaposli
tev, rešili s samozaposlitvijo in 
ustanovitvijo lastnega podjetja. 
Tako bomo v treh mesecih v 
Krškem samo na osnovi tega 
projekta bogatejši za 15 novih 
podjetij, v katerih bodo ali so že 
ustanovitelji odprli 21 novih de
lovnih mest. To pa je izreden 
rezultat, ki smo ga dosegli v 
samo dveh mesecih resnega in 
načrtnega dela. 

Zavod za zaposlovanje vodi 
namreč načrtno politiko samoza
poslovanja in vsem, ki se bodo 
na ta način samozaposlili, nudi 
tudi primerno finančno podpo
ro, ki je za sam začetek izredno 

pomembna in nujna. Če bi ne 
bilo zavoda, potem bi lahko mir
no ugotovili, da se z razvijanjem 
novih poslovnih subjektov nihče i 
ne ukvarja in da se v občini vodi 
politika, ki nikakor in v ničemer 
ne vzpodbuja nastajanja in fun
kcioniranja novih podjetij. -

S sprejetjem novega Zakona 
o gospodarskih družbah, ki bo 
nadomestil obstoječi Zakon o 
podjetjih, pa se bodo pogoji za 
ustanavljanje malih podjetij bi
stveno spremenili in zaostrili. 
Ker naj bi Državni zbor obrav
naval osnutek zakona že 23. fe
bruarja, tako vsem, ki se še niso 
dokončno odločili, za razmislek 
ostaja Je še en do dva meseca 
časa. Sprejetje tega zakona bo 
namreč"'' večini nezaposlenih 
objektivno preprečilo ustanovi
tev podjetja, saj je predvideno, 
da bi samo za začetni kapital po
trebovali 20.000 DM. Ker pa bi 
večina teh, ki se samozaposluje-
jo, z največjimi težavami zbrala 
ta kapital, bo ta zakon dejansko 
prisilil nezaposlene osebe v pa
sivno čakanje na zaposlitev na
mesto v aktivno ustvarjanje po
gojev za preživetje. 

Vsem, ki jih torej zanima usta
novitev lastnega podjetja, pred
lagamo, da se v najkrajšem času 
oglasijo v podjetju ETOS Krško, 
kjer nudijo brezplačne informa
cije o podjetništvu, tisti, ki so 
prijavljeni na Zavodu za zapo
slovanje, pa se lahko vključijo v 
projekt samozaposlovanja, s ka
terim pridobijo še dodatne pravi-

O b v e s t i l o 

Vsem, ki so prijavljeni na Zavodu za zaposlovanje, nudimo 

BREZPLAČNO SVETOVANJE 
o podjetništvu in drugih oblikah samozaposlovanja 

Podjetje ETOS Krško d.o.o. je z Zavodom za zaposlovanje skle
nilo pogodbo o sodelovanju na področju samozaposlovanja. na osno
vi katere lahko vsem zainteresiranim na stroške Zavoda 
• predlagamo najugodnejše rešitve njihovega problema: 
• svetujemo o različnih oblikah samozaposlovanja; 
• damo informacije o podjetništvu in poslovanju podjetij; 
• uredimo registracijo in izpeljemo druge postopke za ustano
vitev podjetja ali obrti; 
• informiramo vse zainteresirane o možnostih pridobivanja sred
stev za začetek dela; 
• izdelamo poslovni načrt; 
• organiziramo praktično izobraževanje in usposabljanje za vo
denje podjetja; 
• vodimo knjigovodstvo in računovodstvo. 

Vsakdo, ki se želi samozaposliti, lahko pri našem podjetju 
izrabi za 2000 DM uslug, ki jih zanj poravna Zavod za zaposlo
vanje. 

Vse, ki vas zanima karkoli v zvezi s to ponudbo, vabimo, da 
se oglasite v podjetju ETOS Krško d.o.o. na CKŽ 44 v Krškem 
(nad samopostrežno trgovino med Elektotehno in Lekarno -
vhod zadaj) ali po telefonu 32-510 ali 31-746 vsak delovnik med 
7. in 15. uro. 

Podjetje ETOS ima status partnerja vlade Republike Slove
nije za pospeševanje podjetniškega razvoja in bogate izkušnje 
na področju podjetništva, saj smo prvo zasebno podjetje za 
področje podjetniškega razvoja v celem Posavju. 

ETOS Krško, d.o.o. 
Direktor: 

Milan Venek, dipl. org. d. 

Občina Sevnica in izobraževanje za podjetništvo 
V začetku preteklega poletja je s poslanskega sedeža LDS v 

sevniški skupščini prišla zanimiva ideja: izobraževanje za podjetni
štvo. Nastala je kot plod sistematičnega prizadevanja LDS Sevnica 
(v času celotnega mandata sedanjega sklica skupščine) za spodbuja
nje podjetništva. Naj takoj omenimo, da ne bi bilo kasneje zlobnih 
pripomb, da bi bile še tako dobre ideje jalove, če ne bi naletele na 
popolno podporo vseh skupščinskih strank in na sposobno občinsko 
upravo. 

Bistvo pobude je bilo v tem, 
da potem, ko so že utečene pred
vsem materialne stimulacije po
djetništvu, v občini začnemo še 
s skrbjo za podjetniško znanje. 
Skupščina je predlog sprejela in 
ga usmerila v Sekretariat za dru
žbene dejavnosti, kjer je žal ob
tičal. Zato je bila na jesenski 
skupščini sprožena nova pobu
da, da naj koordinacijo izvajanja 
ideje prevzame županja, ga. Bre
da Mijovič. Na srečo se je dela 
lotila takoj in je bila doslej učin
kovita. Sestavila je delovno sku
pino, katere člani so predlaga
telj, podjetniki, nekateri člani in 
predsednik izvršnega sveta ter 
predstavnica OS Sevnica in di
rektor Zavoda za zaposlovanje. 
Delovna skupina je pobudo raz
širila tako, daje sedaj usmerjena 
na osnovnošolce, srednješolce, 
študente, nezaposlene in ostale 
potencialne podjetnike ter na 
obstoječe podjetniške strukture. 

Globalna strategija delovne 
skupine pri (za sedaj nepodjetni-
škem) delu globalne populacije 
je najprej odpiranje oči in misli 
v smeri tako imenovanega po
djetniškega zavedanja, ki ima 
namen odpiranja opazovanja 
okolja in obilice potreb v njem, 
tržnih niš, ki niso zadovoljene, 
zapolnjene. Naslednji korak po 
tistem: "Heureka! Imam jo! 

Imam pravo idejo!" je v tem, da 
se tiste, ki so skozi, recimo temu 
primarni podjetniški razvoj raz
vili nekaj pozitivnega podjetni
škega mišljenja ali celo izobliko
vali idejo, poskuša opremiti z 
osnovnim orodjem za razvijanje 
in udejanjanje ideje. To orodje 
je osnovno podjetniško znanje o 
izdelavi podjetniškega načrta, v 
katerem se mora posameznik 
spopasti z realizacijo podjetja na 
papirju. Razmišljanje o prosto
rih, opremi, konkurenci, trgu, 
marketingu, denarnih tokovih... 
lahko, če je opravljeno vnaprej, 
prihrani mnogo energije, stran
poti in stroškov, kakor pravijo v 
najbolj podjetniški državi, v 
ZDA, realen poslovni načrt, ki 
ga naredi podjetnik sam, je več 
kot polovičen garant za uspeh. 
Lahko bi torej podjetniški načrt 
poimenovali tudi projekcija po
djetja ali študij primera, ki se bo 
šele zgodil. 

Namera delovne skupine pri 
osnovnošolski populaciji je pred
vsem odpiranje oči, ustvarjanje 
občutka, skratka poskus obliko
vanja podjetnikov na zalogo, ali 
lepše: ustvarjanje dolgoročne 
baze podjetnikov. 

Pri srednješolcih, zlasti za
ključnih letnikov, zadeva že ne 
more biti več tako zelo usmerje
na na ustvarjanje občutka in po
zitivnega mišljenja, saj imamo v 

Sloveniji že kar nekaj primerov 
uspešnih podjetnikov srednje
šolcev (izdajanje skript in učbe
nikov)! 

Enako velja za študente. Naj
brž pa je na mestu opozoriti, da 
se bo morala skupina potruditi 
in prikazati možnosti v podjetni
štvu prav vsem profilom, od hu
manistov do tehnikov. 

Zelo pomemben del je tudi 
populacija obstoječih podjetni
kov in obrtnikov. V svojem delu 
namreč naletijo na probleme, ki 
jim brez dodatnega vedenja niso 
kakovostno kos. To je lahko 
boljši marketing, kriza rasti, fi
nančni problemi s pomanjka
njem sredstev ali z njihovim ka
kovostnim plasmajem, kriza ras
ti podjetja ali obrti in podobno. 
Tudi na tem področju bo skupi
na skušala zagotoviti nova, ka
kovostna znanja in organizirati 
informacije, da bodo celodnev
no zaposlenim poslovnežem čim 
hitreje in čim učinkoviteje na vo-
ljo. 

V prvih praktičnih izkušnjah 
skupine se je pokazalo, da uve
ljavljanje programa ne bo eno
stavno. Zavedati se namreč mo
ramo, da pri ogromno ljudeh ni 
razvita potreba po takšnih zna
njih in da, gledano podjetniško, 
mora skupina razviti intenziven 
marketing svoje ponudbe, da bo 
ustvarila manjkajoče zavedanje. 

Toliko za sedaj, v prihodnjih 
zapisih pa se bomo pogovorili s 
posameznimi nosilci projektov 
po populacijah o že izvedenih 
aktivnostih in o planiranih dejav
nostih. 

SoM 

Podjetništvo za študente 
Repubiški zavod za zaposlovanje, območna enota Sevnica, in 

podjetje KIN Sevnica organizirata seminar "Osnove podjetništva 
za študente". Seminar bo v petek, 12., in v soboto, 13. marca, 
namenjen bo študentom vseh treh posavskih občin in bo tudi potekal 
hkrati v Brežicah (v Delavski univerzi), v Krškem (Zavarovalnica 
Triglav) in v Sevnici (Gasilski dom). 

Posamezne teme bodo slušateljem predstavili strokovnjaki izobra
ževalnih institucij, podjetniški svetovalci in strokovnjaki svetovalci, 
ki praktično delujejo v podjetjih. Udeleženci bodo dobili osnovne 
informacije, ki jim bodo olajšale odločitev o samozaposlitvi kot 
uresničitvi njihove podjetniške priložnosti. Program seminarja je 
sestavljen tako. da se bodo slušatelji na kratek, poljuden in praktičen 
način seznanili s postopki ustanavljanja obratovalnice ali podjetja, 
z načinom motiviranja za podjetniško razmišljanje, z osnovami po
djetniškega načrtovanja, viri financiranja poslovnih priložnosti oz. 
podjetniških načrtov in s poglavitnimi informacijami o institucijah, 
ki sodelujejo v aktivnostih pospeševanja razvoja podjetništva na 
ravni države. 

Program seminarja je naslednji: 
L Kaj je podjetništvo in kako podjetniško razmišljati. Osnovna 

seznanitev s pojmi podjetništva in njegovo vlogo za razvoj. 
2. Teamsko delo, motivacija, proučevanje lastnih sposobnosti, ki 

so potrebne za razvoj poslovne dejavnosti. Motivacija za podjetni
štvo, razvoj sposobnosti in znanj za opravljanje podjetniške dejavno
sti, teamsko delo. 

3. Formalnopravne oblike uresničevanja podjetniških zamisli. 
Oblike podjetij, pogoji in postopki za ustanovitev podjetja, veljavna 
in nova zakonodaja, ki ureja področje podjetništva. 

4. Kaj mora podjetnik vedeti o poslovnem načrtu. Vloga in pomen 
poslovnega načrta, njegovi elementi in model poslovnega načrta. 

5. Financiranje malih podjetij. Pomen in struktura kapitala v 
podjetjih, razpoložljivi viri financiranja, kako načrtovati dobiček. 

6. Trženje v malih podjetjih, marketing in ekonomska propagan
da. Osnove trženja, vloga in pomen marketinške strategije v malih 
podjetjih. 

7. Organiziranost institucij - infrastrukture za pomoč pri razvijanju 
podjetniških zamisli, priložnostih in zagonu novih podjetij. Vloga 
države pri spodbujanju razvoja podjetništva, predstavitev institucij 
- mreže institucij za spodbujanje razvoja podjetništva. 

8. Zaključni pogovor z udeleženci in dogovor o nadaljnjem sode
lovanju. 

Vsaka izmed naštetih tem bo predvidoma trajala po dve uri. le 
zadnjemu razgovoru z udeleženci je namenjena samo ena ura. 

Kandidati se lahko prijavijo najkasneje do ponedeljka, 1. marca, 
in sicer na Zavod za zaposlovanje Sevnica, pismeno ali po telefonu 
81-130, v naši izpostavi v Krškem (tel. 22-206) ali Brežicah (tel. 
63-041). Dodatne informacije v zvezi z organiziranjem seminarja 
dobite na sedežu Zavoda za zaposlovanje v Sevnici, na Trgu svobode 
32. tel. 0608/81-130, pri gospodu Andreju Mihelinu. 

Zavod za zaposlovanje - Sevnica 

Demokratska stranka Krško: 

Novi predsednik je Milan Venek 

JVrški demokrati so imeli 
12. februarja sejo občinskega od
bora svoje stranke, na kateri so 
razrešili dosedanje in izvolili 
novo vodstvo, pregledali delo in 
zastavili programske usmeritve 
za nadaljnje delo. Novi predsed
nik stranke je Milan Venek. di
plomirani organizator dela. osta
li člani upravnega odbora pa so 
Marija Kalčič-Mirtič. Drago 
Klajnšek. Boris Pšeničnik. Du
šan Lipar in Martin Lešnjak. V 
svojem programu za nadaljnje 
delo so se krški demokrati lotili 
problema razvoja podeželja. 
Svoja stališča so izoblikovali na 
podlagi problematike, nanizane 
v razgovoru s predstavniki kra

jevne skupnosti Koprivnica, k 
tem stališčem pa so dodali še 
strankino videnje razvoja pode
želja. 

Da bi zaustavili propadanje 
podeželja, je po prepričanju 
krških demokratov nujno v seda
njih občinah takoj začeti pospe
ševati razvoj demografsko ogro
ženih področij in organizirano 
ustvarjati pogoje za dvig kakovo
sti življenja na takih področjih. 
Z novo poselitveno politiko bi 
morali ljudem omogočiti indivi
dualno gradnjo in tako zagotovi
ti rast števila prebivalcev. 

Po besedah novega strankine
ga predsednika. Milana Veneka. 
je že lani občinski odbor krške 
Demokratske stranke organizi

ral skupni razgovor Sveta KS in 
zainteresiranih občanov s pred
stavniki občinske vlade in Cen
tra za razvoj Posavja. Na tem 
razgovoru so sprejeli stališča, na 
katerih sedaj stranka temelji svo
jo politiko razvoja podeželja. 

Seja skupščine 
KDS v Krškem 

K redsednik skupščine 
Kabelskega distribucijskega 
sistema Krško, Vid Budna je 
za ponedeljek, 22. februarja 
sklical sejo tega organa. Pogo
varjali so se o poslovanju siste
ma KDS v lanskem letu, fi
nančnem načrtu za 93, o pla
čevanju vzdrževalnine v časih, 
ko je čedalje več ljudi brez de
narja in o Internem Kanalu 
10. Skratka, problematika je 
bila skoraj ista, kot pri prejšnji 
- nesklepčni - seji. "Odpadla" 
je le točka, pri kateri so se 
zadnjič pogovarjali o tem, 
kako prepričati podpisnike 
pogodbe, da bi izpolnili svojo 
obveznost in dokončali začeto 
gradnjo KDS v delih KS Do
lenja vas in Leskovec. Priza
deti krajani menda že pišejo 
tožbo! 
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Na novo izvoljeno vodstvo SKD Krško Poln koš dobre vo,Je in ,ePih ™™™v 
V petek, 12. februarja, je 

bil v veliki dvorani SO Krško 
redni zbor občinske organizacije 
Slovenskih krščanskih demokra
tov Krško. V devetih krajevnih 
odborih SKD so sprejeli poročila 
o delu občinskega odbora v pre
teklem letu, finančnem poslova
nju stranke, delu volilnega štaba 
in delu okrajne volilne komisije. 
Razrešili so dosedanje vodstvo 
občinskega odbora in po novem 
statutu SKD izvolili novo. Za 
predsednika stranke je bil po
novno izvoljen dosedanji pred
sednik g. Danilo Siter, za pod
predsednika g. Lojze Strgar, za 
tajnika g. Miloš Kukovičič in za 
blagajnika gdč. Marija Malen-
šek. 

Rednega zbora se je udeležil 
tudi predstavnik republiškega 
vodstva SKD - član 10 stranke 
g. Marjan Dvornik, župan Nove
ga mesta, ki je v svojih pozdrav
nih besedah izrazil zadovoljstvo 
spričo dobre organiziranosti 

krščanskih demokratov v občini 
Krško ter nakazal nekatere mož
ne organizacijske in operativne 
oblike delovanja stranke na ni
voju krajevnih odborov. G. 
Franci Černelič, poslanec SKD 
v Državnem zboru, pa je prisot
nim ponovno izrazil svojo zahva

lo za izkazano podporo pred vo
litvami ter obljubil, da bo stranki 
in njenemu delu na terenu vedno 
na razpolago. Redni zbor je v 
imenu 0 0 SKD Sevnica pozdra
vil tudi njegov predsednik g. 
Jože Ašič. 

Tajništvo SKD - OO Krško 

Gospodu Normanu se zahvaliti in ga odsloviti 

Znamo in hočemo delati, 
potrebujemo pa 
pomoč in mir 

"Zakaj nam je nenadoma okolje tako nenaklonjeno? Ko imamo 
vodo, nimamo elektrike, ko je elektrika, ni vode, če kaj prodamo, 
ne dobimo plačano," je na protestnem zboru pred krško občinsko 
stavbo postavila retorično vprašanje predsednica sindikata Aleksan
dra Libenšek. Postavila je vrsto vprašanj in zahtev. Izmed njih 
naštejmo le nekatere: delavci Vidma nočejo več delati z Rolfom 
Normanom. Ni sicer nujno, da bo njihova beseda pri lastnikih in 
upnikih kaj prida zalegla, a svoje so povedali. Ob tej ideji so narav
nost navdušeno ploskali in žvižgali. 

Aleksandra Libenšek: Videm d'Arcy in njegov direktor Jože Kle-
menčič, ki smo ga na okrogli mizi o problematiki Vidma spoznali 
kot "gospoda s Prešernove", že leto in pol suportira proizvodnjo 
celuloze v Vidmu in sedaj se je pojavil kot najbolj resen in zanesljiv 
potencialni najemnik Vidmove Celuloze. Sanacijski program za Ce
lulozo, ki ga je sestavil g. Klemenčič skupaj s strokovnjaki Celuloze, 
je odobril tudi upravni odbor. 

Nekako takole so rekli: 
Upravni odbor naj se. glede 

na današnje stanje v Vidmu in 
na to, kaj je g. Norman s svojo 
ekipo v 8 mesecih napravil, g. 
Normanu zahvali za sodelovanje 
in ga počasi odslovi. Z najemom 
Celuloze smo rešili bistveni pro
blem - financiranje proizvodnje 
- za kar je bil g. Norman plačan. 
Smatramo, da bodo naš strokov
ni kader, sklad in najemnik spo
sobni voditi zadevo brez tujih 
strokovnjakov. 

Od sklada in upravnega odbo
ra zahtevamo, naj v treh tednih 
podpiše najemno pogodbo z naj
emnikom in z njim v najkrajšem 
možnem času organizira proi
zvodnjo v Celulozi. 

Tudi domačih poslovodnih de
lavcev nimajo delavci vseh v či-
slih, a sklenjen je dogovor, da 

se bo delo nadaljevalo ob hkrat
nih pogovorih o tem. kateri vo
dilni lahko še ostanejo, kateri pa 
ne. "Za dobronamenske in po
štene bo zmeraj prostor in delo." 

Ostale zahteve sindikata 
Pergam so še: 
• razširitev Upravnega odbo
ra s predstavnikom vlade, zu
nanjimi sodelavci ter sindika
tom, 
• takojšnja sprememba v po
slovodstvu in njihovih plač, ki 
jih je treba vezati (predvsem 
direktorjevo) na učinke poslo
vanja in učinke izvajanja po
djetniške kolektivne pogodbe, 
• na ravni države postaviti 
skupino za krizno vodenje 
Vidma, 
• vpogled v vse študije in pro
jekcije, ki jih je prejel UO po 
4. decembru in na osnovi kate
rih so bile sprejete odločitve 
o saniranju Vidma, 
• jasno opredeliti, da obrat 
Celuloze ne bo zaprt, 
• terminsko opredeliti priče-
tek ponovnega obratovanja 
Celuloze in hkrati s tem tudi 
zagotoviti socialno-ekonom-
sko varen položaj vseh, veza
nih na to proizvodnjo. 
• zagotovilo, da trenuten sta
tus čakanja na delo ne pomeni 
prehoda v odprto nezaposle
nost. 

Zbor v Celulozi je postavil 
zahtevo, da se odstranjena 
"kapija" postavi nazaj na svoje 
mesto: stvari ne tečejo, kot bi 
morale, "mi, delavci, si lahko 
odnesemo kak šrauf, drugi pa 
lahko odpeljejo celotne ralu-
nalniške linije." 

Gospod Rolf Norman, 
glavni direktor družbe "Videm" 

Spoštovani! Izvršni svet Skupščine občine Krško se želi podrobne
je seznaniti z nastalo stuacijo v družbi Videm po prevzemu družbe 
s strani Sklada za razvoj Republike Slovenije. 

Posebej se želi seznaniti s po
sledicami, ki ste jih predvideli z 
vašo strategijo razvoja družbe 
Videm, predvsem tistimi, kate
rih razreševanje zahteva naše 
skupne aktivnosti. Zato želimo, 
da nam do 12. januarja '93 posre
dujete pisno poročilo o strategiji 
razvoja družbe Videm. 

Na osnovi vašega poročila 
bomo organizirali razgovor s 
predstavniki družbe Videm, re
publiških poslancev, predsed
stva občine Krško, izvršnega 
sveta, banke in z ostalimi pozna
valci te problematike. Naš cilj je 
opredeliti skupne aktivnosti za 
razreševanje morebitnih neu
godnih posledic, izhajajočih iz 
strategije razvoja družbe Videm. 

Hvala za razumevanje! 
Po pooblastilu predsednika IS: 

Franc Jenič 
Krško. 7. jan. 1993 

Roif Norman je od Franca 
Jeniča prejel še eno pismo (14. 
jan. '93). v katerem ga ta opomi
nja na svojo prvo pobudo in do
daja: "Glede na to. da od vas 
nismo prejeli nikakršnega odgo
vora, vas ponovno prosimo, da 
nam najkasneje do ponedeljka, 
18. 11. '93, posredujete zaproše
no gradivo. Kolikor do navede
nega roka vašega odgovora ne 
bomo prejeli, bomo primorani 
obvestiti skupščino o vašem 
neodzivanju pri vzpostavitvi sti
kov z družbo Videm, na njenem 
zasedanju v torek, 19. 2. 93." 

Na to zahtevo je direktor Vid
ma odgovoril (18. jan.'93): "Vi
dem Krško je v začetku decem
bra 1992 prenesel družbeni kapi
tal na Sklad RS za razvoj in se 
s tem vključil v projekt prestruk
turiranja in sanacije podjetij. S 
predstavniki Sklada in Ljubljan
ske banke, ki je naš največji up
nik, se intenzivno pogovarjamo 
o sanacijskem programu, ki bi 
pomenil razrešitev velike zadol
ženosti in strukturnih težav, ki 
hromijo normalno poslovanje 
podjetja. Sanacijski program je 
še vedno v pripravi, saj je uprav
ni odbor Vidma za njegovo pri
pravo med drugim angažiral tudi 
zunanje svetovalce. Zaradi tega 
je upravni odbor Vidma na seji 
ob koncu decembra '92 sklenil, 
da Ljubljanska banka skupaj s 
Skladom RS za razvoj zagotovi 
potrebna obratna sredstva za 
obratovanje podjetja v januarju 
'93. V tem času naj bi bila izde-, 
lana dokončna analiza poslova
nja s projekcijami za leto '93 ter 
razvojnimi smernicami. 

Predlagam, da se v prvi polo
vici februarja, ko bo pripravljen 
sanacijski program, sestanemo 
in pogovorimo o trenutni situaci
ji v Vidmu, sanacijskem progra
mu in vseh drugih odprtih vpra
šanjih. *• 

ij 

tovarni ni seznanjeno in da je z 
vodstvom Vidma zelo težko na
vezati stike. Opominja, daje se
stanek ponudil in da ostaja pri 
svojem predlogu, po katerem naj 
bi ta bil v začetku februarja. 

ne sedaj in ne čez čas. Verjetno 
bi bilo vseeno tudi. če bi organi
zator, sindikat Pergam.. usmeril 
svojo protestno kolono pred 
stavbo svojega največjega upni
ka - banke. 

Dušan Rebolj: "Sindikat Pergam združuje ta hip okrog 20.000 čla
nov. Sklenili smo. da organiziramo današnji shod. ampak ne le to. 
Če ta ne bo zalegel. če se bo agonija v papirnih dejavnostih nada
ljevala, kot se je doslej, če bo šla vlada "ven" z interventnim zako
nom, če bodo vso stabilizacijo nosili na svojih plačah samo delavci, 
nekateri pa bodo prejemali take kot gospod Norman in drugi direk
torji, bo splošna stavka v Pergamu v treh tednih. In če bo potrebno, 

^tudi shod v Ljubljani. Prepričan sem. da nas bo takrat v Ljubljani 
vseh 20.000. Žalostno pri vsem tem pa je. da se mora s takimi 
vprašanji, kot se sedaj, ukvarjati sindikat, ne pa tisti, ki je za to 
plačan. Ocena, ki jo je predsednica sindikata danes povedala, je. 
da ni niti enega pozitivnega učinka, odkar sta Sklad in banka prevzela 
upravljanje podjetja. Zato se bo Pergam boril, da bo Videm ostal 
to..kar je: v naših rokah. 

V rane Jenič je 2. februarja 
potrdil svoj poziv Normanu, naj 
ta izvršnemu svetu pošlje gradi
vo takoj, ko bo pripravljeno, saj 
je občinska vlada življenjsko 
zainteresirana za ugodno rešitev 
problematike. Željo po sestanku 
je izvršni svet posredoval tudi 
gospodu Cibicu. 

Tole pisanje, ki ga berete, na
staja v ponedeljek. 22. februarja. 

Zanesljivo je delavce Vidma, 
zbrane na ponedeljkovem pro
testnem shodu (22. februarja), 
grela huda jeza, ko so v strupeno 
mrzlem vetru korakali čez most 
na svoji poti od Vidma pred 
skupščinsko stavbo in nazaj. 
Strah za eksistenco jih je doslej 
zadrževal, sedaj pa jim je brezu
pen položaj dal moči za protestni 
shod. Toda, ali bo to zadostova
lo? Pred občinsko upravno 
zgradbo se jih je zbralo kakih 
šeststo, prebrali so svoje zahteve 
in proteste, predsednik izvršne
ga sveta Herman Kunej jim je 
zagotovil, da dela vse, kar je v 
njegovi moči, da bo izvršni svet 
položaj obvladal, in šli so nazaj. 
Pravzaprav bi Kunej lahko mir
no stopil kar med delavce in z 
njimi žvižgal ter protestiral, saj 
je na položaju predsednika izvr
šnega sveta šele nekaj dni in za
nesljivo še ni mogel napraviti ni
kakršne škode, zakonodaja pa je 
tudi zastavljena tako. da imajo 
občinske vlade dovolj zvezane 
roke. Lahko prosijo, vabijo, 
predlagajo. zahtevajOjDokažejo 
dober namen... Skratka: tokrat 
vlada zaradi Vidma ne bo šla na 
mučilni kol in to tudi nima smisla 

Morda je res vprašanje, koliko 
je smiselno pogrevati stara vpra
šanja o tem. kdo je obrnil Vid-
movo razvojno krivuljo navzdol 
takrat, ko je posloval dobro. Na
migovanj in podatkov je nešteto, 
pa če jih ne preverijo tisti, ki so 
za to plačani in pooblaščeni, kaj 
naj potem delavci. Pravi krivci 
so že daleč in na varnem. Ostali 
so le dolgovi, ostal je Rolf Nor
man, ki je očitno najprej uslu
žbenec upravnega odbora in šele 
nato generalni direktor tovarne, 
ostala je njegova plača kot kost 
za glodanje ali rožnati slonček, 
ki ga vsi gledajo in medtem ne 
vidijo bistva. Ostali so (presežni) 
delavci in grozeči zlom sociali
stičnega velikana, ki bo bolj ali 
manj intenzivno segel skoraj v 
vsako družino krške občine in 
njene okolice. 

Ostaja vtis. da nitke dogajanja 
v Vidmu držijo neke roke, ki so 
povsem drugje, in vprašanje je, 
kaj pravzaprav hočejo storiti te 
roke. Na okrogli mizi o Vidmu 
(januarja) je eden izmed gostujo
čih pribil, da Vidmova Celuloza 
nima možnosti za uspešno delo
vanje, niti če ji danes odpišejo 
vse dolgove, da je njeno stanje 
neprimerljivo z onim v sloven
skih železarnah. Drugi je pribil, 
da sta slovenska vlada in skup
ščina tako razumevajoče sklenili 
rešiti železarne v državi, ker sta 
se zbali tamkajšnjih volilcev... 
Torej se krških in posavskih vo
lilcev ne boji nihče? In če je to 
res: zakaj se jih ne? Drugo vpra
šanje bi nas moralo bolj zanimati 
in skrbeti kot prvo! 

Herman Kunej: „Kar sem izjavil 
meru ne bomo dovolili zaprtja 
pomena." 

bom tudi storil. V nobenem pri-
Vidma, ker je za nas ključnega 

V naslednjem pismu Jeni-
ču se Norman čudi njegovi izjavi, 
objavljeni v časopisu, češ da ob
činsko vodstvo z dogajanji v tej 

ISaš glas dobite v trafiki hotela Ajdovec in v sevniški Kocki - dokler 
smo še brezplačni. 
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V Kostanjevici vlada Prforcenhaus šPP^ 

$ Foto: Slavko Sintič. 

\3»v 

Na pustno nedeljo zjutraj je v Kostanjevici spet prevzel oblast 
Prf orcenhaus. Prvo dejanje novega režima seje zgodilo navsezgodaj 
zjutraj, ko je godba zbudila vse meščane in oznanila začetek štirid
nevnega pustnega rajanja. Nedeljski program se je nato nadaljeval 
ob 15. uri z veliko pustno povorko po mestnih ulicah Kostanjevice. 
V letošnjem letu je prvič sodelovala tudi celotna Osnovna šola 
Kostanjevica in prikazala kopico skupinskih mask. Tudi odbor Prfor-
cenhausa je številnim obiskovalcem prikazal tradicionalni torkov 
program, to je gonjenje medveda ter oranje in sejanje. 

Povorka je opravila tradicio
nalno pot, katere začetek so 
oznanili prižig pustnega ognja 
ter streli iz mestnega topa pred 
kostanjeviškim Kulturnim do
mom. Povorka se je kot običajno 
zaključila na "ta malem plač", 
kjer so bile pripravljene tudi 
stojnice za tradicionalni pustni 
prigrizek. Plačevanje pa seveda 
v teh dneh poteka v naši lokalni 
valuti, to je kostanj, ki je nor
malno plačilno sredstvo v vseh 
kostanjeviških gostilnah. Po
trebno je omeniti, da je naša va
luta zelo trdna, navkljub vsem 
poskusom vdiranja v naš mone
tarni sistem. Tudi najnovešji po
skus umetnega vzpodbujanja in
flacije s strani posameznih ele
mentov iz Brestanice je ostal 
brezuspešen. 

Tudi vreme je ustrezalo orga
nizacijski shemi povorke, kljub 
napovedim krške vlade, da se 
nad nas zgrinjajo črni oblaki. 

V ponedeljek je bila najprej 
baklada, nato pa še višek našega 
štiridnevnega programa, to je 
občni zbor Prforcenhausa v Kul
turnem domu v Kostanjevici. Na 
občnem zboru smo pred nabito 
dvorano pokazali vse zanimive 
dogodke preteklega leta, najza
služnejšim članom smo podelili 
odlikovanja, na koncu pa smo 
imeli še volitve. Kot je namreč 
splošno znano, traja mandat na
šega predsednika nepreklicno 
samo eno leto. Skrbno smo izbi
rali kandidata, da bi našli prave
ga človeka, ki bo v tem pustnem 
letu sposoben voditi Turistično 
kraljevino kostanjevico. Očitno 
smo našli pravega, saj smo nove
ga predsednika izvolili že po 11 

minutah in 25 sekundah, kar je 
zelovkratek čas. Predsednik je 
med splošnem odobravanjem 
občinstva postal Marjan Jelenič. 

Ker se dogodki v teh dneh zelo * 
hitro odvijajo v celotni kraljevi
ni, tako da jim je sproti težko 
slediti, bomo v prihodnjih števil
kah Našega glasa predstavili pro
gram Prforcenhausa in vas sproti 
obveščali o "naših paketih". 

Vlada Prforcenhausa 

List Prforcenhaus 
išče dopisnike 

Ker kostanjeviški novinarji ne 
morejo v celoti pokrivati območ
ja zunaj kraljevine Kostanjevice, 
vlada Prforcenhausa naproša 
prebivalce sosednih in prijatelj
skih območij, naj že sedaj začno 
pošiljati prispevke za 3. številko 
časopisa Prforcenhaus, ki bo iz
šla ob naslednjem pustu. Najbolj 
aktualne novice pa bomo objav
ljali sproti v Našem glasu. Pri
spevke pošiljajte v uredništvo 
Našega glasa v Krškem, Cesta 
krških žrtev 23, z oznako: ZA 
PRFORCENHAUS. 

Gig in kočijo v popravilo 

V Kostanjevici na Krki 
začne turistično društvo Prfor
cenhaus svoje šelmovanje vsako 
leto veliko prej, kot se skozi zim
ske megle prebije do pomladi 
pust. Letos so imeli obilo dela s 
popravilom giga in kočije. 

I ale skupina ljudi je le del 
vseh tistih, ki morajo v Kostanje
vici zasukati rokave, če naj prire
ditev, kot je Šelmovanje ali Ko-
stanjeviška noč (poleti) uspeta. 
Naš fotograf Slavko Sintič jih je 
našel med vajo za osrednjo prire
ditev, ki je bila v nedeljo in po
nedeljek, 21. in 22. februarja na 
Ta malem plač v Kostanjevici. 

M\ostanjeviški purgarji, stari predsednik Prforcenhausa in 
nekaj drugih funkcionarjev spremljajo dogajanje... 

• • • Ki mora slej ali prej pripeljati do dramatičnega 
vrhunca, ko purgerji izvolijo novega starešino. Ta o svoji 
kandidaturi praviloma ne bi smel vedeti ničesar vse do trenut
ka, ko je že prepozno... 

Med maskami v nedeljski kolonije bila, tik pod krapovim 
repom, tudi kostarijeviška klavnica, ki že sama po sebi dela 
dovolj zgage (prestavitev, ureditev, ekologija, turizem), nanjo 
pa so posadili še nekakšne nuklearske spačke... 

Kotem mora na svoji novi častni funkciji priseči celo vrsto 
reči, še prej pa mu predhodnik izroči ceremonialno sla vnostno 
oblačilo. Sum obstaja, da tudi zato, da se skrije škoda, nsatala 
pri "volitvah". Novega predsednik namreč prinesejo na oder 
(rokav gor ali dol!), in ko je enkrat na odru, je izvoljen -
nima več možnosti za umik! Predsednik je lahko samo doma
čin, Kostanjevičan, mandat pa mu pobere precej cvenka, 
časa in miru v hiši. Jasno je, zakaj se novoizvoljeni Marjan 
Jelenič na fotografiji tako navdušeno smeji! 

Seveda se niso ognili obisku 
v Kostanjevici niti koranti iz 
Markovcev, zgornjo sliko pa 
vam fotograf podarja, da ne 
boste prepričani, da so pus
tne seme nastale samo na 
podlagi grdih duhov! 

Tale šema obljublja nagrado 
tistemu, ki bo uganil, kdo se 
skriva za masko. Odgovore 
pošljite do 3. marca v uredni
štvo NG. Če bo pravilnih več, 
bomo nagrajenca izžrebali. 
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Nekateri razmišljajo o krivcu? Križanka kar tako 

Kratke domače 
Vlada Prforccnhausa daje 

en kostanj Kulturnemu domu 
Krško, da bo lahko dvignil 
raven ponudbe s hidravlič
nim odrom. 

Pela vcem Vidma gre 
zahvala za učinkovito terapi
jo krškega strankarskega ve
ljaka, kije pri hoji potreboval 
palico, ob pogledu na vso t 
sto množico, ki je prišla pro
testirat, pa je brez pomoči pa
lice urno zapustil občinsko 
hišo. 

Lr& Kostanjeviško noč je 
postal naš Žolnirjev Otto 
VVilli tako razsipen, da je na
mesto naročenega litra ra
denske goste nehote počastil 
kar z litrom viljamovke. Izve
deli pa smo, da so nastali 
strošek verjetno morali po
ravnati "kelnarji" iz svojega 
"džeparca". 

V šoli je pri zemljepisu 
tovariš Zakškov Jani vprašal 
Požgajevga sina: 

"No, povej mi, koliko je 
strani neba?" 

"Men se zdi, da jih je 5, 
tovariš!" 

"Ja kje si pa to slišal, da 
jih je 5? No, naštej jih." 
"Ja, . . . 1 . ...2, . . .3 . ...4. . . .5! 

KRŠKA POLICIJA 
( PREDLOG AKTUALNE OPREME ) 

•STOP' = RAZPELO 

GUMIJEVKA = 'KELA1 

PIŠTOLA = •FANDELC 

ALKOTEST = 'PLAJBA' 

Mr. Jan Hara 

v siovuBKiti cozsovm so ttivAsm s m o , w sno UMI 
»»snu s smujtrt ML »nuf,, M ut v MUUI a t o m i . UCKOC SIUK.0, Jt NLA f l i m UTOM 

W K n Jt M1A DtfAVUA , UMO 
DIUŽKUA, NTtn M U HŽAVlfo 

- i i IU UMO SKI H I V M . . . 
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Državni svet je Glinškovo pobudo sprejel: 
Svetniki bodo razpravljali o usodi Vidma 

Nov projekt Demokratske stranke Krško: 
Kazvoj podeželja na primeru RS Koprivnica 

Član Državnega sveta Republike Slovenije iz Posa-
vja, Franc Glinšek, je januarja naslovil na svet pobudo 
za sprejem sklepa o tem, da njegovi člani takoj obrav
navajo problematiko papirne in celulozne industrije, 
enako, kot so to storili v primeru železarn. To pomeni, 
da je Glinšek terjal od sveta, da razpravlja o nacional
nem interesu v celulozni in papirni industriji. Svojo 
pobudo je utemeljil z izredno neugodnimi razmerami 
v gospodarstvu naše mlade in majhne države, ki ga še 
dodatno obremenjuje svetovna recesija. 

i ne socializiramo. Prosim, da se 
problem prenese v parlament in 
začne zelo hitro obravnavati, kot 
se je obravnaval v primeru žele
zarn Slovenije v interesu širše 
ekonomske upravičenosti. 

"Gospodarstvo naše regije 
usiha iz dneva v dan bolj inten
zivno, enega najbolj resnih pro
blemov pa predstavljajo težave 
v tovarni Videm Krško. Ta to
varna je nekoč slovela po izred
no veliki proizvodnji časopisne
ga papirja za nekdanji jugoslo
vanski trg. Tuje treba poudariti, 
da je bila tehnološko vezana na 
produkcijo celuloze in papirja, 
ta produkcija pa je bila medse
bojno pogojena zaradi potreb po 
lesu in časopisnem papirju. 

Danes je ta tovarna v izrednih 
težavah in je tik pred stečajem. 
Kje so vzroki za nastalo stanje? 

Veliko je objektivnih okoliš
čin, pa tudi resnična nesposob
nost managementa je botrovala 
nastalemu stanju. Razpad prejš
njega jugoslovanskega trga je 
vsekakor prinesel resne težave 
pri dobavi lesa, prodaji papirja 
in delho tudi celuloze. Tako hi
tro ožanje trga in nepravilna po
slovna politika (strošek - cena) 
nista omogočili, da se ta, za naše 
razmere velika tovarna, takoj 
vključi v evropski oz. širše v sve
tovni trg papirja in celuloze. Po
sebej moram poudariti problem 
razvoja produkcije papirja in ce
luloze, saj je podjetje izgubilo na 
tempu razvoja, predvsem v proi
zvodnji papirja, v zadnjem času 
pa tudi zaradi ekološko proble
matične proizvodnje celuloze. 

Zadnja tri leta podjetje rapid-
no pada. Po obsegu kapacitet se 
mora vključiti v evropski papirni 
in celulozni trg. Zaradi že prej 
omenjenih razlogov in zelo resne 
recesije v papimi industriji ter 
industriji celuloze ne more pozi
tivno poslovati. Ti problemi so 
trenutno prisotni nasploh v sko
raj vseh tovarnah in so zelo pe
reči. Način njihovega razreševa
nja je postal resna skrb ne samo 
upnikov, temveč tudi širšega 
prostora - regije. Ne zaradi po
litičnih akcij, temveč zaradi re
sne ekonomske ogroženosti. 
Problem je prerasel vse po vrsti 
- upnike, pa tudi Sklad Republi
ke Slovenije. Že omenjena rece
sija na tem področju je še vedno 
izredno prisotna in zaradi tega 
še vedno težje razrešljiva. 

V lanskem letu je bila produk
cija le 40 % celotnih zmogljivo
sti, predvsem zaradi pomanjka
nja obratnih sredstev in visokih 
domačih stroškov. Vse bolj se 
postavlja vprašanje, ali tovarne 
ne bi bilo smotrno razdeliti v: 
- tovarno papirja (4 stroji) in 
- tovarno celuloze. 

Nekateri celo predlagajo zapr
tje celuloze, kljub temu daje Vi
dem edini proizvajalec celuloze 
v državi - po zaprtju Goričan. 
Zaradi tega je strah, ki obdaja 
delavce, občino in širšo regijo, 
vse bolj upravičen. Iskanje reši
tev pa je iz dneva v dan bolj 
nedorečeno. Vse skupaj pa je si
cer vezano na potrebna obratna 
sredstva, v primeru obratovanja 
celuloze pa še na dodatna inter

vencijska sredstva. Povsem ne
razumljive so nekatere ugotovi
tve, ki makroekonomsko ne da
jejo prave smeri v trenutnem 
razreševanju tovarne, oziroma 
njen»prihodnosti, regije in ljudi. 

Sedanje razmere na področju 
gozdarstva niso urejene zaradi 
režima in trenutnih cen. Uvožen 
les za celulozo je cenejši od na
šega. Strokovnjaki s tega po
dročja resno opozarjajo na to, 
da bo v bližnji prihodnosti prišlo 
do položaja, da odpadnega lesa 
v Sloveniji ne bo kam prodajati, 
da pa je takšna tovarna celuloze, 
kot je Videm, z zmogljivostjo 
120.000 ton, prav primerna za 
racionalno predelavo in za ta 
sektor - gozdarstvo - pomem
bna. Poleg tega pa je papir stra
teški material, ki ima surovinsko 
bazo doma. 

Prav tako nekateri strokovnja
ki opozarjajo, daje perspektivno 
tako za lastno proizvodnjo kot 
tudi za proizvodnjo papirja (pa
pirnic) v Sloveniji, da celuloza 
obratuje. Slovenska makroeko-
nomija bo morala vložiti napore, 
da bo nekatera večja podjetja 
vključila na evropski in širši sve
tovni trg. Pri tem bo morala 
objektivno prevzeti riziko do: 
- sedanjega prilagajanja, 
- uresničevanja recesijskih vpli
vov ter 
- prilagajanja ekološkim stan
dardom in financiranju ekologi
je-

Smatram, da je potrebno zara
di resnosti položaja v regiji ta 
problem obravnavati širše, tako, 
kot se je obravnaval problem že
lezarn v Republiki Sloveniji. 
Opozorila kažejo, da mora las
tnik - država vendarle doseči, 
da ne bomo ustavili proizvodnje 
zaradi nepravilno vodenih ciljev 
z makro vidika. Kolikor se na 
našem območju ustavi del te to
varne (npr. celuloza, oziroma se 
problem z najemom prenese za* 
nekaj let naprej), lahko pride do 
resnih ekonomskih in socialnih 
problemov, ki bodo težko ob
vladljivi. 

Mislim, da moramo najti toli
ko moči, da te probleme rešuje
mo v smislu racionalne ekonomi
je in nacionalnega interesa, seve
da pa da jih pri tem v perspektivi 

Franc Glinšek 

Pergamovih 
točk zahtev 

šest 

i ergam - konfederacija 
sindikatov Slovenije je že 2. fe
bruarja poslala predsednikom 
državnega zbora, sveta, vlade in 
ministru za gospodarske dejav
nosti odprto pismo. V tem pismu 
so, skladno s pooblastili zaposle
nih v tovarni Videm, zahteve, 
strnjene v šestih točkah: 

1. Državni zbor Republike 
Slovenije naj nemudoma obrav
nava problematiko celulozne in 
papirne industrije in zahteva od 
Vlade Republike Slovenije, da 
opredeli pomen te industrije v 
okviru nacionalnega interesa 
Republike Slovenije in s tem po
men oz. položaj Vidma Krško, 
TCP Goričane in drugih papir
nic. 

2. Državni zbor Republike 
Slovenije naj od Vlade Republi
ke Slovenije zahteva, da skladno 
z opredelitvijo te industrije kot 
dejavnosti nacionalnega pomena 
čimprej sprejme sanacijski pro
gram in koncept razvoja Vidma. 

3. Vlada Republike Slovenije 
naj, skladno z načrtom sanacije 
Vidma, nemudoma pripravi in 
predlaga Državnemu zboru Re
publike Slovenije v odločanje in 
sprejem predloge zakonov, s ka
terimi naj se na podoben način, 
kot je to storjeno za sanacijo slo
venskih železarn, omogoči sana
cija Vidma - jamstvo Republike 
Slovenije za obveznice, izdane 
zaradi sanacije Vidma, in za kre
dite za trajna obratna sredstva. 

4. Vlada Republike Slovenije 
naj v okviru sanacijskega progra
ma Vidma izdela režim postop
nega prilagajanja ekološkim 
standardom in način njegovega 
financiranja. 

5. Vlada Republike Slovenije 
naj terja od Sklada Republike 
Slovenije za razvoj in od upnikov 
Vidma, da do sprejema sanacij
skega programa in zakonov, ki 
naj omogočijo sanacijo Vidma 
na dolgoročnih osnovah, zago
tavljajo potrebna sredstva za ne
moteno obratovanje Vidma, 
predvsem celuloze. 

6. Vlada Republike Slovenije 
naj prouči možnost, da se na 
enak ali podoben način pristopi 
tudi k sanaciji TCP Goričane 
Medvode. • 

Osnovni problem, s katerim se srečujemo krajani Koprivnice, je 
konstantno upadanje števila prebivalcev. Od leta 1953, ko je na 
področju te KS živelo 953 prebivalcev, se je zmanjšalo število ljudi 
na 742 v letu 1991. Dolgoročni družbeni plan določa, da bi morali 
zagotoviti pogoje, po katerih bi na tem prostoru do leta 2000 živelo 
965 ljudi. KS Koprivnica spada med demografsko ogrožena področja 
v Republiki Sloveniji, zaradi česar veljajo tudi zanjo olajšave, ki 
naj bi vzpodbudile razvoj in povečale število prebivalcev. 

Med splošnimi olajšavami je 
triletna oprostitev plačevanja 
davka od dobička za fizične in 
pravne osebe, ki na demograf
sko ogroženih področjih zače
njajo z gospodarsko dejavnostjo. 
Poseben ukrep pa sta tudi mož
nost pridobitve razvojnih kredi
tov iz posebnega državnega skla
da in oblikovanje take občinske 
politike, ki bi podpirala razvoj 
teh krajev v okviru programa 
razvoja podeželja. Brez organi
ziranih ustreznih ukrepov širše 
skupnosti bo cela KS Koprivnica 
zdrsnila na raven nerazvite po
deželske vasi brez šole. vrtca, te
lovadnice in drugih skupnih 
objektov in institucij, ki so doslej 
združevale prebivalstvo. Posle
dica bi bile še povečane težave 
pri dokončanju komunalne in
frastrukture - pridobivanju no
vih telefonskih priključkov, iz
gradnji cestne mreže in drugih 
objektov skupnega pomena. 

Kako razviti 
podeželje 

IVledtem ko je razvoj več
jih občinskih središč, posebej 
Krškega, načrtovan in dolgoro
čen, kar tem središčem daje per

spektivo, je podeželje prepušče
no stihiji. Ker pa so osnovni raz
vojni dokumenti predpogoj raz
voja, je treba takoj pristopiti k 
izdelavi temeljnih razvojnih do
kumentov, tako prostorskih kot 
vsebinskih, in jih izoblikovati ce
lovito. Zato predlagamo, da se 
v strokovnih službah sekretaria
ta za razvoj gospodarstva in ure
janja prostora oblikujeta dve de
lovni skupini, ki naj ju vodijo 
strokovni delavci tega sekreta
riata, ki bosta skrbeli za načrto
vanje razvoja podeželja. Prva 
skupina naj pripravlja in vodi ak
tivnosti za razvijanje severnega 
dela občine (severno od Save), 
druga skupina pa naj pokriva 
južni del. To je smiselno zaradi 
tega. ker gre za dva različna tipa 
prostora, ki imata zelo različne 
specifične možnosti, pa še v 
okviru teh dveh celot je treba 
delati v manjših, zaokroženih 
podprojektih. 

V nastajanje projektov je tre
ba vključiti tudi prebivalce "o-
bravnavanega" območja, da bi 
pridobili najrazličnejše informa
cije, cilje in ambicije posameznih 
potencialnih nosilcev razvoja in 
motivirali čim večje število ljudi 
za sodelovanje. Za konkreten 
koprivniški primer mora tako 

projekt vsebovati prostorske in 
vsebinske načrte, s katerimi je 
treba jasno opredeliti elemente 
zaposlovanja, izboljšanja kako
vosti življenja, izgradnjo infra
strukture... Nujno povečanje 
števila prebivalcev, ki je izhodiš
čni problem vseh teh projektov, 
bo izvedljivo le z omogočanjem 
individualne stanovanjske grad
nje na tem prostoru. Zato je tre
ba izdelati zazidalni načrt, ki bo 
vključeval celostno podobo po
deželske vasi. Zanjo je potrebno 
izdelati tipični vzorčni stano
vanjski objekt. Sklad stavbnih 
zemljišč občine Krško naj odku
pi potrebna zemljišča za stano
vanjsko gradnjo in jih komunal
no opremi. Take. zazidljive in 
infrastrukturno opremljene par
cele, je treba potem ponuditi 
trgu pod pogoji, ki bodo bodoče 
graditelje privabili v ta prostor. 
Že povsem enostaven izračun 
pokaže, da je na tem območju 
potrebnih 55-60 parcel že v na
slednjem letu. če želimo poveča
ti število prebivalcev tako. kot 
to predvideva dolgoročni dru
žbeni plan do leta 2000. 

Hkrati s pridobivanjem in ure
janjem parcel ter njihovo oddajo 
pa je potrebno začeti z gradnjo 
novih infrastrukturnih objektov, 
sanacijo obstoječih in dokonča
njem že začetih. Delo je treba 
pričeti takoj, vanj pa vključiti IS 
SO Krško in Sklad stavbnih zem
ljišč. 

Demokratska stranka Krško 
Milan Venek, dipl. org. d.. 

predsednik 

Celovita obravnava vasi 
v KS Šentjanž 
Program celostnega razvoja podeželja in obnove vasi (CRPOV) na 
območju občine Sevnica 

Kmetijska svetovalna služba 
Sevnica je dala v letu 1992 pobu
do za nov, celovit pristop k raz
voju podeželja v občini, kot ga 
je Ministrstvo za kmetijstvo in 
gozdarstvo opredelilo tudi s po
sebnim odlokom. 

Za kaj torej gre? 
Podeželje je enoten prostor, 

kjer poleg kmetijstva srečujemo 
tudi potrebo po razviti infra
strukturi, to je cestah, telefonih, 
potrebo po dodatnem zaposlo
vanju, najsi bo doma na kmeti
jah ali izven njih, prav tako pa 
je zelo pomemben element raz
voja vasi tudi ohranjanje narav
ne in kulturne dediščine, ki lah
ko daje poseben pečat zanimivo
sti in vključuje med drugim tudi 

ohranjanje in obnavljanje pode
želske arhitekture. 

V občini Sevnica smo se odlo
čili za takšen pristop na območju 
treh vasi v KS Šentjanž, za kate
re je značilen izredno visok delež 
čistih kmetij (56 %), že dosežena 
priznana raven kmetijske pride
lave in urejeno nasledstvo na 
skoraj vseh 49 kmetijah, ki go
spodarijo s skupaj 390 ha kmetij
skih zemljišč in 770 ha gozda, 
Sedanja tržna pridelava je v glav
nem mleko in meso, saj so gor-
sko-višinska območja na nad
morski višini 600-700 metrov. 

Na tem območju pa so možno
sti tudi za razvoj drugih panog. 
Celoten pristop je projekten, to 
pomeni, da vse aktivnosti vodi 
projektna skupina pri IS občine 

Sevnica, ki stalno in neposredno 
sodeluje s krajani in je zadolžena 
za pripravo in realizacijo razvoj
nega programa. 

Kaj je glavni namen 
CRPOV? 

Predvsem doseči: 
a) celovit pristop pri razvoju 

podeželja, 
b) pritegniti krajane v projekt, 

tako da postanejo glavni nosilci 
in akterji projekta, 

c) motivirati ljudi, da začno 
sami skrbeti za razvoj kraja, 

č) priti do konkretnih projek
tov razvoja na različnih področ
jih, ki so osnova tudi za pridobi
vanje različnih sredstev za izpe
ljavo investicij. 

Kmetijska svetovalna služba Sevnica 
Brigita Berdik 

Odgovor na vprašanje Franca Lekšeta 
z a k o n s k a podlaga : 

"Netopirja" v Krško ne bo 
omejitev osnega pritiska ali 
skupne teže na cestah obsta
ja. Znaki se postavijo po od
ločbi sekretariata za urejanje 
prostora in varstvo okolja, na 
predlog in po strokovni pre
soji upravljalca ceste (Cestno 
podjetje, Kostak ali KS). 
Omejitev nosilnosti mora us
trezati gradbeno-tehničnemu 
stanju ceste. V primeru, da 
se na taki cesti, kjer je z za
konom nosilnost omejeana. 

opravlja prevoz nad dovolje
no nosilnostjo, morajo vsi 
prevozniki, ki presegajo do
voljeno nosilnost, prositi 
upravljalca ceste za dovolje
nje za izredni prevoz. Tu se 
dogovorijo o povračilu stro
škov za povzročeno škodo. 

Stroške za postavitev pro
metnih znakov nosijo uprav
ljala cest, če se v upravnem 
postopku ugotovi, da je po
stavitev znaka umestna. 

Franc GLINŠEK, dipl. ing. stroj., 

m v^enjene obiskovalce 
obveščamo, da napovedane po
novitve 'Netopirja' 27. februarja 
'93 ne bo zaradi pretirano visoke 
cene gostovanja! 
Hvala za razumevanje! 

Vodstvo KDK" 

To kratko obvestilo vodstva 
krškega Kulturnega doma je 
opremljeno z dopisi, ki sta si jih 
izmenjala direktor te ustanove 
Adolf Moškon ter direktor Ope

re in baleta Zore Prinčič. V do
pisu, ki ga je poslal v Ljubljano, 
g. Moškon seveda protestira, ker 
ne more doseči za ponovno go
stovanje Netopirja enake cene, 
kot jo je prvič, medtem ko iz 
ljubljanske Opere odgovarjajo, 
da se njim zdi. v primerjavi z 
njihovimi stroški in sredstvi, ki 
so tako skromna, da že ogrožajo 
njihovo lastno produkcijo, tudi 
nova (dogovorjena) cena sila 
skromna. Ostaja torej pri dej

stvu, da bi ob ponovitvi gostova
nja Netopirja v Krškem gledalci 
morali za vstopnice odšteti po 
2.000 SIT ob zagotovilu, da bi 
bilo v dvorani 550 obiskovalcev. 

Tem pogajalskim pismom je 
dodana še kopija tistega, ki ga 
je g. Moškon naslovil na kultur
nega ministra Pelhana in v kate
rem prosi za razgovor o "prihod
nji kulturni politiki do regional
nih kulturnih središč". 
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SREČANJE SADJARJEV IN STROKOVNJAKOV Plačevanje lanske trgatve 
ladjarji so pridni ljudje, narava je pri nas načeloma dobra, 

potrebujemo torej učinkovito stroko, primerno uporabo znanja in 
rezultati bodo presenetljivi." S temi besedami je predsednik Sadjar
skega društva Posavja, Toni Koršič, pospremil na pot Bilten št. 1, 
ki ga je pred pričetkom sadjarskih dnevov izdalo društvo. Ciklus 
strokovnih srečanj so pričeli s prvim predavanjem v Artičah 19. 
februarja, tematika je naravnana tako, da bodo v njej našli gotovo 
dovolj zanimivosti za medsebojne razprave tako strokovnjaki kot 
tudi pridelovalci. Končno: če ima človek srednji ali večji sadovnjak, 
ima veliko podjetje in nihče pameten ne bi dal podjetja v roke 
neukemu človeku. Če bodo tudi ti sadjarski dnevi v Posavju prispe
vali k temu, da bo postalo sadjarstvo baza za nastanek vrste takih 
malih, srednjih in velikih podjetij (sadovnjakov), bo to samo dodaten 
razlog, ki opravičuje njihovo organiziranje. 

ZAKAJ SADJARSKI DNEVI POSAVJA? 
Sadjarji v Posavju pridelamo 

okoli 40 % slovenskega sadja. 
Taka proizvodnja pa ni več le 
pomembna kmetijska, ampak že 
gospodarska panoga. Veliko lju
di je že na različne načine odvi
snih od sadja, ki zraste na naših 
tleh. To so kmetje sadjarji, to so 
delavci, zaposleni v sadjarskih 
obratih, to so strokovnjaki, to 
so trgovci in še veliko jih je, ki 
jim sadje pomeni vsakdanji 
kruh. 

Delo v sadjarstvu ni lahko. 
Vse leto je sadovnjak deležen 
pridnih rok in ljubezni sadjarjev. 
Ob bratvi plodov pa je naš trud 
različno poplačan. Lahko je pri
delek lep in obilen; lahko pa je 
tudi nasprotje temu. Vsi si seve
da želimo imeti lepe pridelke in 
jih tudi solidno prodati, ker le 
tako je naš trud ustrezno popla
čan. 

Vlaganja v pridelavo so v sa
djarstvu izredno velika, zato je 

razumljiva naša skrb. Le malo
komu je jasno, da so vlaganja v 
1 ha sadovnjaka večja od večine 
vlaganj v povprečne "kafiče" in 
trgovine. 

Naša pridelava je bila do sedaj 
relativno lahko prodana, saj smo 
v neposredni bližini milijonskega 
mesta Zagreba, ki pa je naenkrat 
postal nedostopen. Zato smo 
prisiljeni znajti se v novih razme
rah. Primanjkuje nam tudi zna
nja s področja tehnologije (bolj
ša kvaliteta) in predvsem s po
dročja trženja. Povabili smo do
mače in tuje strokovnjake, ki so 
se hvaležno odzvali. 

Moramo znati ponuditi sadje 
doma in seveda tudi na tujih 
trgih. Tega pa, pošteno poveda
no, ne znamo, ker nam prepro
sto ni bilo potrebno. Izbor tem 
je prilagojen našim potrebam. 
Nekako smo prepričani, da še 
nismo prepozni. 

Pokroviteljstvo Ministrstva za 
kmetijstvo in gozdarstvo nas 

navdaja z optimizmom, da bo 
država zavzela tako politiko, ki 
bo sadjarjem in ostalim kmetom 
v oporo. 

Toni Koršič, 
predsednik pripravljalnega odbora 

PROGRAM 
STROKOVNEGA DELA 
SADJARSKIH 
DNEVOV 

Prvi dan, 19. FEBRUARJA 
1993. je bil namenjen temi Smot
rna uporaba kemičnih sredstev v 
sadjarstvu. 

Drugi dan, 10. MARCA, je 
namenjen temi Sodobni tehnolo
ški pristopi v pridelavi jabolk in 
•hrušk z naslednjimi predavanji: 
Dobra sadika - osnovni pogoj za 
uspešno sadjarstvo; Domače iz
kušnje v pridelavi kvalitetnih sa
dik; Oris sodobnih konceptov pri 
pridelavi jabolk in hrušk; Projek
tiranje nad 7.000 sadik/ha -realna 
bodočnost ali ne?; Ocena cvetne
ga nastavka s pregledom cvetnih 
brstov pod binokularjem pred 
zimsko rezjo; Stanje in razvoj sa
djarstva na področju Bodenske-
ga jezera; Preizkušanje tujih in 
domačih jablanovih sort, klonov 
in selekcij v Sloveniji; Evropske 
izkušnje pri izboru sodobnih 
strojev in opreme za sadjarstvo; 
Vpliv namakanja na pridelek 
hrušk; Predstavitev projektov 
namakalno-oroševalnih sistemov 
na področju Brežic; Projekti za 
namakanje nasadov morajo v 
letu 1993 postati realnost; pred
stavljena bodo podjetja, ki se 
ukvarjajo s projektiranjem in na
pravo namakalnih sistemov: 

Ageapol, Volčja Draga; Berseli, 
Italija; Jepernburg, Nizozemska. 

Tretji dan. 11. MARCA, je 
namenjen temi Sodobni tehnolo
ški pristopi v pridelavi koščičar-
jev in ostalih sadnih plemen. Na 
sporedu bodo predavanja: Mož
nosti širjenja koščičarjev pri nas; 
Tehnologija pridelave breskev in 
nektarink; Izkušnje z novejšimi 
sortami breskev na Goriškem; 
Možnosti nizke vzgoje češenj; 
Predstavitev sodobnih tehnologij 
pridelave in najnovejših sort in 
selekcij jagod; Pomen časa saje
nja za rast jagod; Pomen ustre
znega opraševalca v intenzivnem 
nasadu orehov; Namakanje in 
zaščita nasadov breskev pred po-
zebo. 

Četrti dan. 12. MARCA, je 
namenjen temi Trženje in organi
ziranost v sadjarstvu in obsega 
predavanja: Stanje in možnosti 
razvoja sadjarstva v Posavju; 
Kakšna naj bo organiziranost sa
djarjev v Sloveniji in Posavju; 
Rajonizacija in organiziranost 
proizvodnih centrov v Posavju; 
Načini in oblike trženja; Predsta
vitev trženja in prodaje pri WI./, 
zadrugi na Bodenskem jezeru; 
Predstavitev trženja pri naših so
sedih v Avstriji; Izkušnje s trže
njem jabolk v dolini Val di Non. 

Popoldne tega dne bo še pano
ramska vožnja z ogledom posav
skega sadjarstva na relaciji: Arti-
če, Glogov Brod. Dečno selo, 
Oklukova gora. Zgornja Pohan-
ca, Arnovo selo. Dolenja vas, 
Stara vas do NEK, Leskovec-Ve-
selov nasad in nazaj v Artiče. 
Nato se bodo Sadjarski dnevi za
ključili z družabnim srečanjem. 

Referati ali izvlečki iz njih 
bodo objavljeni v biltenu številka 
2 Posavskih sadjarskih dnevov. 

Nihče nima denarja ZatO VSi p o n u j a j o blagOVIlO m e n j a v o 
Na svojih terenskih pohodih 

smo v zadnjem času srečali kme
tovalce kooperante, ki so se pri
toževali nad tem, kako dobivajo 
plačilo za svoje oddane pridelke. 
Čeprav so pripombe letele na ra
čun krškega Agrokombinata in 
njegovih enot, po opravljenih 
razgovorih z "drugo stranjo" 
verjamemo, daje stanje v družbi 
postavilo v podoben položaj vse 
naše kmetijstvo in da bi slišali 
podobne pripombe po vseh obči
nah. 

Ne bomo navajali imen, saj 
bodo v kmetijskih službah itak 
ugotovili, da ne gre samo za ene
ga pomeznika. Kmetom koope
rantom hodi hudo navzkriž, ker 
za svoje oddane pridelke ne mo
rejo dobiti denarja. V enem kon
kretnem primeru smo slišali, da 
si je človek hotel kupiti traktor, 
pa je želel iz HKS dvigniti toliko 
denarja, da bi lahko z njim pokril 
tretjino vrednosti. Poudarek: šlo 
je za zasluženi denar od lanske 

letine in ne za kredit na račun 
prihodnje. Ni šlo! Sicer pa se ve
čina pripomb vrti okrog proble
ma, da lahko kmetje kooperanti 
oddane pridelke dobijo plačane 
z repromaterialom. "Saj potre
bujemo gnojila, škropiva, seme
na, žico in še kaj. A nekaj mora
mo imeti tudi denarja, vsaj 50 
%. Že tako je odkupna cena, na 
primer ribeza, minimalna. Poce
ni je bil tako, da se ga ni izpla
čalo pridelovati. Ljudje so pričeli 
izsekavati že mlade nasade!" 

O vsem tem smo povprašali 
tako direktorja M-Agrokombi-
nata Ivana Kozoleta kot direk
torja Zadruge Ignaca Kralja. 
Oba pravita, da je pač v kmetij
stvu, tudi kriza in da se njim v 
Agrokombinatu ne godi nič bo
lje. Za blago, ki ga prodajajo, 
vsak predelovalec ponuja karko
li drugega v zamenjavo, samo 
denarja nima. Polovico vredno
sti prevzetega ribeza (na primer) 
so pridelovalcem plačali takoj, 

ostalega denarja pa tudi sami 
niso še dobili. Imeli so sicer mož
nost, da ga predelovalec plača v 
celoti ob prevzemu, a cena je 
bila bedna: 20 SIT za kilogram. 
Pač kriza. Vzhodnoevropske 
države (Čehi in Poljaki) so pre
plavile evropsko tržišče z dum-
pinškimi cenami in prodaja ne 
gre. Izvoz na jugoslovanski trg 
se je ustavil, turizma tam ni več, 
izvoza na Zahod ni... 

Tudi vino ne gre v prodajo. 
To pa pomeni, da ga tudi ljudje 
doma ne prodajajo in ne kupuje
jo, ampak ga porabijo zase, kar 
ima za posledico še slabši pro
met. Ob oddaji grozdja so s pri
delovalci podpisali pogodbo, 

, kjer so pogoji natančno določe
ni. Plačilo bodo dobivali po dva-
najstinah,' tako kot bo tekla pro
daja. Tako so se domenili, ker 
je cena kapitala (kreditov) previ
soka, vino pa je poceni. Doslej 
je Agrokombinat prodal okrog 
10 % zalog, ker se prične proda
ja vinskega letnika šele kasneje. 

zato so se z banko vseeno dome
nili o najetju posojila. 

Ivan Kozole: "Zavedamo se, 
da ljudje denarja nimajo, saj smo 
sami kot kmetijci na istem. Vin
ska kriza je povsod huda, roki 
plačil so vseskozi nad 90 dni, de
narja nihče nima. Ne vem pa, 
ali je to izsekavanje česarkoli pa
metno! Kaj se bo pa potem še 
izplačalo pridelovati, ko se nič 
več ne bo izplačalo? Hudo je za 
vse in v kmetijstvu so ciklusi, 
leto dni v tej branži ne pomeni 
nič, zato ga je treba preživeti." 

Tudi o zamenjavi vina za groz
dje smo se pozanimali: nikakor 
ga ne nameravajo vsiljevati. De
nar bo pritekal v skladu s pogod
bami (in prodajo), sicer pa so 
vinogradnikom ponudili povsem 
normalen, v Evropi uveljavljen 
postopek. Del pridelka grozdja 
lahko zamenjajo za vino. Raz
merje je 100 kg grozdja za 60 
litrov vina. Nekaterim se ne iz
plača kletariti, drugi nimajo ča
sa, vino pa potrebujejo..." 

Pojasnilo veterinarske inšpekci
je Medobčinskega inšpektorata 
Krško glede predloga odredbe o 
preventivnih in diagnostičnih ter 
drugih preiskavah v letu 1993 na 
območju občin Brežice, Krško 
in Sevnica 

Na podlagi republiške odred
be o izvajanju preventivnih ukre
pov zaradi odkrivanja in prepre
čevanja živalskih kužnih bolezni 
v letu 1993pripravi veterinarska 
inšpekcija Medobčinskega in
špektorata Krško osnutek občin
ske odredbe o preventivnih in 
diagnostičnih ter drugih preiska
vah v letu 1993 na območju občin 

Obvezni pregledi in cepljenja 
Brežice, Krško in Sevnica. Na ker v primeru neizvajanja ceplje-
sestanku dne 3. 2. 1993. kjer so 
sodelovali vodje DE Brežice. 
Krško in Sevnica Dolenjsko-po-
savskega veterinarskega zavoda 
Novo mesto, vodja oddelka za 
epizootiologijo DPVZ Novo me
sto, vodja obratne veterinarske 
ambulante Globoko in vodja 
obratne veterinarske ambulante 
farme prašičev Pristava, je bil 
sprejet predlog odredb. 

Odredbe nalagajo imetnikom 
živali opravljanje določenih pre
ventivnih ukrepov za prepreče
vanje prenosa bolezni. Odredba 
je za imetnika živali obvezujoča. 

nja lahko povzroči škodo tako 
sebi kot tudi širši skupnosti. 

Odredba začne veljati šele. ko 
jo sprejme izvršni svet občine in 
ko je obljavljena v Uradnem li
stu Republike Slovenije. 
VETERINARSKI INŠPEK
TOR 
Hinko Maver, dr. vet. med. 

P.S. (pripis uredništva): Med 
boleznimi, kijih navaja odredba, 
so steklina, prašičja kuga, vra-
nični prisad pri kopitarjih (v ne
katerih naseljih), tuberkuloza, 
bruceloza, kužna malokrvnost 

kopitarjev, huda gniloba čebelje 
zalege, atipična kokošja kuga, 
bolezen Aujeszkega in TGE, 
leptospiroza, vrtoglavost in viru
sni) hemoragična septikemija 
postrvi, mehurčasti izpuščaj, vi-
brioza. leptospiroza. trihomo-
niaza. levkoza pri bikih vprirod-
nem pripustu, ter bakteriološki 
pregled njihovega semena na 
onesnaženost z ubikvitarnint 
bakterijami. Plemenske kunce je 
treba cepiti proti hemoragični 
bolezni in goved proti lišaju. Ne
katera cepljenja plačajo lastniki 
- rejci, za nekatera pa pokrije 
stroške država. m 

Darko Marjetic, direktor PE 
Vinogradništvo - kleti Kostanje
vica: "Vinogradniška zadruga in 
PE Vinogradništvo - kleti oz. 
njune odgovorne in pooblaščene 
osebe so podpisale "Pogodbo o 
sodelovanju v vinogradniški 
proizvodnji (letina 92)". Vino
gradnikom (tudi že vsem podpi
snikom te pogodbe) je bilo v do
pisu z dne 30. 9. 1992 obrazlože
no tudi podrobnejše izvajanje 2. 
člena pogodbe med proizvajal
cem in prevzemnikom. Vsi proi
zvajalci so (prostovoljno) podpi
sali pogodbo z obveznostmi tako 
prevzemnika kot proizvajalca. 
Prevzemnik se je obvezal, da bo 
na osnovi zadružnega (odprtega) 
načela izplačeval v dvomesečnih 
presledkih količino realizirane 
(plačane) prodaje vin. ob tem, 
da proizvajalci uresničijo svoje 
obveznosti: obvestilo o prijavi 
pridelka. PE Vinogradništvo -

kleti je prevzela vse ponujene (v 
pogodbah določene) količine 
grozdja in bo tudi izvrševala pla
čila po dogovorjenem načinu. 
Proizvajalcem, ki niso zadostili 
zakonskim obveznostim, izplači
la do zadostitev ne bodo možna. 

V okvir registrirane dejavnosti 
PC Vinska klet sodijo tudi stori
tve: polnjenje vin. predelava 
grozdja v mošt in dodelava v vi
no, strokovne, kemične in orga-
noleptične analize ter ocene, po 
naročilu in v imenu posamezni
ka. Kot v večini kleti je to tudi 
v naši že dolgoletna praksa. Vsa
ka storitev pomeni posamezni 
dogovor ob zagotovitvi plačila 
storitve in ustreznega prometne
ga davka. To pa ni isto kot za 
plačilo prevzetega grozdja vrnje
no vino. ampak nudenje uslug 
tistim, ki nimajo ustreznih pogo
jev, oz. so se proizvodno že pra
vilno odločili." 

Pomladanska dela na travinju 
Izogibajmo se ognju, 
travnike raje valjajmo 

V letošnjem letu (zaradi poletne suše) se bo verjetno več kmetov 
odločilo za pašo, zato ker bodo tako najhitreje prišli do krme, ki 
je že za zimsko krmljenje primanjkuje. Paša pa je hkrati tudi najce
nejši vir prehrane govedi, zato pa moramo pašnike in travnike 
pravočasno pripraviti, da bodo spomladi čim hitreje »zeleneli. 

Tisti, ki že imajo urejen pa- Ijanjem pritisnemo travno rušo 
šnik, so se že ali pa se še bodo, 
saj je lepo suha zima, lotili po
pravljanja ograj. Popravljanje 
ograje na pašniku je še najmanj 
odvisno od vremena. Ker je leto
šnja zima skromna s snežno ode
jo (morda pa snega še bo natro
sila), ne bomo imeli veliko dela 
zaradi raztegnjenih žic in zrahlja-
nih napenjalnih osnovnih kolov. 
Pregledati moramo celotno 
ograjo in poškodovane kole ali 
izolatorje zamenjati, preveriti 
moramo tudi spoje žic, saj dru
gače ne bo povsod v ograji pra
vilna električna napetost. 

Če v jesenskem času nismo 
travne ruše pokosili oziroma po-
pasli (kljub poletni suši se je 
travna ruša v jeseni dobro obra
sla), so nam ostale oaze ali kar 
celotne nabrežine, košenice (ob 
gozdnih obronkih, na strmih 
predelih čredink) s staro, dolgo 
suho travo, ki jih moramo očisti
ti. 

Zažiganje suhe trave je resda 
močno razširjen, toda zelo neva
ren in za rast kvalitetne trave 
hudo škodlljiv način .čiščenja, o 
čemer je govoril prispevek v 
prejšnji številki Našega glasa. 
Kdor hoče imeti kvalitetno 
krmo, bo zato jeseni ali vsaj spo
mladi očistil svoje travnike brez 
ognja, kar je letos še toliko bolj 
pomembno, saj smo imeli suho 
poletje, sedaj pa je še zima suha 
in je nevarnost vžiga nepredvid
ljivih stvari (gozda, na primer) 
še toliko večja. 

Večina kmetov travne površi-
: ne brana, vendar je bolje, da se 

prej prepričamo, kaj seje zgodi
lo na travniku. Zimska zmrzal 
brez snega (tudi letos) nam trav
no rušo, ki ni zaščitena s snežno 
odejo, dvigne in tako potrga ko
renine trav in metuljnic, da ni
majo več stika z zemljo. 

Takšne površine in travinje na 
lahkih peščenih tleh je priporoč
ljivo in koristneje valjati. Z va-

ob zemljo in tako dobijo rastline 
stik z zemljo in hranilnimi snov
mi. Poškodovane in oslabljene 
rastline tako hitreje poženejo 
korenine (tudi po lanskoletni su
ši), torej bodo trave in detelje 
spomladi hitreje in bujneje pog
nale in bomo imeli hitro zeleno 
krmo. Kot valjar lahko uporabi
mo tudi traktorske gume ali pa 
narobe obrnjeno brano. 

Brananje priporočamo na zelo 
težkih in zbitih tleh, kjer je dolgo 
ležala snežna odeja in je močno 
zbila travno rušo. S travniško 
brano prerežemo korenine trav
ne ruše, razgrebemo krtine in 
ostanke organskih gnojil (hlev
ski gnoj). 

In še nekaj o pomladanskem 
gnojenju. Na osnovi kemične 
analize tal ste ugotovili založe-
nost tal s hranili in če je bilo 
potrebno gnojenje s fosforjem in 
kalijem, ste ga verjetno že opra
vili jeseni (lahko pa tudi še se
daj). Z gnojenjem z dušikom (N) 
pa lahko tudi "taktizirate". 

Če vam grozi zaradi dolge 
zime oz. zaradi suše v poletnem 
času pomanjkanje krme, morate 
čim prej pognojiti (marca, ko se 
pojavijo prvi zeleni listi trav) tisti 
del travinja, ki ga boste najprej 
uporabljali. Seveda se bo del du
šika zaradi neugodnega vremena 
izpral oziroma bo izhlapel, ven
dar bomo kljub temu imeli prvo 
pašo skoraj 10 dni prej kot pona
vadi. Ker pa bo ta dušik že v 
aprilu porabljen, morate na za
četku maja zopet dognojiti, da 
bo trava tudi naprej hitro priraš-
čala. Na pašniku ali travniku, ki 
ga boste uporabljali šele maja, 
pa lahko gnojite šele aprila, ko 
je že toplejše vreme. V tem času 
ruša hitreje raste in če je v tleh 
dovolj hranil (N), bo tudi pride
lek večji. S takšnim "taktizira
njem" z dušikom si v bistvu olaj
šamo delo, saj ni potrebno celot
nega posestva naenkrat pognoji
ti in potem tudi pospraviti tisto, 
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kar zraste. Spomladi in za dog
nojevanje potrebujemo 40-60 kg 
čistega dušika na hektar, kar po
meni, da bomo gnojili z: 
26fM00 kg/ha NPK15:15:15 ali 
220-330 kg/ha NPK 18:9:9 ali 
3HM60 kg/ha NPK 13:10:12 ali 
148-220 kg/ha KAN (27 % N) ali 

20 m3 nerazredčene gnojevke na 
hektar 

Pri gnojenju se vedno ravna
mo po potrebni količini dušika. 
Količino gnojil vedno preraču
navamo glede na vsebnost duši
ka in tako lahko damo eno leto 
več, drugo leto pa manj fosforja 

M KRATKO 
Krvodajalska 
akcija 210. 
učnega centra 

Vojaki 210. učnega centra 
.Cerklje ob Krki so se udeležili 
krvodajalske akcije. 9., 10. in 15. 
februarja je 125 vojakov v treh 
skupinah dalo kri na Zavodu za 
transfuzijo krvi v Ljubljani. 

ako so si verjetno organizator
ji krvodajalskih akcij v brežiški 
občini oddahnili. Ko smo se lani 
pogovarjali z delavci ene izmed 
terenskih ekip v brežiškem dija
škem domu, so nam namreč po-
tarnali, da se, odkar ni več voj
ske v Cerkljah, v tej občini vabi
lom odzove sila malo darovalcev 
krvi. Sedaj se je njihovo število 
verjetno ponovno normaliziralo, 
(sg) 

Center 985 
Krški Center za obveščanje 

vsak dan zbira poročila o stanju 
v NEK, Elektrarni Brestanica, 
PTT centrali Krško, Železniški 
postaji Krško, Rudniku Senovo, 

Kostaku, Elektru in Policijski 
postaji. Redno spremlja tudi šte
vilčno stanje v begunskem cen
tru na Resi, prenaša naročila de
žurnemu veterinarju ter spreje
ma in posreduje še druga sporo
čila. 

Iz krške nuklearke so 18. fe
bruarja ob 1:37 centru sporočili, 
da so brez vode. Po enournem 
neuspešnem klicanju so policij
ski postaji dali naslov dežurnega 
za vodovod Kostaka, da so ga 
šli iskat na dom. Ob 3:30 so v 
NEK spet imeli vodo. Kostak je 
sporočil, da je okvara na glav
nem vodu vodovoda Brege in jo 
že popravljajo, to črpališče pa so 
morali zaustaviti, zato je sistem 
Drnovo delal s polno močjo. 

Dan pred tem je bil v Vidmu 
manjši požar. Elektromotor je 
zgorel, ogenj pa so pogasili gasil
ci PGE. 

Iz elektrarne Brestanica so 
sporočili, da so 23. februarja 
proizvedli 468 MWh električne 
energije. 

Kostak je sporočil, da je bila 
23. februarja okvara na vodovo
du Kostanjevica, od osnovne 
šole proti Karlčam. Od 12. ure 
24. februarja do 8. ure nasled
njega dne ni bilo vode v vasi Ja-

in kalija na površino. Fosfor in 
kalij se iz tal praktično ne izpira
ta, zato lahko z njima gnojimo 
na zalogo (založno gnojenje). 

Tatjana Pevec, dipl. ing. kmet. 
Zavod za živinorejo in veterinarstvo Celje 

PE Živinoreja, svetovalna služba 

vorovica zaradi okvare na vodo
vodu Novo mesto. 

Malo po osmi uri zvečer 23. 
februarja so z železniške postaje 
obvestili center, da je pri njih 
begunka z otrokom. Zanju je 
nato poskrbela delavka Centra 
za socialno delo. 

V zbirnem centru za begunce 
je bilo 24. februarja zjutraj 153 
beguncev iz BiH (trije več kot 
pretekli teden): 83 otrok, 55 
žena in 15 moških. 

Tretje mesto v ko
šarki 

Ekipa Učnega centra Cerklje, 
ki je bila sestavljena iz vojakov 
in starešin, je na občinskem pr
venstvu Brežic v košarki, ki je 
bilo 12. februarja 1993, zasedla 
tretje mesto, (sg) 

Fotoamaterski te
čaj 

V Učnem centru Cerklje ob 
Krki se je v ponedeljek, 22. fe
bruarja, začel fotoamaterski te
čaj. Vodi ga fotografski mojster 
Stanislav Kiderič. Tečaj poteka 
v laboratoriju, ki so ga opremili 
s sredstvi UC, nekaj sredstev so 
obnovili iz dediščine J A, del pa 
jih je prispeval fotograf Kiderič. 
(sg) 

POSTNA TORBA 

Za sodobnejšo šolo 
V soboto, 13. februarja, 

so se pred nabito polno kulturno 
dvorano Doma XIV. divizije 
predstavili Miran Kozole in Lev-
či Hriberšek, Stanka Macur, trio 
Tonija Sotoška, ansambel Foxy 
in člani pihalnega orkestra Svo
bode Senovo. K že tako odlične
mu vzdušju je prispeval svoje 
tudi Boutique Moped Show s 
Tofom. Odzvali so se vabilu šol
skega kulturnega društva ter na
stopili na prireditvi "Za sodob
nejšo šolo". Kot smo lahko že 
prebrali tudi v našem časopisu, 
so se za takšno prireditev na Se

novem odločili zato, ker "ne že
limo biti zadnji, ampak se hoče
mo približati bolje opremljenim 
šolam, da bomo lahko izvajali 
kakovosten pouk." 

Odziv nastopajočih, sponzor
jev in obiskovalcev je bil z eno 
besedo super. Generalni pokro
vitelj prireditve je bila Zavaro
valnica Triglav, Območna enota 
Krško, ostali sponzorji pa še: 
STG Rudar in Rudnik Senovo, 
Metalna in Lisca, Logis d.o.o., 
OAZA, Mizarstvo Božičnik, 
Gostilna in Market Senica, Kon
fekcija Mont Kozje, Dekor Koz

je, Savaprojekt Krško, Trgovina 
FBB Koprivnica, Okrepčevalni
ca Bogovič Senovo, Efekta Se
novo, Hermes Krško, Avtopre-
voznik Jože Požun, Avtomeha-
nik Jože Zakšek, Barles Senovo, 
Požgaj Zlatko in Tespack Bre
stanica. 

Vsem nastopajočim in obisko
valcem iskrena HVALA. 

Prireditev je posnel tudi Kanal 
10 in upamo, da si jo boste lahko 
kmalu ogledali tudi vi. Prihod
njič pa bomo lahko podobno pri
reditev posneli že sami. 

T. P. 

Slovenski kulturni praznik 
in praznik KS Senovo 

V soboto, 6. februarja, se je v kulturni dvorani Doma XIV. divizije ponovno zbralo nekaj več ljudi 
kot običajno. Razlog je znan. S proslavo smo malce predčasno obeležili dve praznovanji. Počastili smo 
slovenski kulturni praznik ter nazdravili ob prazniku naše KS. Slavnostni govornik, krajan naše KS in 
predsednik SO Krško g. Vojko Omerzu se je letos v svojem govoru bolj dotaknil našega odnosa do 
kulture. 

V nadaljevanju so se predsta
vili člani pihalnega orkestra Svo
boda Senovo s kot vedno težkim 
in kvalitetno izvedenim progra
mom. Po zadnjem uspehu - zla
tem priznanju v prvi težavnostni 
skupini leta 1985 so se letos po
novno prijavili na tekmovanje 
pihalnih orkestrov. Tokrat sicer 
samo v drugo težavnostno skupi
no, vendar kolikor jih poznamo, 
bodo prihodnjič spet v prvi. 

Recitatorji in pevci iz osnovne 
šole so s plesalci folklorne skupi
ne poskrbeli za drugi del prosla
ve. Splošno mnenje obiskoval
cev je bilo, da je bila prireditev 
na visoki kulturni ravni. 

Predsednik DKD Svoboda g. 
Anton Pleterski je po sklepu 
predsedstva društva podelil dve 

bronasti Prešernovi plaketi. Za 
svoje petje v oktetu Svoboda jo 
je prejel g. Drago Flis, za igranje 
v pihalnem orkestru pa g. Tomaž 
Žveglič. Po proslavi pa smo v 
avli doma še nazdravili ob obeh 
praznikih. 

Še razmišljajije ob tem. Ob 
dejstvu, da so nastopili samo do
mači izvajalci programa in je bila 
prireditev brezplačna (nikakor 
pa ne brez stroškov za izvajalce), 
pa je bilo začudenje izvajalcev 
ob ocenitvi osrednje občinske 
prireditve na 150.000 SIT pre
cejšnje. Ponovno smo postavlje
ni v položaj, ko nekdo za enako 
delo prejme plačilo (ker je pač 
nastopil na občinski prireditvi), 
drugi pa "mora biti vesel", da je 
sploh nastopil. Vemo, da smo 

sami krivi, da ne računamo za 
izvedbo programa. Samo vpra
šanje je, od kod denar. Ali iz 
občinskega proračuna ali sred
stev KS? Upoštevajoč dejstvo, 
da je bil program zelo kvaliteten, 
da je bila dvorana polna, da bi 
prejemnika srebrnih Prešerno
vih plaket, ki sta Senovčana, pla
keti lahko prejela tudi na Seno
vem, bi bila lahko senovska pri
reditev tudi osrednja občinska. 
Pa še dobitnika plaket bi prejela 
priznanje na domačem odru in 
pred domačo "publiko", kjer sta 
si ga v bistvu tudi zaslužila. 

Tako pa ostaja Krško še vedno 
center, čeprav večkrat le z uvo
ženo kulturo. 

T. P. 

izgnanci, 
včlanite se 
v društvo 
Spoštovani! 

Te dni poteka 48 let, od
kar smo bili osvobojeni iz Ster-
nberga. Grenka je bila pot od 
doma, še bolj grenka pa pot v 
svobodi do doma. 

V jeseni leta 1941 so nas na
silno odgnali v rajhenburški 
grad, kjer smo čakali, da se nas 
je nabralo za transport, ki nas 
je potem odpeljal v Nemčijo, 
kjer smo bili skoraj štiri leta. Ve
ra, da bomo še prišli domov, je 
v nas gorela vedno. Sposobni 
za delo smo mora/i na razna de
la, v Berlin, Frankfurt in okolico. 
Ob sobotah smo se večkrat vra
čali v lager, da smo preživeli dan 
s starši in družinami. 

Po dolgem času pa res tista 
svoboda. Po nas ni prišel nihče 
od ministrov, sami smo se po
dali na pot, kije do Banata tra

jala 47 dni, od 23. februarja do 
10. aprila. Štirideset kilometrov 
od našega lagra je takrat še di
vjala vojna. Še do maja. Takrat 
ni bilo televizije, da bi vse to 
gledeli. Se nam pa sedaj vrti ta 
stari posnetek v naši bližini. 

Potovali smo 80 km peš, po
tem nekaj časa v odprtih vago
nih, lorah, potem v živinskih. 
Včasih smo kar po več dni stali, 
kje so še kaj popravljali, potem 
pa se spet kar vozili. Po Poljski, 
Češki, Ukrajini, Madžarski in 
Romun/ji smo prišli v Belo Cer
kev v Banat. Lepo so nas spre
jeli, celo z godbo, in veliko tudi 
naših ljudi, ki so bili že poleti od 
tukaj izgnani. Zaposlili smo se 
v kuhinji, na kmetijskih pose
stvih, mlade fante pa so mobili
zirali v vojsko za Trst. Tudi moj 
brat je šel, domov pa je prišel 
šele jeseni 1947. leta, in to brez 
dopusta. 

V Banatu smo pustili veliko 
naših ljudi, ker se je hrana spre
menila in je telo preneslo. Pri 
nas se je celo ubil brat: padel 
je pred kasarno z lipe. Po treh 
mesecih so železnico toliko po
pravil/, da smo se po desetih 

dneh vožnje pripeljali v Krško, 
kjer nas ni nihče pričakoval. 
Očeta smo našli že doma, iz 
Frankfurta je prišel več kot me
sec dni pred nami. Za silo je že 
zakrpal okna in vrata, ker so 

jpstali, ki niso bili izseljeni, vse 
pobrali. Jeseni so ostali polni 
sodi mošta, sadje in krompir v 
kleteh, a po prihodu nas ni nihče 
spraševal, če morda kaj potre
bujemo. Le na delo smo kmalu 
morali, da smo domovino obno
vili, da imajo zdaj kaj razbijati. 
No ja, pa tudi to je delo, saj je 
že toliko tisočev brez dela in 
kmalu tudi jela. 

Zdaj smo se pa zbrali, da bi 
organizirano zahtevali vojno 
škodo, ker nam je naši ne znajo 
izterjati. Zdaj nas, kismobilitam 
zaposleni, ni več veliko. Takratni 
otroci so sedaj zreli možje. Vsa
ka marka bi nam prišla prav. Če 
imajo za orožje vseh vrst, izlete 
po vsemirju - le tega nam ne 
morejo dati. Zato se vsi včlani
mo in glasno zahtevajmo našo 
pravico. 

Elica Gabhela Colner 
Sotelsko 6, Krško 

"Vozel" koprivniškega odra 

V/lani Kulturnega društva 
Antona Aškerca iz Koprivnice 
so imeli v soboto, 13. februarja, 
v Koprivnici premiero komedije 
v treh dejanjih "Vozel" Petra Pe
troviča. To je vaška šala iz minu
lih časov, ki so jo Koprivničani 
nekoliko posodobili, imena in 
govorico prilagodili kraju. Zgod
ba se tako zavozla in razvozla, 
da je treba igro videti od začetka 
do konca. Zdržati ni težko, saj 
je vmes obilica smeha. 

Večnamenski prostor v šoli je 
bil nabito poln in ljudje so zado
voljni odhajali s predstave. Sicer 
pa so koprivniški gledališčniki 
svojo komedijo že 9. februarja 
zaigrali tudi za šolske otroke, 
kar je že tradicionalno povračilo 
šoli za uporabo njenih prosto
rov. Obe predstavi sta bili posve
čeni kulturnemu prazniku in na 
sobotni prireditvi je društvo po
delilo tudi tri bronaste Prešerno
ve plakete. 

V soboto, 27. februarja ob 19. 
uri se bo koprivniški oder pred
stavil v dvorani brestaniške Svo
bode, naslednji dan, v nedeljo 
ob 16. uri v Domu XIV. divizije 
na Senovem. 6. marca v Podsre-
di in potem še kje drugje. V Ko
privnici bo tudi še ponovitev. 

Društvo se zahvaljuje vsem. ki 
so kakor koli pomagali ali pri-

Po sobotni predstavi, ko so bili igralci še v kostumih, je društvo 
izročilo bronaste Prešernove plakete trem svojim članom: Sonji 
Simončič, Antonu Cerjaku in Milen k i Pribožič. 

spevali, da je sobotna prireditev 
uspela, med temi pa so: Mont 
Kozje, Etol Celje, D1A Kopriv
nica. Erika Škorc iz Rogaške 

Slatine, Osnovna šola Koprivni
ca in vsi, ki so z igro kakor koli 
povezani. 

Blaž Sotošek 

F@DkD@[Tii M tf@M©fm®m 
Izraz folklora je torej na 

Slovenskem izenačen z ljudskim 
izročilom. Ta pojem pa zajema 
ljudsko pesništvo in pripovedni
štvo, vokalno in instrumentalno 
glasbo, plese. šege. navade, ve
rovanja ter seveda tudi ljudsko 
arhitekturo. 

Če sem doslej pisal o nošah, 
bi v nadaljevanju rad predstavil 
svoje razmišljanje glede ostalega 
ljudskega izročila. Tudi tu priha
ja do folklorizma (prenašanja 
ljudskega izročila v nenaravno 

okoolje). Ti. romantično-nostal-
gični odnos do naše dediščine je 
vedno bolj prisoten. Od odkritja 
lipovega lista kot svojevrstnga 
simbola Slovenije se že skoraj 
vsi ukvarjajo z iskanjem simbola 
narodne istovetnsoti. Tako kot 
lipov list "predstavlja" celo Slo
venijo, so tudi žganci "sloven
ska" jed. kozolec je "etnografska 
posebnost Slovenije" in podob
no. Ali lipa resnično raste pov
sod po Sloveniji, ali žgance po
znajo povsod po Sloveniji, ali 
kozolec resnično krasi vse slo

venske pokrajine? Seveda je od
govor odločen NE. Prevečkrat 
zagrabimo takšno razlago o "slo-
venskosti" določene stvari. Tako 
bo sčasoma tudi idrijska čipka 
postala slovenska. Ptujski ko-
ranti pa so že tako povsod zraven 
z našimi smučarji. Ali ni nespa
metno in celo nesramno povzdi
govati nekaj v slovensko, ko pa 
je to doma samo v določenem 
delu Slovenije? 

Če se vrnem h korantom in s 
tem k pustu, bi omenil še nasled
nje. Izraz pust izvira iz besede 
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mesopust, ker se s tem dnem 
začne štirinajstdnevni post. Pu-
stovanje kot praznovanje pa iz
haja iz starega poganskega pra
znika ob prehodu zime v po
mlad. Zato koranti ali cerkljan
ski laufarji ter seveda tudi ostale 
maškare s tekom in strašnimi 
maskami preganjajo zimo. 

Na našem področju obstaja 
"šelma", kije nastala z združitvi-

Naš'mu Fašenk' mal' je en' let'; 
Na enem očesu bil je slep; 
Mat' se je čudvala, 
K' sta mu zrasla dva roga. 

Mat" je bila "gnadlova", 
Oče je bil pa z Laškega; 
On je rojen iz Toplic, 
Svet' Matija mu bil je stric. 

Naš ti Fašenk pros' Boga, 
Da mu stric kaj dote da, 
Stric je mislil "samo tja", 
Nazadnje mu pa s'kirco da. 

Morda bi bilo zanimivo obudi
ti ta običaj. 

Seveda pa se pri takšnih prire
ditvah pojavljata dve stvari. 
Ohranja ali "ohranja" se ljudsko 
izročilo in zasluži se nekaj za de
javnosti tistih, ki so to pripravili. 
Pri tem bi pritrdil Borisu Cipotu, 

jo kmečkih in grajskih pustnih 
običajev. Šelmanje ostaja to, kar 
je že zdavnaj postalo; izrazito 
malomestno pustovanje. Škoda, 
da se ni ohranilo nekoč znano 
pustovanje v Krškem. Spodnjo 
pesmico je v drugi polovici prejš
njega stoletja po Krškem prepe
vala v starega moža preoblečena 
maškara. Pesem je zapisal Jernej 
Ravnikar. 

Naš ti Fašenk, stari mož 
Torb'co nosi, nič ni not; 
Naš ti Fašenk pros' Boga, 
Da mu kdo kaj v torb'co da. 

Naš ti Fašenk vel'k svetnik, 
Za dekleta pomočnik; 
k'tera mu kaj v torb'co da, 
Tista dobi že lec moža. 

Naš ti Fašenk vel'k svetnik. 
Tud' za fante pomočnik, 
K'teri mu bo kaj v torb'co dal, 

(Zadnja vrstica ni zapisana.) 
ki je ob komentarju borovega 
gostuvanja dejal približno tako
le: "Tudi zaradi služenja (prido
biti čim več) se določeno ljudsko 
izročilo iz leta v leto spreminja." 
Ali je potem še ljudsko izročilo? 

Tone Petrovič 

"Prvo cvetje" št. 1 
Člani literarno-novinarskega krožka na OŠ Jurija Dalmatina pod 

vodstvom mentorice Marinke Volčanšek so izdali letošnjo prvo šte
vilko šolskega glasila Prvo cvetje. Kot ponavadi je glasilo tudi tokrat 
grafično opremljeno z linorezi učencev, vsebino pa napolnjujejo 
zapisi in pesmi o šolskih izletih, šoli, jeseni , domačih živalih, zimi, 
praznikih. Med novoletnimi željami jih je veliko zapisalo, da si želijo 
konec vojne za ljudi v Bosni in Hercegovini oziroma mir za vse 
ljudi na celem svetu. 

Razmišljali so tudi o kulturi. 

O kulturi 

I v u l h i r a je sestavni del člo
vekovega življenja, je njegovo 
življenje samo: odnosi med ljud
mi; odnos do živali, narave in 
okolja; pomoč ostarelim ljudem, 
invalidom, ljudem v stiski; pra
vilna vzgoja otrok, zgledi staršev 
in odraslih ljudi; spoštovanje 
kulturne dediščine, umetnosti, 
narodove preteklosti in jezika; 
izobraževanje; lepo obnašanje v 
vsakem okolju; osebna ureje
nost; skrb za zdravje; odnos do 
dela, hrane, denarja; šport, pro
sti čas, kulturne prireditve, (li
cenci 7. d in 8. b) 

Naloga staršev je , da svoje 
otroke učijo kulture od malih 
nog. Ko pa otrok odraste in se 
začne zavedati svoje biti, je to 
njegova naloga in od njega je 
odvisno, kakšno kulturno življe
nje bo živel. Kajti kultura ni le 

umetnost, zato se je lahko vsak
do nauči. (Maja lopltšt-k. 7.d» 

Vsak dan in vsaka noč nas 
spreminjata v bolj kulturnega 
človeka. Če hočemo kulturo ži
veti, moramo znati preboleti vse 
to. kar smo doslej slabega doži
veli, in začeti novo življenje. <D»-
mjan kruli, 7. d) 

O Prešernu 
France Prešeren je za sloven

ski narod prav tako velik, kot je 
bil veliki slavni skladatelj Mo
zart. Prav tako bi ga lahko klicali 
čudežni otrok. V eni sami zbirki 
pesmi je znal izraziti vse svoje 
občutke in mišljenje o tedanjem 
času. Njegova Zdravljica je da
nes postala celo slovenska him
na. Nekatere njegove pesmi da
nes težko razumemo, ker nismo 
živeli v njegovem času. V eni 
sami zbirki je uvedel mnoge 
nove pesniške oblike in tako po
stavil slovensko poezijo na 

evropski vrh. (Vitja Gričar, 7. d) 

In še nekaj verzov: 

Človek 

Človek je lahko dober ali hudoben. 
Človek je lahko bister ali pa neumen. 
Človek ni žival, temveč razumno bitje! (?) 
Človek je tisti, ki odloča o prihodnosti. 
Človek je tisti, ki gradi in uničuje svet; 
saj je vendar razumno bitje! 

Daniela Švajger. 7. b 

V tej številki so s pisnimi 
prispevki, grafikami in ugan
kami sodelovali še: učenci 2. 
b, Monika Badovinac, Jurij 
Dreo, Asima Abazovič, Na
taša Špan, Klavdija Bizjak, 
Barbara Pungerčič, Tanja 
Geršak, Katja Femec, Ingrid 
Savnik, Tomaž Vanič, Matija 
Iskra, Alenka Kužner, Boš
tjan Špiler, Dejan Grabnar, 
Janja Dobrave, Sonja Siko-
šek, Vesna Lapuh, Damjana 
Jazbec, Mitja Haler, Natalija 
Geršak in Tjaša Pečnik. 

V Kranjsko Goro, 
na Vršič, 
na nosu očala, 
da ja ne vidi nič, 
na glavi kapo, 
da sonce ne sije, 
da ga slučajno 
vročina ne ubije. 

Iz kronike ekskurzije 8. razreda 

Plesni studio 
Krško 

vpisuje 
v plesni vrtec, začetni in na
daljevalni plesni tečaj za 
mladino in odrasle ter v tečaj 
akrobatskega ročk 'n' rolla. 
ki bo v sodelovanju s plesno 
šolo Kazina. Prijavite se lah
ko v prostorih plesnega stu
dia (v Domu mladih) ali na 
tel. št. 32-795. Tečaj se bo 
začel, ko bo dovolj prijav. 

Dnevi kulturne dejavnosti na OŠ Leskovec 
V času med 9. in 12. fe

bruarjem je na OŠ Leskovec po
tekal projekt "kulturni teden". 
Učenci so izdelovali oddelčna 
glasila. Priprave na projekt so 
stekle že dosti prej, učenci so si 
razdelili naloge, naredili načrt in 
začeli zbirati prispevke. De lo so 
spremljali njihovi razredniki in 
učitelji slavisti. 

V tednu ob kulturnem prazni
ku pa so glasila dobila dokončno 
podobo. Vsak dan so učenci dve 
šolski uri svoje zamisli spravljali 
na papir, ilustrirali, urejali, lek
torirali, najboljše pa izbrali in 
zvezali. V petek, 12. februarja, 
so svoja glasila predstavili sošol
cem. Predstavili so posamezne 
rubrike, prebrali nekaj prispev
kov in povedali, kako je delo 
potekalo. Rezultati so raznoliki. 
Vsako glasilo je svet zase, razkri
va interese in ideje posameznih 
oddelčnih skupnosti. Tako so 
učenci osmih razredov pisali o 
ljubezni, norih letih in svojih 
problemih, učenci nižjih razre
dov pa o svojih družinah, živalih, 
ki jih imajo radi... V nobenem 

glasilu ni manjkalo intervjujev, 
anket, različnih glasbenih le
stvic, križank, ugank, športnih 
rubrik... Nekateri so se lotili tudi 
ekoloških tem, problema mamil 
med mladimi.. . 

Glasila učencev razredne 
stopnje so tudi oblikovno zelo 
zanimiva. Med njimi najdemo 
klovna, zlato ribico, klobuk, hi
ško, nekaj pa j e tudi stenskih 
glasil. To raznovrstno bero glasil 
si bo mogoče ogledati na razstavi 
17. marca, ko bo leskovško šolo 
obiskal Tone Pavček in predsta
vil svojo najnovejšo zbirko pesmi 
za otroke. 

Povedati moram, da so učenci 
v glavnem radi delali in da jim 
je bilo delo zanimivo. Nekaj se 
jih je odločilo, da bodo ob posa
meznih priložnostih glasila še 
pripravili. Med vsem tem doga
janjem na naši šoli pa se je še 
zlasti izkazal 4 . a razred. Pod 
mentorstvom razredničarke 
Anice Miler-Antolič so pripravi
li dramatizacijo Povodnega mo
ža. Menim, da je pohvalno t o , 
da so bili vključeni prav vsi učen

ci v oddelku. V četrtek, 18. fe
bruarja 1993, so naši učenci, ki 
obiskujejo krško glasbeno šolo, 
pripravili lasten program in z 
njim popestrili naše kulturne de
javnosti, ki pa s tem še niso kon
čane, saj si bodo učenci ogledali 
še gledališko predstavo. 

Prav j e , da kultura ni nekaj, 
kar je skoncentrirano samo na 
eno obdobje v letu, ampak naj 
se odvija vseskozi in postane del 
nas, del našega življenja in naša 
osnovna potreba. 

Marija Simončič 
• 

Moje zbiranje 
znamk 

N ekega dne me je moj pri
jatelj, ki zbira znamke, prosil, 
naj pogledam, ali imam kaj pi
sem, ki bi utegnila imeti zanimi
ve znamke. 

Rekel sem mu, da bom pogle
dal in to sem tudi storil, vendar 
nisem nič našel. Čisto naključno 
sem o tem povprašal svojo teto, 
toda nisem vedel, da tudi ona 

zbira znamke. Ponudila je, da 
mi pokaže svojo zbirko. Imela 
je ogromno polnih albumov in 
gledala sva jih dolgo časa. Pove
dala mi je tudi, da jih zbira že 
od osnovne šole. Njena zbirka 
me je tako navdušila, da sem se 
takoj odločil za to. Zaradi tega 
se je zelo razveselila in me veliko 
poučila o znamkah. Imela je ve
liko enakih znamk in mi jih je 
odstopila. Od tedaj sem budno 
pazil na vsako pismo in kartico, 
ki je prišla k nam. Nekaj mi jih 
je dal tudi moj prijatelj, ki jih ni 
zbiral, in je imel veliko pisem iz 
tujine. Nekega dne sem pregle
doval Salomonov oglasnik in 
opazil oglas ljubljanske filiale. 
Naslednji dan sem se skušal do
govoriti, naj mi pošljejo znamke 
iz kraljevine Jugoslavije in stare 
Nemčije. 

Odgovorili so mi zelo nezaup
ljivo, češ, naj pridem ponje. Bil 
sem ves razočaran, mama ni ho
tela klicati namesto mene in mi 
je svetovala, naj poskusim na
slednji dan. To sem tudi storil. 
Po telefonu sem slišal glas druge-

LAZNA LJUBEZEN 

Verjela sem v življenje s tabo, 
verjela sem v tvojo ljubezen do mene, 
verjela sem v srečo, ki si mi jo podaril. 
A vse to je bila samo laž! 

Lažno življenje, 
lažna ljubezen, 

lažna sreča. 

Verjela sem v laži, same laži! 
Nisem videla tvoje hinavščine, ko si me 

poljubil, 
videla in čutila sem samo poljub. 

Verjela sem, da je iz srca. 
Oh, verjela sem v laži, same laži! 

ga človeka in ta mi je željo takoj 
izpolnil. Čez nekaj dni je pismo-
noša že prinesel zavitek, poln 
znamk, pa še poceni so bile. Po 
tem dogodku se je moja volja do 
zbiranja znamk še povečala. Ker 
znamk nisem imel kam spravlja
ti, sem si zaželel album. 

Vedno, ko gremo v drugo 
državo, zavijem v najbližjo pošto 
in pogledam po znamkah. Zelo 
pa sem bil vesel letošnjega boži-

KJE SE OLIKA 
POTIKA? 

Kje se olika potika? 
Pri otrocih se vedno spotika 
in če so zraven odrasli ljudje, 
gorje, gorje, če so zraven odrasli ljudje. 

Da, če so zraven odrasli ljudje, 
se olika le pri njih potika, 
a ubogi smo mi otroci vsi, 
ker olike pri nas ni. 

Le da oliko enkrat ulovimo, 
le da to packo nekoč v pest dobimo. 
Potem bi tudi otroci olikani bili. 
Za zdaj pa se olika le pri odraslih potika. 

Vaaja Soani, 4. t 
Oš Lokom 

ča, ko mi je Božiček prinesel pet
sto znamk v paketu. D o sedaj 
sem že zbral 1188 znamk. Vpisal 
sem se tudi v klub filatelistov v 
Krškem, kjer se zbiramo vsako 
prvo in tretjo nedeljo v mesecu. 
Zbiranje znamk mi predstavlja 
veselje in imam namen še naprej 
zbirati in čim več poučnega zve
deti o njih. 

Veljko t)apič, 6. a 
OŠ Leskovec 

Program Gasilskega društva Krško 

Strokovna dejavnost in javne prireditve 

v r a s i l s k o društvo Krško j e na svojem občnem zboru sprejelo 
program dela za leto 1993. Kot najpomembnejše smo si zadali naloge 
na področju operativne dejavnosti. Operativne enote morajo biti 
vedno pripravljene sprejeti tudi najzahtevnejše naloge. Hkrati pa 
morajo imeti vso svojo tehniko v brezhibnem stanju. Te načelne 
obveze na področju operative smo opredelili v konkretnem akcij
skem programu, ki zajema: 

1. usposabljanje članov opera
tivne enote po lastnem progra
mu in po programu za civilno 
zaščito. Obenem bo usposablja
nje potekalo tudi v okviru pro
grama Poklicne gasilske enote za 
še tesnejše sodelovanje v prime
rih morebitnih večjih katastrof; 

2 . redno vzdrževanje vse teh
nike in orodja. Nabavili bomo 
še nekaj prepotrebne opreme. V 
spomladanskih mesecih bomo 
usposobili lado karavan za hitre 
intervencije, avtocisterno z 
zmogljivostjo 5.700 litrov pa 
bomo posodobili do poletja. 

Društvo bo tako imelo na voljo 
pet vozil z ustreznimi posadkami 
za izvajanje vseh akcij zaščite in 
reševanja na svojem in tudi na 
širšem območju; 

3 . nadaljevanje organiziranja 
vaj samostojno, s sodelovanjem 
društev v sektorju in s sodelova
njem Poklicne gasilske enote; 

4. usposabljanje članov opera
tive po posebnem programu na 
Pijavškem; 

5. vključevanje v izbraževanje 

in usposabljanje v okviru progra
ma Občinske gasilske zveze. D o 
ločeni so že tudi člani, zadolženi 
za posamezne izobraževalne 
oblike; 

6. sodelovanje na tekmovanjih 
operativnih desetin od pionir
skih, ženskih do članskih v okvi
ru sektorja. Občinske gasilske 
zveze in tudi širše. 

O b tej osnovni dejavnosti pa 
bo društvo razvijalo tudi kultur
no, športno in zabavno dejav
nost. Novi prostori omogočajo 
številne oblike delovanja,1 Leto
šnji program se je začel s prosla
vo ob slovenskem kulturnem 
prazniku. V nadaljevanju pa so 
ali še bodo sledile naslednje pri
reditve: 
• 13. 2 . je bi lo društveno tek

movanje m e d člani v p ikadu. 
• 2 1 . 2 . je bila družabna prire
ditev - maškarada, odprta za 
vse ob i skovalce . 
• 27. 2. bo društveno posamič
no tekmovanje v namiznem te
nisu, ki postaja že tradicional
no. 
• 13. 3 . bo meddruš tveno 
ek ipno tekmovanje v m a l e m 

•^nogometu za vse gasilske dru
štvene ek ipe v občini . 

• 10. 4. b o m o na n o v o uvedli 
namiznoten i ško t ekmovanje 
posamezn ikov iz vseh društev 
v občini . Tudi to naj bi posta lo 
tradicionalno. 
• 22. 5. bo že drugič meddru
štveno tekmovanje v malem 
nogometu za vse gasilske dru
štvene ekipe v ..občini. 

• 17. 6. bo start kolesarjev po 
poti med glavnimi mesti sosed
nih držav kot nadaljevanje lan
ske poti okoli Slovenije. 

V drugi polovici julija bo 
spust po Savi z raznimi plovili 
pod geslom: "Za čisto Savo". 
Tudi ta prireditev postaja že 
tradicionalna. 

Za jesenski del prireditev še 
ni izdelan podroben terminski 
koledar. Gotovo pa bo vsak 
mesec vsaj po ena prireditev 
širšega pomena. Ob vseh teh 
prireditvah pa bo društvo sle
dilo trenutnim potrebam in se 
vključevalo v akcije in priredi
tve, ki jih bodo organizirali 
OGZ in drugi. 

s. S. 
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Pokal za mlade plesalce Zavarovalnica Triglav - Enota 
Krško je prevzela pokrovitelj
stvo nad pionirskim športnim 
plesnim parom Sebastjan Vo-
dlan-Vraška Klakočar. Zavaro- Naloge za tokrat: 
valnica bo pokrivala stroške nju
nega šolanja, startnin na tekmo
vanjih ipd. Poleg tega je prispe
vala finančna sredstva za koreo
grafijo perspektivne plesalke v 
stepu Vesne Vučanjk. Društvo 
in njegovi plesalci so hvaležni 
vodstvu in vsem zaposlenim v za
varovalnici, saj take pomoči v 
današnjem času ni lahko dobiti. 
Na sliki: pogodbo o pokrovitelj
stvu sta ta mesec podpisala di
rektor Zavarovalnice Triglav -
Krško Zoran Šoln (na levi) in 
strokovni vodja Društva za ple
sno dejavnost Dušan Vodlan. 

Krško Društvo za plesno de
javnost seje 13. februarja v Men
gšu udeležilo turnirja v show 
danceu za pokal Plesnega centra 
Fredi Ljubljana. Tekmovalo je 
okoli 200 plesalcev vseh katego
rij iz 9 plesnih šol in klubov iz 
Slovenije. Plesalci in skupina Di-
Vi's Formation iz Krškega so na
stopili v pionirski in mladinski 
konkurenci. Najboljši rezultat je 
dosegla prva plesna skupina med 
pionirji in osvojila 1. mesto oz. 
pokal PC Fredi. Druga skupina 
je osvojila 3. mesto. Med posa

mičnimi uvrstitvami je v tej kate
goriji najboljše 5. mesto Josipe 
Fink in nato 7. mesto Sebastjana 
Vodlana. V mladinski kategoriji 
je plesna skupina dosegla 4. me
sto, Simona Radkovič je bila v 
disco plesih sedma. Na fotogra
fiji: prva plesna skupina z zaslu
ženim pokalom. V zadnji vrsti 
(pd leve): Maša, Alja, Maja in 
še ena Maja, v drugi vrsti: Sara, 
Teja, Saša, Andreja, Anja, Ma
teja, na kolenih: Adrijana, Da
mjana, Mojca, Anja, spredaj: 
Matjaž in Sebastjan. 

Nogometna tekma v snežni plohi: 
Svoboda - Inker 0 : 5 
( 0 : 2 ) 

N a brežiškem nogomet
nem igrišču je pred skromnim 
številom gledalcev in pod obi
ljem sneženih krp domača Svo
boda izgubila prijateljsko tekmo 
z gostujočim Inkerjem. V prvih 
dvajsetih minutah so bili dmači 
igralci povsem enakovreden nas
protnik, ustvarili so si celo eno 
dobro priložnost za strel, ki pa 
je niso izkoristili. V nadaljevanju 
pa so bili igralci Inkerja premoč
ni, da bi jim gostitelji lahko bili 
kos. Kljub temu domačini niso 
pustili slabega vtisa. Pri Svobodi 
je bil najbolj opazen vratar An-

čič, ki je prišel v ta klub iz brčke-
ga Jedinstva, pri gostih pa se je 
izkazal Antolič. (kiv) 

MALI OGLASI 

- skupščinske delegatske informacije 
CKŽ 23, Krško 

Kupon za brezplačen mali oglas 
Naročam objavo malega oglasa (15 besed) v Našem glasu. 

Popolno besedilo oglasa je naslednje: 

Podatki o naročniku, brez katerih oglasa ne bomo objavili: 

Ime, priimek: . 

Naslov: . 

Telefon: 

Kraj, datum: 

(Lastnoročni podpis) 

Prodam enoosno traktorsko 
prikolico in 2 m2 hrastovih desk. 
Cena po dogovoru. Volk Ivan, 
Krška vas 27. 
LADO RIVO 1300,1.11/89, pre
voženih 38.000 km, ugodno pro
dam. Informacije: (0608)33-314. 
ZBIRAM in odkupujem stare ko
vance, predmete, ure, slike, raz
glednice, knjige. Marko, tel.: 
(0608) 67-333. 
ROTACIJSKI plug za ILEX-
COMBI Gorenje in vlečno kljuko 
za zastavo 128 ali 101 prodam 
po polovični ceni. Franc Žitnik, 
Stari Grad, te.: 77-102. 
ŠTEDILNIK Gorenje, kombini
ran, še nerabljen, prodam za 
44.000 SIT. Darko Majcen, Sev
nica, tel.: (0608) 81-170. 
PLINSKO peč za ogrevanje pro
storov prodam za 2.000 SIT. 
Darko Majcen, Sevnica, tel.: 
(0608) 81-170. 
SMUČI, komplet (Elan 180 cm), 
vezi Tvrolia, štoparje in pancerje 
Alpina (42^13) prodam za 6.000 
SIT. Darko Majcen, Sevnica, tel.: 
(0608)81-170. 
ZASTAVO 850, I. 1980, registri
rano do 13. 1. '94, prodam. 
Franci Knafelj, Ardro 20, Raka. 
KOLO Rog šport, moško, in 
otroško kolo Rog (5-10 let) po
ceni prodam. Informacije na tel. 
(0608) 31-954. 

ELEKTRIKAR, elektrotehnik 
pripravnik, išče delo. Tel.: (0608) 
68-148. 

a) Beli na potezi zmaga 
Beli: Kel. ThS. Tf4 
Črni : Ke3. Ta8 

c) Študija - beli na potezi zmaga 
Beli: Kh7. Se2. hS 
Črni: Kd2. a-l. g6 

Rešitve iz prejšnje 
številke: 
a) l.gfh* 
b) 1. Td6 Kd6. 2. De6(l.... Kf6, 
2. Te6 #) 
c) Beli zmaga, če pride s kra
ljem v opozicijo ali če pripravi 
kralja na polje a8 I.Kg6 (Ka8. 
2.C.1+A). (Kh8. 2.C.1+/-). (b7. 
2. Kf7 in beli doseže opozicijo). 
Ka6. 2.Kg7 Ka7. 3.Kg8 Ka8. 
4x5 dc5. S.eS c4. 6.e6 rt. 6.e7 
c2. 7.eSD+ +/•) 

Rešitve pošljite na na
slov: Marjan Božič. Cesta 4. 
julija 40. 68270 Krško. 

b) Mat v dveh potezah 
Beli : Kgl. Dc6. ScS. a3 
Črni: Ka5. Lc4. Sd6 

Ekipa Krškega osvojila odlično 3. mesto 
na državnem prvenstvu 

V Črnomlju je bilo 20. in 21. 2. 1993 drugo državno prvenstvo ekip za starejše dečke. Sodelovalo 
je 11 ekip, tempo igranja je bil pol ure na igralca, igrali pa so po Bergerjevemu sistemu. Ekipo so 
sestavljali 4 igralci in rezerva. Zmagovalec je ekipa Loga iz Dragomerja, na drugem mestu pa je bila 
ekipa Ptuja. Ti dve ekipi sta bili favorizirani že tudi pred pričetkom tekmovanja, saj so njihovi igralci 
že zdaj aktivni v članski konkurenci, kjer dosegajo tudi dobre rezultate. 

Kot sem že omenil, je na izvrstnem tretjem mestu pristala ekipa Krškega in tako izboljšala tudi 
najboljšo uvrstitev na državnih prvenstvih doslej, to je 4. mesto. S prvouvrščenima ekipa so se enako
vredno borili, vendar jim manjka turnirskih izkušenj, kar je za naskok na prvo mesto tudi odločilo. 
Ekipo Krškega so sestavljali naslednji učenci: 1. (deska) Robi Volčanšek, 2. Želimir Pavlovič, 3. Miško 
Sebanc, 4. Mario Čelan, rezerva je bil Robi Pangrič. Potrebno je pohvaliti celotno ekipo za odlično 
igro. V posebnem točkovanju za posameznike pa je bil nagrajen tudi Miško Sebanc. ki je bil drugi 
igralec na tretji deski. Ne smemo pozabiti, da njihov uspeh ni bil naključen, ampak da je k temu v 
veliki meri prispevalo tudi delo strokovnega vodstva, in sicer M. Božiča in Z. Meštroviča. prav tako 
pa tudi predsednik ŠK Krško T. Žnideršič pri organizacijskih dejavnostih. . 

Vrstni red: 1. Log-Dragomer (18), 2. Ptuj (16), 3. Krško (13), 4. Murska Sobota (10), 5. Ledina 
Ljubljana (10) . . . Boštjan tolarič 

CVIČEK, kvaliteten, prodam po 
samo 70 SIT/liter. Tel.: (0608) 
34-693. 
AKACIJEVE stebre za vinograd 
in metrska drva prodam. Franci 
Knafelj, Ardro 20, Raka. 
KONJA, športnega, ujahanega, 
starega 4 leta, prodam. Cena po 
dogovoru. Janko Šepetavc, 
Gregovce 22, Bizeljsko. 
KASAČA, leto dni starega, iz
rednih staršev (Proud Lindy -
Palmira), prodam. Cena po do
govoru. Janko Šepetavc, Gre
govce 22, Bizeljsko. 
NJIVO, 26 arov, na Belem Bregu 
pri Leskovcu prodam. Alojz Vr-
hovšek, Gozdna pot 16, Lesko-
vec, tel.: (0608) 33-726. 
HIŠO na Kvedrovi 1 v Sevnici 
prodam. Niko Fric, (0608) 81-
340. 

HIŠO s poslovnimi prostori v 
Krškem, možnost za obrtnike in 
podjetnike, prodam. Ivana Lek-
še, Šutna 8, Brestanica, tel.: 
(0608) 79-517. 
PROSTORE, primerne za skla
dišče ali obrt (200 kvadratov in 
še 160 kvadratov nadkritih, odp
rtih) v okolici Krškega (5 km) od
dam v najem. Voda in elektrika 
(380 V) v objektu, možnost tele
fona, lahko tudi delitev prosto
rov na dva manjša interesenta. 
Naslov pri upravnem organu SO 
Krško, referat za pospeševanje 
razvoja drobnega gospodar
stva. Telefon: (0608) 22-771 
(Marija Krušič). 

RIBOGOJNICA Hribar v Pod-
bočju daje v najem proizvodni 
objekt za vzgojo rib z vso dodat
no opremo. Alojz Hribar, Pod-
bočje 36, 68312 Podbočje. 

HLADILNE naprave vseh vrst 
(zamrzovalne omare in skrinje, 
hladilnike, hladilne pulte in vitri
ne...) izven garancijskega roka 
vzdržujem, popravljam, servisi
ram hitro, učinkovito in po zmer
ni ceni. Anton Lapuh, Spodnji 
Stari Grad 65, Krško, tel.: (0608) 
31 -126 (najbolje zjutraj do 9. ure 
in popoldne po 16. uri). 

ELECTRA d.o.o. Krško, CK2 45, 
trgovina z elektromaterialom, 
nudi elektromaterial po zelo niz
kih cenah. Prepričajte se. 

RAZGLEDNICE, pisma in dopi
snice, stare, poslane do leta 
1945, tudi cele zbirke, odkupu
jem. Tel.: (0608)63-111. 

PRAŠIČE, težke med 120 in 140 
kg, prodam po ugodni ceni. 
Franc Katic, Mrtvice 5, tel.: 
(0608) 32-549. 

ENOSOBNO komfortno stano
vanje v Ljubljani, s telefonom, 
na zelo lepi lokaciji, prodam 
samo za gotovino. Dragica 
Srpčič, Veliki Dol 38, 68282 Ko
privnica. 

KUPIM kombiniran otroški vozi
ček. Informacije na tel.: (0608) 
21-110, interna 531. 

STE dostavili podatke o izplačilu 
osebnih prejemkov na SDK di
sketi? Nudimo vam računalniški 
program, ki iz podatkov, ki so 
ostali v vašem računalniku, na
redi izpis za posameznega de
lavca za davčno napoved. Za 
ceno 2.000 SIT vam ga pošljemo 
po povzetju. Naročila po povze
tju, tel. (0608) 31-627, Jordan. 

RDEČE vino prodam. Cena in 
količina po dogovoru. Informaci
je na tel.: (0608) 33-533. 
GUME Sava Exact 155 x 13, štiri 
nove, prodam. Informacije na 
tel.: (0608) 21 -110, interna 563. 
BETONSKE stebre za vinograd 
(100 kosov) ugodno prodam. In
formacije na tel.: (0608) 21-110, 
interna 207. 
KUPIM kombiniran otroški var
nostni sedež za v avto. Informa
cije na tel. (0608)21-110, interna 
536. 

PREKLIC 
Ban Jože, Zdole 58, 

Krško, PREKLICUJEM iz
gubljeno potrdilo o opravlje
nem strokovnem izpitu za 
predmetnega učitelja fizike 
in matematike, izdanega na 
Republiškem komiteju za 
vzgojo in izobraževanje dne 
9. 6. 1975 pod številko 611/ 
75. 
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Program turističnih in 
kulturnih prireditev 

v občini Sevnica za leto 
1993 

PRIREDITEV 

Dan vinogradnikov 

Dan vinogradnikov, 
kulinarična razstava 
Tradicionalni prvo
majski planinski po
hod na Lisco 
Gorski tek na Lisco-
kriterij za evropsko 
prvenstvo 

ORGANIZATOR 

Društvo 
vinogradnikov 
Aktiv kmečkih 
žena 
PD Lisca 
Sevnica 

KS Boštanj 

SEVNIŠKO POLETJE SO Sevnica 
igral bo priznani 
slovenski ansambel 
za mladino 
SEVNIŠKO POLETJE Aktiv kmečkih 
kulinarična razstava žena 
SEVNIŠKO POLETJE GD Sevnica 
igral bo priznani 
narodno-zabavni 
ansambel 
SEVNIŠKO POLETJE Aktiv kmečkih 
kulinarična razstava 
Srečanje gasilskih 
pihalnih orkestrov 
Slovenije 

žena 
GD Sevnica 

SEVNIŠKO POLETJE Aktiv krneč. 
kulinarična razstava žena 
Srečanje harmonikarjev PDinGD 
izbirno tekmovanje 
za zlato harmoniko 
Ljubečne 

Studenec in 
ZKO Sevnica 

Srečanje harmonikarjev Aktiv kmečkih 
kulinarična razstava 
Poletne prireditvena 
sevniškem grajskem 
dvorišču 
Zabavne prireditve 
na sevniškem bazenu 
Državna razstava koz 
in izdelkov iz kozjega 
mleka 
TRIATLON Lisca 
Sevnica 
Mednarodna gorska 
cestna hitrostna 
dirka Sevnica '93 
Kmečki praznik 
v Tržišču 

Poletne prireditve 
na sevniškem 
grajskem dvorišču 
Zabavne prireditve 
na sevniškem bazenu 
Srečanje harmonik. 
kulinarična razstava 
Poletne prireditve 
na sevniškem 
grajskem dvorišču 
Zabavne prireditve 
na sevniškem bazenu 
Vesela otroška 
prireditev -
Vrtiljak 
Gorski tek na vrh 

Tradicionalno 
jesensko srečanje 
v Tržišču 
Tradicionalno 
jesensko srečanje 
v Tržišču - kuli
narična razstava 
Miklavžev sejem 
v Sevnici 
Tradicionalni letni 
koncert sevniškega 
pihalnega orkestra 
Veselo pričakovanje 
dedka Mraza 

žena 
ZKO Sevnica 

Gostinsko 
podjetje Sevn. 
Društvo 
rejcev 
koz 
Športna zveza 
Sevnica 
Koordinac. odb. 
in podjetje 

KRAJ 

Boštanj 

Boštanj 

Krakovo-
Lisca 

Orehovo-
Lisca 

Sevnica -
Glavni trg 

Sevnica 

Sevnica -
Glavni trg 

Sevnica 

Sevnica 
Glavni trg 

Sevnica 

Sevnica 

Sevnica 

Grad 
Sevnica 

bazen 
Sevnica 
pri 
Osovnikarju 

bazen 

Impoljca -
Studenec 

AVTO TOP RACING 
Aktiv kmečkih 
žena in 
KS Tržišče 
ZKO Sevnica 

Gost. podj. 
Sevnica 
Aktiv kmečkih 
žena 
ZKO Sevnica 

Gost. podj. 
Sevnica 
W Z Ciciban, 
TD Sevnica, 
ZKO Sevnica 
KS Boštanj 

TD Sevnica 
KS Tržišče 
ZKO Sevnica 
Aktiv kmečkih 
žena 

DKŠD 
Florjanska 
ZKO Sevnica 

ZKO Sevnica, 
TD Sevnica, 
odbor za izvedbo 

Tržišče 

Grad Sevnica 

bazen 
Sevnica 
Zabukovje 

grad Sevnica 

bazen Sevnica 

VVZ Ciciban 
Sevnica 

Boštanj 
-vrh 

Tržišče 

Tržišče 

Sevnica -
Glavni trg 
Kulturna 
dvorana 
GD Sevnica 
Sevnica 

ČAS 

marec 93 

marec 93 

1. maj 93 

1. maj 93 

18.6.93 

18.6.93 

19.6.93 

19.6.93 

20.6.93 

20.6.93 

junij 93 

junij 93 

junij 93 

junij 93 

25.-27.6.93 

17.7.93 

julij 93 

julij 93 

julij 93 

julij 93 
, 

avgust 93 

avgust 93 

avgust 93 

sept.93 

25.9.93 

oktob.93 

oktob.93 

dec. 93 

dec.93 

dec. 93 

Izvršni svet Skupščine občine Krško 
na podlagi 4. člena Pravilnika 

o oddaji poslovnih prostorov (Ur. I. RS, št. 26/91) 
in sklepa z dne 22.02.1993 objavlja 

J A V N I N A T E Č A J 
Z ZBIRANJEM PONUDB ZA NAJEM 

POSLOVNIH PROSTOROV 
I. Predmet najema je poslovni objekt v Podbočju (bivša osnovna 

šola) na pare. št. 178, 635/3, k.o. Podbočje. 
Struktura objekta: 
a) klet v izmeri 77,33 m2 
b) pritličje s štirimi poslovnimi prostori v skupni izmeri 271,30 m2 
c) nadstropje s štirimi poslovnimi prostori v skupni izmeri 260,59 

m2 
Skupna izmera poslovnega objekta znaša 587,44 m2. 
V objektu je naslednja oprema: 
a) centralno ogrevanje s kurilnico na olje 
b) kompresorska naprava z razvodom 
c) dvigalo 
d) telefonska linija 
II. Izhodiščna mesečna najemnina za poslovni prostor je 3 DEM 

za m2, plačljiva v tolarski protivrednosti po srednjem tečaju Banke 
Slovenije na dan plačila, določenega v najemni pogodbi. 

III. Poslovni objekt je na demografsko ogroženem območju in 
je namenjen opravljanju proizvodne dejavnosti. 

V ponudbi za najem je potrebno navesti: 
- dejavnost s programom, 
- višino mesečne najemnine za m2 poslovnega prostora, ki pa ne 
more biti manjša od izhodiščne najemnine. 

Prednost pri izbiri bo imel tisti ponudnik, ki bo opravljal deficitarno 
dejavnost, ki bo zaposlovala čim večje število delavcev in pri tem 
čim več bivših delavcev TKG, ter dejavnost, ki bo ekološko bolj 
sprejemljiva. 

IV. Kot ponudniki lahko sodelujejo pravne osebe, ki imajo sedež 
na območju R Slovenije, in fizične osebe, ki so državljani R Slovenije. 

V. Najemna pogodba se sklepa za nedoločen čas. 
VI. Ponudbe z dokumentacijo morajo biti poslane s priporočeno 

pošiljko v zapečateni ovojnici z oznako "JAVNI RAZPIS - NE OD
PIRAJ". 

Veljavne prijave bodo tiste, ki bodo priporočeno poslane najka
sneje 15. dan od dneva objave. 

Naslovijo se na Skupščino občine Krško - Sekretariat za gospo
darsko infrastrukturo, CK2 14. 

VII. Ponudnik je dolžan plačati varščino v višini treh izhodiščnih 
mesečnih najemnin na žiro račun št. 51600-630-13016, SO Krško, 
in potrdilo o plačilu priložiti ponudbi. 

Uspelemu ponudniku oz. ponudnikom se varščina poračuna s 
trimesečno najemnino, neuspelemu pa se vrne brezobrestno najka
sneje v 15 dneh po izbiri najugodnejšega ponudnika. 

VIII. Podrobnejše napotke in informacije lahko interesenti dobijo 
na Sekretariatu za gospodarsko infrastrukturo pri Matjažu Pircu, 
tel. 22-771. 

IX. Izbrani ponudnik oz. ponudniki so dolžni v roku, določenem 
s sklepom izvršnega sveta, skleniti najemno pogodbo, drugače se 
šteje, da so od pogodbe odstopili in se varščina ne vrne. 

X. Ponudniki bodo o izbiri najemnika obveščeni v 15 dneh po 
odpiranju ponudb. 

Predsednik IS: 
dipl. ing. Herman Kunej 

Planinsko društvo 
"Bohor" Senovo 

prireja 

Tradicionalni 

Planinski 
ples 

v soboto, 6. marca 1993 
ob 20. uri 

v Domu XIV. divizije 
na Senovem 

Zabaval vas bo 
priznani ansambel 

"Štajerskih 7". 

Prodaja vstopnic 
po 600 SIT: vsak dan 

med 17. in 18. uro 
na blagajni Doma 

XIV. divizije na Senovem. 

Pričakujemo vas 
s šaljivimi igrami 

in bogatim srečelovom. 

Vsaj enkrat v letu 
razveselite svojo izbranko. 

Povabite jo na 
planinski ples! 

V organizaciji Društva 
radiestezistov iz Ljubljane 

bo v prostorih Obrtnega doma 
v Krškem, CKŽ 67, 

OSNOVNI -
ZAČETNI TEČAJ 

IZ RADIESTEZIJE 

Tečaj bo v petek, 26. fe
bruarja od 16. do 20. ure, in 
v soboto, 27. februarja od 9. 
do 13. ure. 

Namenjen je vsem, ki jih 
zanima področje radiestezi-
je. Tečajniki bodo seznanje
ni z uporabo viška, rašelj, 
L-anten, biotenzorja ter z 
načini detekcije nevarnih 
žarčenj v stanovanju, dolo
čanja pravilne lege postelj, 
ugotavljanja bolezni, iskanja 
pogrešanih oseb itd. 

Tečaja se lahko udeleži 
vsakdo in je namenjen za ce
lotno območje Posavja in 
Dolenjske. Stroške v višini. 
2.000 SIT bodo tečajniki po-l 
ravnali uro pred pričetkom1' 
tečaja. 

Informacije dobite na tel. 
0608 21-325, int. 13, vsak de-
lovnik od 7. do 15. ure. 

Izvršni svet Skupščine občine Krško na podlagi 4. člena 
Pravilnika o oddaji poslovnih prostorov 

(Ur. I. RS, št. 26/91 in 13/92) objavlja 

JAVNI NATEČAJ 
ZA ODDAJO POSLOVNIH PROSTOROV 

V NAJEM 
I. PREDMET NAJEMA 

Predmet najema sta lokala v poslovno-stanovanjskem objektu 
Cesta krških žrtev št. 23 v Krškem - Križmanova hiša: 

Struktura lokala Izhodiščna cena 
najemnine v 

SIT/mes DEM/mes 

LOKALŠT.7 47,20m2 27.100,00 437,00 
(v pritličju objekta) 
1. delovni prostor 38,30 m2 

2. vetrolov 3,90 m2 

3. sanitarije 5,10 m2 

LOKALŠT.10 20,70m2 11.717,00 189,00 
(v mansardi objekta) 
1. delovni prostor 15,50 m2 

2. predprostor3,35m2 

3. sanitarije 1,85 m2 

II. NAMEMBNOST POSLOVNIH PROSTOROV 
Lokala sta namenjena storitveni in poslovni dejavnosti, izključena 

pa je možnost opravljanja storitvenih dejavnosti, ki vpivajo na okolje 
(hrup, smrad, vibracije ipd.). 
III. TRAJANJE NAJEMA 

Najemna pogodba bo sklenjena za nedoločen čas. 
IV. VARŠČINA 

Licitanti so dolžni položiti na žiro račun Skupščine občine Krško, 
št. 51600-630-13016, varščino v višini treh izklicnih najemnin za 
lokal, katerega najem bodo licitirali. Varščina se uspešnim licitantom 
vračuna v najemnino, neuspešnim pa vrne v osmih dneh po licitaciji. 
Licitantom, ki zamudijo pričetek licitacije, varščina zapade. 

V. ČAS IN KRAJ JAVNE LICITACIJE 
Licitacija bo v ponedeljek, 15. marca ob 12. uri v sejni sobi D 

Skupščine občine Krško. 
VI.INFORMACIJE 

Podrobnejše napotke in informacije lahko interesenti dobijo na 
Sekretariatu za gospodarsko infrastrukturo občine Krško, Cesta 
Krških žrtev št. 14 oziroma po telefonu 0608 22-771. 
VII. DRUGI POGOJI 

Zainteresirani licitanti so dolžni pismeno napovedati udeležbo na 
licitaciji najmanj tri dni pred njenim pričetkom, v napovedi navesti, 
za kakšen namen želijo uporabljati poslovni prostor, in priložiti obr
tno dovoljenje ali dokazila, da pogoje zanj izpolnjujejo, oziroma 
overjen izpisek iz sodnega registra. Brez navedene napovedi in 
prilog udeležba na licitaciji ni mogoča. 

Zastopniki oziroma pooblaščenci morajo pred pričetkom licitacije 
predložiti overjeno pooblastilo za zastopanje. 

Prednost pri licitaciji bodo imeli naslednji licitanti: 
1. kdor bo ponudil najvišjo mesečno najemnino, s tem da je v 

enem licitacijskem krogu možen najmanjši dvig za 620 SIT oz. 10 
DEM; 

2. kdor bo ponudil največji znesek najemnine kot predplačilo, s 
tem da ponudi najmanj triletno predplačilo. Element triletnega pred
plačila je ekvivalent dviga najemnine v licitacijskem krogu za 60 
DEM s prednostjo. V vsakem naslednjem krogu pa se lahko dvigne 
enoletno predplačilo z ekvivalentom dviga najemnine za 20 DEM s 
prednostjo. 

V primeru predplačila prizna občina Krško najemniku prenomina-
cijo tolarskega zneska v DEM, ki ga obrestuje po 8,5-odstotni 
obrestni meri; glavnica se zmanjšuje za znesek mesečne najemnine, 
nominirane v DEM, vse do končnega poračuna predplačila z obres
tmi za najemnino lokala. Nato nastopi za najemnika redna mesečna 
obveznost poravnavanja najemnine. 

Vsa razmerja med tolarjem in DEM, ki izhajajo iz tega razpisa, 
se oblikujejo na podlagi srednjega tečaja Banke Slovenije. Na dan 
priprave razpisa je bila veljavna tečajnica št. 36 z dne 22. 2. 1993. 
Tolarske izklicne cene se na dan licitacije oblikujejo na podlagi 
tistega dne veljavne tečajnice. 

1^ Herman Kunej, dipl. ing., 
predsednik IS 

Mercator-Agrokombinat Krško 
Poslovalnica 13 - Stari Grad 

UGODNA PONUDBA 
Na zalogi imamo izredno ponudbo naslednjega trgovskega 

blaga: 
• pocinkano žico od 2,5 mm do 4 mm 

'- cena za kg s prometnim davkom: 115,90 SIT 
"^ cena za kg brez prometnega davka: 96,60 SIT 
• modelarno opeko M-6/1 iz tovarne Ormož po 35,70 
SIT/kos 
• armaturne mreže po 2559,00 SIT 
• sladkor kristal iz uvoza po 59,90 SIT/kg 
m široko izbiro repromateriala za kmetijstvo (zaščitna 
sredstva za varstvo rastlin, umetna gnojila, semena 
vseh vrst), gradbenega materiala iz zaloge in po naro
čilu - dobava na dom! 
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Čim več osveščenih diabetikov 
r 

"Diabetiki bi se morali organizirati tako, da bi svojo Bolezen 
poznali skoraj tako dobro kot njihovi zdravniki. Vi ste se že orga
nizirali, morali pa bi v svoje vrste pritegniti še čim več ostalih 
sladkornih bolnikov. Enako velja tudi za nekatere dru^e.bolezni: 
hipertonijo, revmatizem, hrbtenična obolenja... Organizirani se lah
ko izobražujete - usposabljate za življenje s svojo boleznijo, za boj 
zoper njo. To je hkrati najcenejša oblika zdravstvenega varstva za 
našo mlado državo." S temi besedami je vodja splošne medicine 
brežiškega zdravstvenega doma dr. Slavko Sušin v svojem in v imenu 
svojih sodelavcev pozdravil udeležence sobotne (20. februarja) skup
ščine Društva za boj proti sladkorni bolezni Posavja - Brežice. 

Polna dvorana restavracije pri V poročilu tudi piše, da so po-
brežiški Blagovnici je pričala, da 
ima društvo veliko članov, poro
čilo o delu in predstavljeni pro
gram dela za leto 1993 pa sta 
pokazala, da njihovo združeva
nje nikakor ni zaman. Društvo 
trenutno šteje preko 400 članov 
iz vsega Posavja in med temi se 
jih je samo lani vključilo 235. Po 
besedah predsednika društva, 
Ivana Ziviča, ki je poročilo pre
bral, morajo tudi v prihodnje de
lati na vključevanju novih čla
nov. Naslednji cilj jim je vključi
tev petstotega člana. Zakaj!? 
Samo poročilo o delu društva v 
lanskem letu pove dovolj. V 
njem je našteta cela kopica pre
davanj , skozi katera so se diabe
tiki seznanjali s svojo boleznijo, 
spoznavali najnovejše dosežke, 
ki naj bi jim pomagali, da se ji 
postavijo po robu, da širijo za
vest o tem, kako naj živijo zdravi 
ljudje, da ne bi zboleli... Tu so 
še srečanja, izleti, predstavitve 
dietnih prehrambnih izdelkov... 

membno vlogo pri vključevanju 
novih članov v društvo odigrale 

, medicinske sestre Mojca Kink v 
Krškem, Lidija Pavlin v Sevnici 
•j( Aleksandra Gregorič ter Maj
da Mlakar v Brežicah. Društvo 
je dobilo kadrovske okrepitve. 
V Sevnici je to poleg medicinske 
sestre Pavlinove še Simona Jakš, 
v Krškem pa ob Kinkovi še višja 
medicinska sestra Jožica Šerbec 
in Herman Pregl. Sobotna skup
ščina v Brežicah je izvolila Jakše-
vo in Pregla v izvršni odbor dru
štva ter jima zaupala predsedo
vanje pododboroma za Krško in 
Sevnico. Seveda pa g. Živič ni
kakor ni prezrl resnično velikih 
zaslug dr. Vande Zorko, ki se 
že vrsto let predano posveča 
delu z diabetiki. Živič je pravza
prav pohvalil vse svoje sodelav
ce, vsa podjetja, ki so na kakršen 
koli način podprla dejavnost 
društva, zamolčal p je sebe. Zato 
so povedali drugi, kako je s to 
rečjo: "Če smo že imeli smolo, 

da nas je zadela ta bolezen, ima
mo pa srečo, da za nas tako pre
dano delajo ljudje, kot so gospa 
Zorkova. gospod Živič..." 

Posavsko Društvo za boj proti 
sladkorni bolezni se povezuje z 
ostalimi, sorodnimi v okviru Slo
venije, skupaj so dosegli že mar
sikatero pridobitev v prid slad
kornim bolnikom, redno organi
zirajo predavanja, zagotavljajo 
strokovno literaturo po dostopni 
ceni ali pa brezplačno, sodeluje
jo z živilsko industrijo, saj proi
zvajalci dietnih živil kažejo čeda
lje več zanimanja za to, da ravno 
ob srečanjih njihovih članov or
ganizirajo tudi degustacije jedi. 
ki so na novo prišle iz njihove 
proizvodnje. Na ravni Slovenije 
so se dogovorili, da bo mesec 
boja proti sladkorni bolezni ju
nij, dan boja proti diabetesu, ko 
naj bi dogajanje nekako doseglo 
vrhunec, pa je 27. junij, medna
rodni dan boja proti tej bolezni. 
Vrhunec pravzaprav pomeni 
vrsto srečanj, predavanj, prika
zov novih aparatov za nadzoro
vanje količine sladkorja v krvi... 

Ob tem kaže omeniti, da je 
članom društva, zbranim v breži
ški blagovnici, ljubljansko po
djetje Medisense predstavilo nov 
senzor za samostojno merjenje 
koncentracije sladkorja v krvi. 
Aparat je priročen, praktičen, 
zanesljiv in testi so pokazali, da 
se pri njem sploh ne razlikujejo 

Med približno 150 udeleženci so bili tudi gostje: dr. Vanda 
Zorko. dr. Slavko Sušin. Miran Resnik... 

rezultati meritev, kijih opravlja 
medicinsko osebje ali pa pacienti 
sami. Cena aparata je v prodaji 
sicer 22.000 SIT. a direktor po
djetja Miha Trček je povedal, da 
bodo člani posavskega društva 
zaradi svoje organiziranosti in 
številčnosti, ki drugod po Slove
niji menda ni tako izrazita, lahko 
iztržili tolikšen popust, da bodo 
senzorje plačali le po 11.000 SIT. 
Nekaj aparatov pa bo Medisense 
razdelil najbolj ogroženim (tudi 
materialno) članom društva. Pri 
odločanju o tem bodo seveda so
delovali tudi zdravniki posame
znih pacientov. 

Kar zadeva socialno plat: v 
letu 1993 se nameravajo ob osta
lem, rednem delu posvetiti rav
no njej. Lotili se bodo socialnega 

"Kaj se skriva na podstrešju" 
Učenci z Rake so raziskovali preteklost 

Pretekli petek, 19. februarja, so v raški osnovni šoli predstavili 
zaključek projekta "Kaj se skriva na podstrešju", ki so ga učenci 
in učitelji pripravljali dva meseca in pol. Z njim so želeli vzbuditi 
zanimanje za ljudsko izročilo ne le pri učencih, ampak tudi pri 
krajanih, zato so šolski kulturni dan organizirali kot dan odprtih 
vrat in je bila šola vse do večera odprta za obiskovalce. 

Učenci so zbrali impresivno ko so vse opravljeno delo pred-
zbirko stare posode, opreme, 
orodij, oblačil in drugih izdelkov 
iz blaga, starih fotografij in 
knjig. Vsem stvarem so poiskali 
imena in jim določili približno 
starost. Raziskali so stare običa
je in kmečka opravila, jih opisali 
in prikazali. Starejši krajani so 

stavili, je zaključil trio Kurja 
koža iz Celja, ki je otrokom in 
odraslim krajanom zaigral na go
sli, trstenke in žveglo - izvirna 
ljudska glasbila. 

Milvana Bizjanova, ki ima v 
šoli poleg pouka slovenščine na 
skrbi še pripravo kulturnih dne-

m •s 

Krajani so sodelovali pri izvedbi narodopisnega dneva na 
raški šoli. Pokazali so, kako se opletajo steklenice, pletejo 
košare in peharji, harmonikarje igral pri učenju starih ple-

Milvana Bizjan 

kdo dobil in našel, tako da je 
npr. pri pouku slovenščine ta 
tema čedalje bolj izpodrivala 
redno delo. Učitelji so vsi podp
rli idejo, delali so kot dobra eki
pa, današnji uspešen zaključek 
bo vsem vzpodbuda. Že sedaj pa 
smo spoznali, da bi bilo bolje, 
če bi za zaključek vsi učenci po
kazali vsem drugim, kaj so nare
dili. 

Zbrane predmete bodo vrnili 
lastnikom, saj si jih vsi želijo 
obdržati doma. Pisno gradivo pa 
bodo poslali na inštitut za naro
dopisje, da ga bodo tam še stro
kovno obdelali. 

jim pokazali izdelavo predmetov 
iz šibja in slame. Učili so se starih 
plesov in izdelovali predmete iz 
gline. Prikazali so ohcet s "šran-
go", poročnim obredom in gosti
jo. Zbrali so ljudske pesmi, pri
povedke, pregovore in reke iz 
domačih krajev ter jih objavili v 
2. številki Iskric raških, šolskega 
glasila. Živahen in naporen dan. 

vov. seje odločila, da tokrat ure
sničijo pobudo Inštituta za naro
dopisje pri SAZU. Negotovost 
je bila samo na začetku: "Bala 
sem se, ali bo otroke to sploh 
zanimalo. Ko pa so prihajali prvi 
predmeti, je bilo zanimanje če
dalje večje in krajani so bili ve
seli obiskov šolarjev. Drug dru
gega so sproti obveščali, kaj je 

Planinsko društvo LISCA 
Sevnica - Krško 

vabi na 

LETNO 
KONFERENCO, 

ki bo v torek. 2. marca ob 
17. uri v dvorani Gasilskega 

doma v Sevnici. 
Po konferenci 

bo ogled diapozitivov. 

RAŠKA HIMNA 

Hodili smo po celem svet', 
a lepš'ga kraja ni 
kot Raka je na sred planin, 
kjer trtica zori. 

Hura, hura. hura. cin, cin, 
na svetu lepšg'a ni, 
kot Raka je na sred planin, 
kjer trtica zori. 

Dekleta ve zaljubljene, 
korajža ta velja, 
le gor na Rako pridite, 
tam najdete moža. 
Hura, hura ... 

Mi gala smo 
od nog, glave, 
a beli nam zobje. 
Dekleta imajo rade nas, 
ker zauber smo fantje. 
Hura, hura... 
+ + + Pesem se poje. Izvor in 
starost nista znana 

Zapisala: Barbara Cemič, 7. r. 

Predstavitev 
knjige 

skupščina občine Krško je 
organizirala predstavitev mono
grafije "Kozjansko med NOB". 
To pomembno zgodovinsko delo 
je nastajalo vrsto let in končno 
izšlo v knjigi, ki so jo v četrtek. 
25. februarja, predstavili njeni 
avtorji. Pod vabilom je podpisan 
predsednik SO Krško. Vojko 
Omerzu. 

in ekonomskega vidika sladkor
ne bolezni, saj so dietna živila 
draga, dietni bolniki pa pravilo
ma starejši ljudje s skromnimi 
dohodki. O vsem tem namerava
jo spregovoriti v javnosti in sku-

• sati doseči davčne olajšave za 
osnovna in dietna živila. Razen 
poskusa vplivanja na nastajanje 
Zakona o prometnem davku, 
vrste predavanj in drugih oblik 
usposabljanja ter osveščanja na
meravajo ustanoviti pododbora 
društva za Krško in Sevnico, po 
priporočilu Zveze društev za boj 

proti sladkorni bolezni v Slove
niji in njenega predsednika Šte
fana Temlina. ki je tudi bil v 
Brežicah, pa bodo navezali tudi 
tesnejše prijateljske stike z enim 
izmed sorodnih društev v sosed
nji republiki Hrvaški. Vsak iz
med članov bo tudi v bodoče 
prejemal časopis "Sladkorna bo
lezen", obiskovali bodo težje 
bolnike, invalide sladkorne bo
lezni, sodelovali z dispanzerji in 
Zdravstvenim zavodom Posavja 
v Krškem, organizirali srečanja 
in strokovne ekskurzije... 

P-L6CTRA d.o.o. 

TRGOVINA Z ELEKTR0MATERIAL0M 

CKZ. 45 
68270 KRŠKO 
Tel./fax.: 0608/34-637 
S L O V E N I J A 

DELOVNI ČAS 
7.00-12.00 
14.00-18.00 

SOBOTA 
7.00-12.00 

NUDIMO VAM ŠIROK IZBOR 
ELEKTROINSTALACIJSKEGA 

MATERIALA, SVETIL IN 
RAZNEGA PRIBORA 

O NAŠI PONUDBI! 

HSKMB 
Računalniški hardver in softver, 

trgovina, svetovanje, izobraževanje in 
inženiring, uvoz-izvoz 

HERMES d.o.o. C.4.julija 57 68270 KRŠKO 

Potrebujete RAČUNALNIŠKI PROGRAM za 
podjetje ali obrt ali trgovino? 
Preko 150 instalacij imamo po vsej Sloveniji. Uporabniki pravijo, 
da so naši programi pri južni za delo. Hi se radi prepričali o tem? 
Pridite uli nas pokličite. 

Morda pa potrebujete RAČUNALNIK, 
TISKALNIK, ali pa morda le DISKETE ali 
TRAK ZA TISKALNIK...? 
SERVIS OPREME: v Krškem! 
Za vzdrževanje programov ter nove verzije Izuradi zakonskih 
sprememb ali tehničnih izboljšav) vam ni treba skrbeti, saj smo 
sami avtorji vseh programov. 

HERMES, d.o.o., Trubarjeva 4, 68270 KRŠKO 
tel./fax: 0608 31-400 


